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Nad dopisy čtenářů

Milé čtenářky, milí čtenáři!

Blíží se konec roku 2024. Jaký byl? To je otázka pro každého z nás. Každý 
ho prožil jinak. Pro někoho to byl rok více radostný, pro jiného zase smutný. 
Ale tak to v životě lidském chodí. Potkávají nás chvíle těžké i chvíle veselé. 
Čas, který je každému z nás dán do vínku, je jenom příležitost a záleží na 
každém z nás, jak s ním naložíme. Tento čas nekončí, když nám ze života 
odejde někdo blízký. Náš čas je potřeba využít až do konce. Nezahlcujme 
však svoji mysl negativními zprávami a myšlenkami. Kéž bychom se na- 
učili zaměřit se na to dobré, co nám život přináší. Na světě je spoustu krás-
ných věcí, které stojí za to prožít. 

Na stránkách Otnického zpravodaje si můžete přečíst o událostech, které 
se dějí v naší obci. Děkujeme jednotlivcům, zástupcům spolků a organi-
zací, kteří nám do zpravodaje posílají svoje příspěvky. Máme v Otnicích 
hodně činorodých lidí. Od otnických maminek, přes chovatele, zahrádkáře, 
hasiče, rybáře, myslivce až po otnické sportovce. Máme u nás spoustu mož-
ností, jak smysluplně trávit volný čas. Každý si může vybrat podle svých 
zájmů. Možná se toho někdy děje až moc. Pro organizátory i pro vedení 
obce a její zaměstnance je to náročné. Samotný průběh akce je jen jedna 
část. Kdo něco organizoval, tak to zná. Naplánovat a vše připravit, čekat, 
kolik přijde lidí, aby přišlo tak akorát – ani moc, ani málo – uklidit po 
akci. Navíc polovina úspěchu často závisí na počasí a dalších vlivech, které 
nemůžeme ovlivnit. Děkujeme všem, kteří cokoli organizují a také všem, 
kteří přijdou a  nezůstanou sedět doma. Díky vám všem se nám u  nás  
v Otnicích dobře žije.

Milí přátelé, vánoční čas je za dveřmi. Kéž s  ním přichází chvíle kli-
du, radosti a společně strávených okamžiků. V našich domovech už voní 
cukroví, svítí světla svíček, zní koledy. To vše nám připomíná, že přichá-
zí sváteční čas s výjimečnou atmosférou. Zastavme tedy náš každodenní 
shon a uvědomme si, co je důležité. Být spolu, sdílet lásku a být vděční za 
všechno, co máme. Ze srdce vám přejeme láskyplné vánoční svátky, prožité 
v klidu, míru a pohodě. Do nového roku pevné zdraví, hodně štěstí, radosti 
a spoustu dobrých zpráv. 

Jitka Bublová za redakci Otnického zpravodaje

A tak opět po roce, 
zas tu máme Vánoce. 
Přišly v rouchu sněhobílém, 
přinesly nám něžné chvíle, 
plamen svíček zářící, 
dětský úsměv na lících. 

Jsou tu svátky lásky, míru, 
prožijme je proto v klidu. 
Odložme vše, co nás kruší, 
dopřejme si pokoj v duši. 
Úsměv blízkým rozdávejme, 
všechno krásné jim popřejme. 

Nechť vás slunce lásky hřeje, 
v novém roce vám všem přeje 

Marie Jakubčáková  
(roz. Rafajová)

Fotografie na titulní straně:
Historická fotografie hasičského 
družstva se svým velitelem 
J. Novákem v roce 1938–1940, 
počátky SDH. Stojící: J. Mezuláník, 
V. Kropáček, J. Hložek. Sedící: 
R. Gajda, J. Hrdlička, F. Černý, 
J. Dubský a J. Novák.
… a mladí hasiči u nového 
hasičského auta.

Vánoční přání

Autor 
fotografie: 
Robert 
Pšenák 



č t v r t l e t n í k  o b e c n í h o  ú ř a d u  v  o t n i c í c h2

9. 9. 2024
4.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	pláno-

vání	a	životního	prostředí:
a)	 Diton	 s.r.o.	 Střítež	 –	Souhlas	 s	 odstraněním	 stavby	 „Bourací	 práce	

objektů	 v	 areálu	 společnosti	 DITON	 s.r.o.,	 Střítež“	 na	 pozemcích	 
parc.č.	269,	270	v	k.ú.	Otnice.	

b)	 Ivo	 Petlák,	 Hodějice	 –	 rozhodnutí	 o	 umístění	 stavby	 „Novostavba	
bytového	domu,	Otnice“	na	pozemcích	parc.č.	38,	39,	343/3,	1461/4	
v	k.ú.	Otnice.

c)	 Vladislav	Babej,	Otnice	–	společné	stavební	povolení	pro	stavební	zá-
měr	„Projekt	trubní	vrtané	studny	s	přívodem	vody	pro	rodinný	dům“	
na	pozemku	parc.č.	1604	v	k.ú.	Otnice.

d)	 Jindřiška	 Vymazalová,	 Otnice	 –	 společný	 územní	 souhlas	 a	 souhlas	
s	provedením	ohlášeného	stavebního	záměru	„Novostavba	garáže	u	ro-
dinného	domu	č.p.	14,	Otnice“	na	pozemku	parc.č.	603	v	k.ú.	Otnice.

e)	 Správa	a	údržba	silnic	JMK,	Brno	–	opatření	obecné	povahy	formou	
veřejné	vyhlášky	ve	věci	„Stanovení	místní	úpravy	provozu	na	silnici	
č.	4199	v	obci	Otnice,	v	úseku	mostu	ev.č.	4199-1“,	dle	předložené	
projektové	dokumentace.	V	rámci	opravy	mostu	bude	demontováno	
původní	svislé	dopravní	značení	a	nově	bude	osazena	místní	úprava	
provozu.

f)	 Zuzana	a	David	Preslovi,	Brno	–	společný	územní	souhlas	a	souhlas	
s	provedením	ohlášeného	stavebního	záměru	„Novostavba	rodinného	
domu	v	Otnicích,	vč.	napojení	na	IS,	terasy,	retenční	nádrže,	tepelné-
ho	čerpadla,	zpevněných	ploch	vč.	dvou	parkovacích	stání	a	nového	
sjezdu	na	komunikaci“	na	pozemcích	parc.č.	675/4,	1115/4,	1120/3,	
1122	v	k.ú.	Otnice.

5.	 Materiály	Základní	školy	a	Mateřské	školy	Otnice:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	ředitele	ZŠ	a	MŠ	Otnice	o	schválení	

výše	 úplaty	 za	 školní	 družinu	 od	 1.9.2024	 ve	 výši	 100,–	Kč/měsíc,	
z	důvodu	navýšení	finančních	prostředků	na	provoz	školní	družiny.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 souhlasí	 s	 navýšením	 výše	 úplaty	 za	 školní	 družinu	

v	ZŠ	a	MŠ	Otnice	od	1.9.2024,	ve	výši	100,–	Kč/měsíc.
6.	 Faktury	ke	schválení:
a)	 Respono	 a.s.	 Vyškov	 –	 faktura	 č.	 24602804	 ve	 výši	 73	 575,93	 Kč	

za	sběr,	svoz	a	likvidaci	odpadu	ze	sběrného	dvora	Otnice	za	měsíc	
červenec	2024.

b)	 Martin	Levíček,	Silůvky	–	faktura	č.	20240106	ve	výši	76	889,–	Kč	za	
provedení	opravy	rozvodů	v	PC	učebně	v	ZŠ	Otnice.

c)	 Komunální	 technika	s.r.o.,	Brandýs	nad	Labem	–	 faktura	č.	243134	
ve	 výši	 629	 103,20	Kč	 za	 dodání	 5	 ks	 polopodzemních	 kontejnerů	
o	objemu	5	m³	do	obce	Otnice.

d)	 Šebeček	s.r.o.	Otnice	–	faktura	č.	202426	ve	výši	50	105,–	Kč	za	opra-
vu	venkovního	sociálního	zařízení	v	MŠ	Otnice.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	6,	zápisu.	
7.	 Rozpočtové	opatření	č.	4/2024:
	 Starosta	 obce	 seznámil	 zastupitele	 s	 rozpočtovým	 opatřením	

č.4/2024,	které	bylo	schváleno	dne	9.9.2024	a	zastupitelstvo	obce	ho	
bere	na	vědomí.

	 Příjmy:	 235	100,–	Kč
	 Výdaje:	 18	051	600,–	Kč
	 Financování:		 –17	816	500,–	Kč
8.	 Změna	č.	2	územního	plánu	obce	Otnice	–	informace:
	 Zastupitelstvo	vzalo	na	vědomí	informaci	z	MěÚ	ve	Slavkově	u	Brna,	

který	jako	pořizovatel	obdržel	námitky	k	projednávané	Změně	č.2	ÚP	
obce.	Veřejné	projednání	se	konalo	dne	12.8.	2024	a	MěÚ	Slavkov	
u	Brna	obdržel	v	zákonné	lhůtě	4	námitky	vlastníků	pozemků.	Obdržené	 
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námitky	budou	vyhodnoceny	a	 rozeslány	dotčeným	orgánům,	 které	
mají	právo	ve	30	denní	lhůtě	uplatnit	svoje	stanoviska.	Pokud	by	došlo	
na	základě	vyhodnocení	námitek	k	podstatné	úpravě	Změny	č.	2	ÚP	
obce	Otnice,	bude	nutné	opakovat	veřejné	projednání.

9.	 Záměr	obce	k	pronájmu	Hospody	U	Marků:
	 Zastupitelé	 projednali	 záměr	 pronájmu	 budovy	 Hospody	 U	 Marků	

a	návrh	podmínek	pro	výběrové	řízení	na	provozování	hostinské	čin-
nosti.	Smlouvy	na	energie	si	bude	zajišťovat	nájemce	sám.	Náklady	
na	energie	(elektrika,	plyn,	vodné	a	stočné)	platí	nájemce.	Výše	ná-
jmu	–	1	000,–	Kč/měsíc	s	předpokládanými	výdaji	na	energie	ve	výši	
cca	30	000	–	35	000,–	Kč/měsíc.	Záměr	pronájmu	hospody,	společně	
s	podmínkami	pro	výběrové	řízení	bude	zveřejněn	na	úřední	desce	od	
10.9.2024	do	30.9.2024,	kdy	bude	z	obdržených	nabídek	vybrán	nový	
provozovatel.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	záměr	pronájmu	budovy	Hospody	U	Marků	

a	návrh	podmínek	pro	výběrové	řízení	na	provozování	hostinské	čin-
nosti.

10.	Obecně	závazná	vyhláška	–	o	místním	poplatku	za	užívání	veřej-
ného	prostranství:

	 Zastupitelé	projednali	návrh	Obecně	závazné	vyhlášky	(OZV),	o	míst-
ním	poplatku	za	užívání	veřejného	prostranství.	OZV	je	aktualizována	
dle	platné	legislativy.	Zvyšuje	se	poplatek	za	užívání	veřejného	pro-
stranství	pro	umístění	cirkusů	a	lunaparků,	ostatní	poplatky	zůstávají	
ve	stejné	výši.	Touto	vyhláškou	se	zrušuje	OZV	č.	3/2019	o	místním	
poplatku	za	užívání	veřejného	prostranství	ze	dne	2.	12.	2019.	Nová	
OZV	nabývá	účinnosti	počátkem	15.	dne	po	dni	jejího	vyhlášení	(tj.	od	
25.	9.	2024).

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	vydává	Obecně	závaznou	vyhlášku	o	místním	po-

platku	za	užívání	veřejného	prostranství.	Účinnost	vyhlášky	je	od	15.	
dne	po	dni	jejího	vyhlášení.

11.	Obecně	závazná	vyhláška	–	o	nočním	klidu:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 návrh	 Obecně	 závazné	 vyhlášky	 (OZV)	

o	 nočním	 klidu.	OZV	 je	 aktualizována	dle	 platné	 legislativy.	V	OZV	
jsou	zaneseny	kulturní	a	společenské	akce	obce.	Touto	vyhláškou	se	
zrušuje	OZV	 č.	 1/2016	 o	 nočním	 klidu	 ze	 dne	 10.	 10.	 2016.	 Nová	
OZV	nabývá	účinnosti	počátkem	15.	dne	po	dni	jejího	vyhlášení	(tj.	od	
25.	9.	2024).

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	vydává	Obecně	závaznou	vyhlášku	o	nočním	kli-

du.	Účinnost	vyhlášky	je	od	15.	dne	po	dni	jejího	vyhlášení.
12.	Obecně	závazná	vyhláška	–	o	stanovení	obecního	systému	odpa-

dového	hospodářství:	
	 Zastupitelé	projednali	návrh	Obecně	závazné	vyhlášky	(OZV),	o	sta-

novení	obecního	systému	odpadového	hospodářství.	OZV	je	aktuali-
zována	dle	platné	legislativy	a	současného	stavu.	Touto	vyhláškou	se	
zrušuje	OZV	č.	 1/2021	o	 stanovení	obecního	systému	odpadového	
hospodářství	ze	dne	15.11.2021.	Nová	OZV	nabývá	účinnosti	počát-
kem	15.	dne	po	dni	jejího	vyhlášení	(tj.	od	25.9.2024).

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	vydává	Obecně	závaznou	vyhlášku	o	stanovení	

obecního	systému	odpadového	hospodářství.	Účinnost	vyhlášky	je	od	
15.	dne	po	dni	jejího	vyhlášení.

13.	Obecně	závazná	vyhláška	–	kterou	se	stanovují	pravidla	pro	po-
hyb	psů:

	 Zastupitelstvo	 projednalo	 návrh	 Obecně	 závazné	 vyhlášky,	 kterou	
se	stanovují	pravidla	pro	pohyb	psů	na	veřejném	prostranství	v	obci	
a	vymezují	se	prostory	pro	volné	pobíhání	psů.	OZV	je	aktualizována	
dle	 platné	 legislativy	 a	 současného	 stavu.	Aktualizace	 nových	míst	
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pro	pohyb	psů.	Touto	vyhláškou	se	zrušuje	OZV	č.	1/2014,	kterou	se	
stanovují	pravidla	pro	pohyb	psů	na	veřejném	prostranství	v	obci	ze	
dne	7.	4.	2014.	Nová	OZV	nabývá	účinnosti	počátkem	15.	dne	po	dni	
jejího	vyhlášení(tj.	od	25.	9.	2024).

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 vydává	 Obecně	 závaznou	 vyhlášku,	 kterou	 se	

stanovují	pravidla	pro	pohyb	psů	na	veřejném	prostranství	v	obci	a	vy-
mezují	se	prostory	pro	volné	pobíhání	psů..	Účinnost	vyhlášky	je	od	
15.	dne	po	dni	jejího	vyhlášení.

14.	Dodatek	č.5	ke	Smlouvě	o	zemědělském	pachtu	–	Rostěnice,	a.s.:
	 Zastupitelé	projednali	návrh	Dodatku	č.	5	ke	Smlouvě	o	zemědělském	

pachtu,	uzavřené	mezi	obcí	Otnice	a	společností	Rostěnice	a.s.,	dne	
12.4.2019.	Předmět	pachtu	se	doplňuje	o	pozemky	parc.č.	6342	o	vý-
měře	900	m²,	parc.č.	6343	o	výměře	900	m²,	parc.č.	6445	o	výměře	
1	140	m²,	parc.č.	6790	o	výměře	3	229	m²	a	parc.č.	6015	o	výměře	
2	005m²,	vše	v	k.ú.	Otnice.	Dodatek	č.5	nabývá	účinnosti	1.10.2024.	
Záměr	změny	předmětu	pachtovní	smlouvy	se	společností	Rostěnice,	
a.s.	byl	zveřejněn	na	úřední	desce	od	20.8.2024	do	9.9.2024.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 Dodatek	 č.	 5	 ke	 Smlouvě	 o	 zemědělském	

pachtu,	uzavřené	mezi	obcí	Otnice	a	společností	Rostěnice	a.s.
15.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	 Římskokatolické	 farnosti,	 která	 ve	 spolupráci	 s	 SDH	

Otnice	uspořádala	dne	31.8.	 tradiční	Farní	den	s	cimbálem	na	farní	
zahradě.

	 Poděkování	 TJ	 Sokol	 za	 organizaci	 Tenisového	 turnaje	 OTNICE	
OPEN	2024	dne	31.8.2024.

	 Poděkování	 výboru	 pro	mládež	 a	 rodinu	 za	 organizaci	 akce	 Piknik	
s	vodníky	a	vílou	dne	28.8.2024.

	 Zastupitelé	diskutovali	nad	návrhem	řešení	nového	vodního	prvku	na	
náměstí	od	Ing.	arch.	Jaromíra	Waltera.	

	 Obec	zaslala	na	stavební	úřad	ve	Slavkově	u	Brna	žádost	na	prošetře-
ní	provádění	nepovolené	stavební	činnosti	na	pozemku	parc.č.	5847	
v	k.ú.	Otnice.

	 Z	důvodu	pořízení	nové	hasičské	cisterny	do	obce,	 zastupitelé	dis-
kutovali	 nad	 záměrem	 prodeje	 movitého	 majetku	 obce,	 a	 to	 staré	
hasičské	 cisterny	CAS	 LIAZ.	Min.	 kupní	 cena	 300	 000,–	 Kč.	 Bude	
zveřejněn	záměr	prodeje	movitého	majetku	obce.	

30. 9. 2024
4.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	pláno-

vání	a	životního	prostředí:	
a)	 EG.D,	a.s.	Brno	–	kolaudační	souhlas	a	povolení	užívání	stavby	„V518	

kompletní	 rekonstrukce	vedení	VVN“.	Předmětem	stavby	 je	obnova	
stávajícího	vedení	VVN	V518	na	katastrálním	území	obcí	Sokolnice,	
Telnice	u	Brna,	Újezd	u	Brna,	Žatčany,	Otnice,	Milešovice,	Šaratice,	
Hrušky	u	Brna,	Vážany	nad	Litavou,	Slavkov	u	Brna.

b)	 ZNAKOM	 s.r.o.	 Brno	 –	 opatření	 obecné	 povahy	 formou	 veřejné	
vyhlášky	 ve	 věci	 „Stanovení	 přechodné	 úpravy	 provozu	 na	 silnici	
č.	II/418,	III/4186	a	na	dotčených	veřejně	přístupných	účelových	ko-
munikací	v	k.ú.	Lovčičky	a	k.ú.	Otnice“	dle	předložené	projektové	do-
kumentace	s	názvem	akce	„	III/4186	Otnice-Lovčičky“.	Důvodem	sta-
novení	přechodné	úpravy	je	zajištění	bezpečnosti	silničního	provozu	
při	provádění	stavebních	prací	opravy	komunikace	III/4186	v	termínu	
od	1.	–	22.10.2024.

c)	 ZNAKOM	 s.r.o.	 Brno	 –	 opatření	 obecné	 povahy	 formou	 veřejné	
vyhlášky	 ve	 věci	 „Stanovení	 přechodné	 úpravy	 provozu	 na	 silnici	
č.	 II/418,	 III/4166	 a	 na	 veřejně	 přístupné	 komunikaci	 parc.č.	 6754	
v	k.ú.	Otnice“	dle	předložené	projektové	dokumentace	s	názvem	akce	
„III/4166	 Těšany-Otnice“.	 Důvodem	 stanovení	 přechodné	 úpravy	 je	
zajištění	bezpečnosti	silničního	provozu	při	provádění	stavebních	pra-
cí	opravy	komunikace	III/4166	v	termínu	od	1.10.	–	30.11.2024.

d)	 Vladislav	Babej,	Otnice	–	 rozhodnutí	o	povolení	k	nakládání	s	pod-
zemními	vodami	a	k	jejich	odběru	pro	vodní	dílo	„Vrtaná	studna“	na	
pozemku	parc.č.	1604	v	k.ú.	Otnice.

e)	 MIRoads	 a.s.	 Praha	 –	 rozhodnutí	 o	 povolení	 úplné	 uzavírky	 části	
účelové	 komunikace	 –	 cyklostezka	 0,00–0,530	 km,	 extravilán	 obce	 
Otnice,	 na	 pozemku	 parc.č.	 6746,	 6750,	 6751,	 6754	 v	 k.ú.	Otnice,	
v	 rámci	 provádění	 stavebních	 prací	 opravy	 komunikace	 „	 III/4166	
Těšany-Otnice“.	

f)	 Obec	Otnice	–	oznámení	o	zahájení	 kontroly,	 která	se	bude	prová-
dět	ve	věci	„Prošetření	stavebních	činností	na	pozemku	parc.č.	5847,	
Otnice“	případně	 i	dalších	sousedních	pozemcích,	které	pro	zjištění	
potřebných	skutečností	budou	potřeba.	Schůzka	účastníků	se	bude	
konat	dne	15.10.2024	v	9	hod.	na	místě	pozemku	parc.č.	5847	v	k.ú.	
Otnice.

5.	 Základní	škola	a	Mateřská	škola	Otnice:
	 Zastupitelstvo	vzalo	na	vědomí	 informaci	od	ředitele	ZŠ	a	MŠ	Otni- 

ce,	 že	 dne	 27.	9.	2024	 bylo	 technikem	 zjištěno	 poškození	 elek-
troniky	 u	 dvou	 tepelných	 čerpadel	 na	 střeše	 budovy	 ZŠ.	 Dle	 po-
daných	 informací	 v	 průběhu	 července	 vnikli	 v	 noci	 dva	 vanda-
lové	 na	 střechu	 školy.	 Okamžitě	 byla	 povolána	 Policie	 ČR,	 ale	
z	 důvodu,	 že	 se	 na	 střeše	 již	 nikdo	 nenacházel	 a	 nebylo	 zřejmě	
vidět	 poškození	 elektroniky,	 případ	 byl	 odložen.	 Až	 nyní,	 po	 kon-
trole	 technikem,	 bylo	 zjištěno,	 že	 jsou	 vytrhané	 dráty	 z	 čerpadel	
a	poničená	elektronika.	Oprava	 je	vyčíslena	předběžně	ve	výši	 cca	 
40	–	50	000,–	Kč.	Z	důvodu	zahájení	topné	sezóny	bude	oprava	te-
pelných	čerpadel	neprodleně	provedena.	Oprava	poškozených	tepel-
ných	čerpadel	na	střeše	ZŠ	bude	uhrazena	z	rozpočtu	obce.

6.	 Faktury	ke	schválení:
a)	 Respono	 a.s.	 Vyškov	 –	 faktura	 č.	 24603212	 ve	 výši	 67	 898,62	 Kč	

za	sběr,	svoz	a	likvidaci	odpadu	ze	sběrného	dvora	Otnice	za	měsíc	
srpen	2024.

b)	 Respono	a.s.	Vyškov	–	 faktura	č.	24603034	ve	výši	132	176,94	Kč	
za	sběr,	svoz	a	likvidaci	komunálního	odpadu	v	obci	Otnice	za	měsíc	
srpen	2024.

c)	 Dcom,	spol.	s	r.o.	Brno	–	faktura	č.	4101001541	ve	výši	82	171,10	Kč	
za	dodání	ruční	radiostanice	do	CAS	pro	SDH	Otnice.

d)	 Prostavby	a.s.	Otnice	–	faktura	č.	202420135	ve	výši	296	387,14	Kč	
za	provedení	stavebních	a	zemních	prací	při	akci	„Polopodzemní	kon-
tejnery	Otnice	–	stavební	práce“.

e)	 Zdeněk	Rafaj,	Otnice	–	 faktura	č.	202435	ve	výši	378	769,–	Kč	za	
opravu	a	 renovaci	parket	 ve	 třídách	ZŠ	Otnice	 (4	 třídy)	a	pokládku	
PVC	v	kreslírně	ZŠ	Otnice.

f)	 THT	Polička	a.s.	–	 faktura	č.	202441383	ve	výši	11	383	088,31	Kč	
za	dodání	nové	cisternové	automobilové	stříkačky	CAS	30	pro	SDH	
Otnice,	dle	Kupní	smlouvy	ze	dne	31.10.2023.

g)	 THT	Polička	a.s.	–	faktura	č.	202441384	ve	výši	105	584,60	Kč	za	do-
dání	požárního	příslušenství	do	nové	CAS	dle	schválené	objednávky	
ze	dne	16.4.2024.

h)	 Agrozet	 České	 Budějovice,	 a.s.	 –	 faktura	 č.	 4614200145	 ve	 výši	 
228	999,76	Kč	 za	dodání	 nové	 sekačky	na	 trávu	SECO	Starjet	P6	
PRO,	do	obce	Otnice.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	6,	zápisu	
7.	 Výsledky	voleb	do	zastupitelstva	JMK	v	obci	Otnice:
	 Zastupitelé	vzali	na	vědomí	výsledky	voleb	do	Zastupitelstva	Jihomo-

ravského	kraje	v	rámci	obce	Otnice.	Volby	do	Zastupitelstva	JMK	se	
konaly	ve	dnech	20.–21.9.2024.	

	 Volební	výsledky	v	rámci	obce	Otnice:
	 SPOLU	–	KDU-ČSL,	ODS,	TOP	09	–	160	hlasů	tj.	41,66	%
	 ANO	2011	–	111	hlasů	tj.	28,90	%
	 STAČILO!	V	JMK	–	35	hlasů	tj.	9,11	%
	 SPD,	Trikolora,	PRO	a	Svobodní	–	19	hlasů	tj.	4,94	%
	 Starostové	pro	Jižní	Moravu	–	14	hlasů	tj.	3,64	%
	 PŘÍSAHA	občanské	hnutí	–	11	hlasů	tj.	2,86	%
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	 PIRÁTI	–	9	hlasů	tj.	2,34	%
	 NESTRANÍCI	–	9	hlasů	tj.	2,34	%
	 Hlas	Moravy	–	7	hlasů	tj.	1,82	%
	 ZA	MORAVU	–	4	hlasy	tj.	1,04	%
	 Sociální	demokracie	–	4	hlasy	tj.	1,04	%
	 Nový	směr	–	1	hlas	tj.	026	%

	 Volební	účast	31,34	%	oprávněných	voličů.
8.	 Pořízení	nové	CAS	pro	SDH	Otnice	–	informace:
	 Zastupitelstvo	vzalo	na	vědomí	informaci	o	pořízení	hasičského	auta	

pro	SDH	Otnice.	Dne	27.9.2024	bylo	předáno	obci	nové	speciální	ha-
sičské	auto	TATRA	T815	–	CAS	30.	Dodavatelem	je	společnost	THT	
Polička	 s.r.o.	 Bude	 zajištěno	 havarijní	 pojištění	 vozidla	 u	 Hasičské	
vzájemné	pojišťovny.	Při	spoluúčasti	10%	je	výše	ročního	havarijního	
pojištění	120.225,–	Kč

	 Dále	 vzali	 zastupitelé	 na	 vědomí	 informaci,	 že	 je	 zveřejněn	 záměr	
prodeje	movitého	majetku	obálkovou	metodou.	Předmětem	prodeje	je	
stávající	staré	hasičské	auto	LIAZ	–	CAS	K	25.	Nejnižší	nabídka	kupní	
ceny	je	300	000,–	Kč,	dle	zjištěné	obvyklé	ceny.	Obálky	s	nabídkami	
musí	být	doručeny	na	podatelnu	obecního	úřadu	do	31.10.2024.

9.	 Pronájem	nebytových	prostor	budovy	Restaurace	U	Marků:
	 Zastupitelé	 projednali	 záměr	 pronájmu	 budovy	 Restaurace	 U	 Mar-

ků	 a	 návrh	 Nájemní	 smlouvy.	 Záměr	 pronájmu	 budovy	 Hospo-
dy	 U	 Marků,	 dle	 podmínek	 schválených	 zastupitelstvem	 obce	
dne	 9.9.2024,	 byl	 zveřejněn	 na	 úřední	 desce	 od	 10.9.2024	 do	
30.9.2024.	 Obec	 obdržela	 pouze	 jednu	 nabídku	 na	 provozová-
ní	 hostinské	 činnosti.	 Zájemcem	 o	 provozování	 hostinské	 činnosti	
v	 budově	Hospody	U	Marků	 je:	 Lucie	 Lengsfeldová,	 Boženy	Něm-
cové	 269,	 Otnice.	 Výše	 nájmu	 je	 stanovena	 na	 1	 000,–	 Kč/měsíc,	 
z	 důvodu	 udržitelnosti	 provozu	 hostinské	 činnosti	 a	 stavu	 budovy	
a	z	důvodu,	že	nájemce	má	povinnost	uzavřít	smlouvy	s	veškerými	
dodavateli	 energií	 (předpokládané	 výdaje	 na	 energie	 jsou	 ve	 výši	 
30	 000	 –	 35	 000	 Kč/měsíc).	 Po	 provedení	 rekonstrukce	 budovy	 
a	 investicích	 do	 vybavení	 budovy,	 bude	 nájem	 navýšen.	 Nájemní	
smlouva	s	nájemkyní	bude	uzavřena	na	dobu	neurčitou,	s	3	měsíční	
výpovědní	lhůtou,	od	1.10.2024.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 nájemní	 smlouvu	 na	 pronájem	 nebyto-

vých	prostor	budovy	Restaurace	U	Marků,	mezi	obcí	Otnice	a	Lucií	
Lengsfeldovou,	 Otnice,	 k	 provozování	 hostinské	 činnosti.	 Nájemní	
smlouva	bude	uzavřena	na	dobu	neurčitou.	Výše	nájmu	je	stanovena	 
1	000,–	Kč/měsíc.

10.	Úprava	polní	cesty	C20	s	Plánu	společných	zařízení	KPÚ:
	 Zastupitelé	projednali	návrh	částečného	zkrácení	polní	cesty	na	pozem-

ku	parc.č.	5842	v	k.ú.	Otnice,	označené	jako	C20	s	Plánu	společných	
zařízení	Komplexních	pozemkových	úprav	v	k.ú.	Otnice.	Polní	cesta	
C20	byla	navržena	a	schválena	jako	doplňková,	travnatá	polní	cesta,	
sloužící	jako	nezbytný	přístup	k	pozemkům.	Tato	polní	cesta	ve	staničení	 
cca	0,460	–	0,527	km	neplní	svoji	funkci,	ale	naopak	plní	funkci	kra-
jinného	prvku	ÚSES	(Územní	systém	ekologické	stability).	Schválení	
částečného	zkrácení	polní	cesty	C20	bude	podkladem	pro	vyhotovení	
rozdělovacího	geometrického	plánu	a	změny	způsobu	využití	části	po-
zemku.	Tato	úprava	bude	též	podkladem	pro	další	Změnu	územního	
plánu.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 schvaluje	 změnu	 způsobu	 využití	 části	 odděle-

né	parcely	z	pozemku	parc.č.	5842	v	k.ú.	Otnice,	dle	rozdělovacího	
geometrického	plánu,	kterou	nedojde	k	zamezení	přístupu	na	ostatní	
přilehlé	pozemky.	Tuto	 funkci	bude	nadále	plnit	zbývající	část	cesty	
C20,	na	pozemku	parc.č.	5842	v	k.ú.	Otnice.	

11.	Dodatek	č.	8	ke	Smlouvě	o	zajištění	nakládání	s	odpady	–	Respo-
no	a.s.	Vyškov:

	 Z	 důvodu	 instalace	 a	 zahájení	 svozu	 polopodzemních	 kontejnerů,	
umístěných	na	sběrném	hnízdě	u	hřbitova,	 zastupitelstvo	projedna-
lo	 návrh	 Dodatku	 č.	 8	 ke	 Smlouvě	 o	 zajištění	 nakládání	 s	 odpady	

č.	17030040,	uzavřený	mezi	obcí	Otnice	a	společností	Respono	a.s.	
Vyškov.	Dodatkem	se	navyšuje	počet	poskytovaných	služeb	a	ceník	
za	svoz	a	odstranění	komunálního	a	vytříděného	odpadu.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Dodatek	č.	8	ke	Smlouvě	o	zajištění	nakládá-

ní	s	odpady	č.	17030040,	se	společností	Respono,	a.s.	Vyškov.
12.	Havarijní	stav	topolů	za	budovou	ZŠ	–	informace:	
	 Zastupitelé	vzali	na	vědomí	informaci,	že	dne	16.	9.	2024	došlo	k	vý-

padku	elektřiny	z	důvodu	pádu	suchého	topolu	v	prostoru	za	ZŠ.	Stav	
ostatních	stromů	je	v	kritickém	stavu.	Více	jak	polovina	je	jich	suchých	
a	hrozí	další	pády	na	elektrické	vedení.	Bude	zapotřebí	provést	poká-
cení	suchých	topolů	a	prořez	ostatních	stromů.

13.	Nepovolená	stavba	na	pozemku	parc.č.	5847	v	k.ú.	Otnice	–	infor-
mace:

	 Zastupitelstvo	 vzalo	 na	 vědomí	další	 informace	o	nepovolené	 stav-
bě	na	pozemku	parc.č.	5847	v	k.ú.	Otnice.	Dne	20.9.2024	byla	obec	
upozorněna,	že	na	pozemek	parc.č.	5847	v	k.ú.	Otnice	jsou	naváženy	
stavební	materiály	(opláštění	domu).	Byla	povolána	Policie	ČR	i	zá-
stupce	stavebního	úřadu	MěÚ	Slavkov	u	Brna	a	byla	učiněna	opatře-
ní,	aby	se	zabránilo	dalšímu	návozu	materiálu	přes	obecní	pozemky.	
Vlastník	pozemku,	v	zastoupení	advokáta,	vyzval	obec,	aby	provedla	
vykácení	zeleně	a	stromů	a	údržbu	cesty	na	pozemku	parc.č.	5842	
v	k.ú.	Otnice	(část	větrolamu).	Z	důvodu,	že	přístup	k	pozemku	vlast-
níka	je	umožněn	ze	spodní	části	cesty,	obec	nebude	údržbu	a	kácení	
stromů	provádět.	

14.	Žádost	o	směnu	pozemků	–	Marek	Šášek:
	 Zastupitelé	 projednali	 žádost	 pana	Marka	Šáška,	Svinošice	 o	 smě-

nu	 pozemků	 ve	 vlastnictví	 obce,	 pozemek	 parc.č.	 2110	 o	 výměře	
118	m²,	pozemek	parc.č.	2109/3	o	výměře	108	m²	a	pozemky	par-
c.č.	2103/10,	2103/11,	2103/12,	2103/13,	2103/14,	2103/15,	2103/16,	
o	výměře	286	m².	Celkem	výměra	512	m²,	dle	geometrického	plánu	
č.	969-251/2024.	Výše	uvedené	pozemky	by	rád	směnil	za	pozemky	
ve	vlastnictví	pana	Šáška,	pozemky	parc.č.	1005/11	o	výměře	395	m²	
a	pozemek	parc.č.	2104/35	o	výměře	117	m².	Celkem	výměra	512	m²,	
dle	 geometrického	 plánu	 č.	 969-251/2024.	 Bude	 zveřejněn	 záměr	
směny	pozemků	na	úřední	desce.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 záměr	 směny	pozemků	ve	 vlastnictví	 obce	

parc.č.	2109/3,	2110,	2103/10,	2103/11,	21303/12,	2103/13,	2103/14,	
2103/15,	2103/16	v	k.ú.	Otnice,	o	celkové	výměře	512	m²,	za	pozemky	
pana	Šáška	parc.č.	1005/11	a	2104/35	v	k.ú.	Otnice,	o	celkové	výmě-
ře	512	m²,	dle	geometrického	plánu	č.	969-251/2024.

15.	Žádost	o	vyjádření	obce	–	Filip	Slabotinský:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	Ing.	Filipa	Slabotinského,	Křenovice	

o	vyjádření	obce	k	záměru	využití	pozemků	parc.č.	109,	110/1	v	k.ú.	
Otnice.	Žadatel	má	záměr	výstavby	 jednoho	rodinného	domu,	který	
bude	respektovat	venkovskou	zástavbu.	Současně	má	záměr	zacho-
vat	stávající	břízu	i	pomník.	V	případě	souhlasu	obce	bude	zpracová-
na	projektová	dokumentace	pro	stavební	povolení.	K	tomuto	bodu	se	
otevřela	diskuze.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	souhlasí	s	výstavbou	jednoho	rodinného	domu	na	

pozemcích	parc.č.	109,	110/1	v	k.ú.	Otnice	s	následujícími	připomínka-
mi.	Bude	povolena	pouze	jedna	přípojka	na	připojení	inženýrských	sítí,	
dle	schváleného	územního	plánu	bude	rodinný	dům	přízemní	s	pod-
krovím.	Bude	zachován	vjezd	u	rodinného	domu	č.p.	382.	Na	pozemku	 
parc.č.	 110/1	 v	 k.ú.	 Otnice	 zůstane	 zachováno	 uložení	 kanalizační	
přípojky	z	budovy	technického	zázemí	obce.

16.	Žádost	o	vyjádření	obce	k	projektové	dokumentaci	–	Racek,	pro-
jekční	kancelář:

	 Zastupitelé	projednali	žádost	společnosti	Racek,	projekční	kancelář,	
Lipůvka,	ke	stavebnímu	záměru	výstavby	polních	cest	z	obce	Bošo-
vice	do	obce	Otnice.	Investorem	stavby	je	obec	Bošovice.	Projektová	
dokumentace	 výstavby	 cest	 je	 vedena	 přes	 katastrální	 území	 obcí	 
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Bošovice,	Lovčičky,	Otnice.	V	k.ú.	Otnice	 jsou	stavbou	dotčeny	po-
zemky	parc.č.	6103,	5555,	5554	v	k.ú.	Otnice.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	souhlasí	s	předloženou	projektovou	dokumenta-

cí	ke	stavebnímu	záměru	výstavby	polních	cest	z	obce	Bošovice	do	
obce	Otnice,	bez	připomínek.	

17.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	 místostarostovi	 a	 zaměstnancům	 obce	 za	 pomoc	 při	

přípravě	oslavy	70.	výročí	založení	Domova	pro	postižené	děti	LILA,	
která	se	konala	dne	19.9.2024.

	 Poděkování	 všem	 účastníkům	 Cykloakce,	 zaměstnancům	 obce	
i	 členům	 gulášového	 týmu	 při	 akci	 „Vyhlášení	 Cykloakce	 a	mistro-
ství	ve	vaření	guláše,	které	pořádal	DSO	Ždánický	les	a	Politaví	dne	
28.9.2024	v	Šaraticích.

	 V	pondělí	23.9.2024	obec	uspořádala	ve	spolupráci	s	Oblastní	Chari-
tou	Hodonín	„Humanitární	sbírku“	na	pomoc	obětem	povodní.	Všem	
dárcům,	 kteří	 věnovali	 potřebné	 věci	 do	 sbírky,	 patří	 velké	poděko-
vání.	 Dne	 26.9.2024	 byla	 sbírka	 odvezena	 vozem	Oblastní	 charity	
Hodonín.

	 Společnost	Alternative	Energy	Systems	a.s.	Brno	oslovila	obec	s	na-
bídkou	zajištění	vypracování	žádosti	o	dotace	na	výměnu	světel	veřej-
ného	osvětlení.	Nabídka	byla	zamítnuta.	

21. 10. 2024
4.	 Kontrola	minulého	zápisu:
	 Bod	 10	 –	 byl	 vypracován	 geometrický	 rozdělovací	 plán	 a	 podá-

na	žádost	na	stavební	úřad	o	vydání	 souhlasu	s	dělením	pozemku	
parc.č.	 5842	 a	 souhlasu	 se	 změnou	 využití	 pozemku.	 Po	 obdržení	
souhlasu	SÚ	k	dělení	 pozemku	bude	podán	na	 katastr	 nemovitostí	
návrh	na	změnu	využití	odděleného	pozemku	parc.č.	5842/2.	Součas-
ně	bude	v	zastoupení	právní	kanceláří	obce	zasláno	i	vyjádření	obce	
k	výzvě	údržby	cesty.

	 Bod	13	–	zastupitelé	vzali	na	vědomí	informace	z	konání	kontrolní	pro-
hlídky	dne	15.10.2024,	která	se	uskutečnila	na	pozemku	parc.č.	5847	
v	 k.ú.	 Otnice	 ve	 věci	 „Prošetření	 stavebních	 činností	 na	 pozemku	
parc.č.	5847	v	k.ú.	Otnice“.	Byli	přítomni	zástupci	Městského	úřadu	
ve	Slavkově	u	Brna	–	odbor	územního	plánování,	odbor	stavebního	
úřadu,	odbor	životního	prostředí,	vedoucí	stavebního	úřadu,	zástupce	
přestupkové	 agendy,	 vedení	 obce	 Otnice,	 majitelů	 sousedních	 po-
zemků	a	účastníků	řízení	dle	podaných	oznámení,	zastupitelů	obce	
a	majitele	pozemku	pana	Marka	Coufala.	Na	místě	bylo	provedeno	
kontrolní	šetření	stavebních	činností,	které	jsou	na	pozemku	provádě-
ny.	

5.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	pláno-
vání	a	životního	prostředí:

a)	 Simona	Krausová,	Otnice,	Martin	Otipka,	Štěbořice	–	společný	územ-
ní	souhlas	a	souhlas	s	provedením	ohlášeného	stavebního	záměru	
„Novostavba	rodinného	domu	Otnice,	vč.	připojení	IS,	tepelného	čer-
padla,	akumulační	nádrže,	zpevněných	ploch,	sjezdu	a	oplocení“,	na	
pozemcích	parc.č.	895/1,	932/1	v	k.ú.	Otnice.

b)	 Obec	 Otnice	 –	 souhlasné	 jednotné	 environmentální	 stanovisko	 ke	
stavebnímu	záměru	„Otnice	–	komunikace	Sběrný	dvůr	a	Dědina“	na	
pozemcích	parc.č.	729,	746,	747/1,	1565/1,	1565/2,	1565/3,	1565/4,	
1574,	1578/1,	1578/2,	1579/2,	1580/1,	1580/2,	1580/3,	5597,	5675,	
1577	v	k.ú.	Otnice.

c)	 Rch	architects	s.r.o.	Židlochovice	–	oznámení	o	zahájení	řízení	o	pro-
dloužení	 platnosti	 společného	 územního	 rozhodnutí	 a	 stavebního	
povolení	pro	stavbu	„Soubor	rodinných	domů	Otnice	I.	Etapa	–	rodin-
né	domy	D3-D8“,	na	pozemcích	parc.č.	2485/53,	1485/54,	2485/55,	
2485/56,	2485/57,	2485/58	v	k.ú.	Otnice.

d)	 Obec	Otnice	–	návrh	 rozhodnutí	 o	námitkách	a	návrh	 vyhodnocení	
připomínek	uplatněných	k	návrhu	Změny	č.	2	ÚP	po	opakovaném	ve-
řejném	projednání	dne	12.8.2024.	V	návrhu	rozhodnutí	MěÚ	Slavkov	
u	Brna,	jako	pořizovatele	změny	územního	plánu,	se	veškeré	podané	
námitky	zamítají.

6.	 Faktury	ke	schválení:
a)	 Respono	a.s.	Vyškov	–	faktura	č.	24603616	ve	výši	63	676,19	Kč	za	

sběr,	svoz	a	likvidaci	odpadu	ze	sběrného	dvora	Otnice	za	měsíc	září	
2024.

b)	 Respono	a.s.	Vyškov	–	faktura	č.	24603419	ve	výši	132	393,51	Kč	za	
sběr,	svoz	a	likvidaci	komunálního	odpadu	v	obci	Otnice	za	měsíc	září	
2024.

c)	 Pavel	Válek	Šaratice	–	faktura	č.	20241312	ve	výši	52	514,–	Kč	za	do-
dání	7	ks	silničních	panelů	před	budovu	hasičské	zbrojnice	v	Otnicích.	

d)	 Jiří	Chladil	Brno	–	faktura	č.	022/24	ve	výši	110	476,63	Kč	za	opravu	
a	výměnu	13	ks	světel	na	hřbitově.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	6,	zápisu	
7.	 Navýšení	členského	poplatku	v	obecní	knihovně	Otnice:
	 Zastupitelé	projednali	návrh	na	zvýšení	členského	poplatku	v	obecní	

knihovně	Otnice	od	1.1.2025.	Stávající	poplatek	je	ve	výši	30	Kč/dítě/
rok	 a	 60	 Kč/dospělý/rok.	 Z	 důvodu	 zvýšených	 nákladů	 na	 pořízení	
knih	a	činnost	knihovny	bylo	navrženo	zvýšení	členského	příspěvku	
na	výši	50	Kč/dítě/rok	a	100	Kč/dospělý/rok.

Návrh	usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	souhlasí	s	navýšením	členského	poplatku	v	obec-

ní	knihovně	na	částku	50,–	Kč/dítě/rok	a	100,–	Kč/dospělý/rok,	s	účin-
ností	od	1.1.2025.

8.	 Změna	platebních	podmínek	od	1.1.2025	–	Dimatex	spol.	 s	 r.o.	
Stráž	nad	Nisou:

	 Zastupitelstvo	projednalo	informaci	od	společnosti	Dimatex	spol.	s	r.o.	
Stráž	nad	Nisou,	že	z	důvodu	obrovského	nadbytku	nevyužitého	texti-
lu	v	kontejnerech	a	propadu	ceny	za	tuto	komoditu,	je	dále	neúnosné	
provozovat	 činnost	 za	 současných	 podmínek.	 Společnost	 Dimatex	
zajišťuje	z	obce	svoz	oblečení	a	textilu	ve	spolupráci	s	Oblastní	Chari-
tou	Brno.	Obec	má	umístěn	1	kontejner	od	společnosti	Dimatex	spol.	
s	 r.o.	u	sběrného	dvora.	Náklady	obce	za	kontejner	a	svoz	odpadu	
v	současnosti	činí	1000,–	Kč/kontejner/rok.	Od	společnosti	Dimatex	
spol.	s	r.o.	je	navrženo	navýšení	na	výši	4	000,–	Kč/kontejner/rok.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	souhlasí	s	navýšením	nákladů	za	kontejner	a	svoz	tex-

tilního	odpadu	od	společnosti	Dimatex	spol.	s	r.o.	Stráž	nad	Nisou	na	
4	000,–	Kč/kontejner/rok,	s	účinností	od	1.1.2025	a	pověřuje	starostu	
obce	podpisem	Dodatku	č.	3	ke	Smlouvě	o	spolupráci.	

9.	 Odměny	zastupitelů	obce	od	1.1.2025:
	 Zastupitelé	 projednali	 sdělení	 Ministerstva	 vnitra	 č.	 295/2024	 Sb.,	

o	 změně	 základny	 pro	 výpočet	 výše	 odměn	 členů	 zastupitelstev	
územních	samosprávných	celků.	Je	zachován	princip,	že	v	případě	
uvolněného	 člena	 zastupitelstva	 se	 jedná	o	 „automatický	 nárok“	 na	
danou	 výši	 odměny	 a	 v	 případě	 neuvolněného	 člena	 zastupitelstva	
zákon	 stanovuje	maximální	 výše	 odměny,	 přičemž	 o	 konkrétní	 výši	
rozhodne	zastupitelstvo.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 Otnice	 bere	 na	 vědomí	 výši	 měsíční	 odměny	

dlouhodobě	 uvolněného	 starosty	 a	místostarosty	 a	 stanovuje	 svým	
neuvolněným	členům	za	výkon	funkce	odměny	za	měsíc	v	následují-
cích	částkách:	předseda	výboru	4	720,–	Kč/měsíc,	člen	zastupitelstva	
2	382	Kč/měsíc.	Odměna	bude	poskytována	od	1.1.2025.	

10.	Obecně	závazná	vyhláška	o	místním	poplatku	za	užívání	veřejné-
ho	prostranství:

	 Zastupitelstvo	projednalo	na	základě	připomínek	MV	ČR,	návrh	nové	
Obecně	závazné	vyhlášky	(OZV)	o	místním	poplatku	za	užívání	ve-
řejného	prostranství,	kterou	se	mění	OZV	ze	dne	9.9.2024	v	článku	
5	odst.	1	písm.	h)	a	j),	tj.	změnou	výše	poplatku	za	umístění	cirkusů	
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a	lunaparků	z	20	Kč/den	na	10	Kč/den,	dle	zákona	č.	565/1990	Sb.	
o	místních	poplatcích.	Touto	vyhláškou	se	zrušuje	OZV	o	místním	po-
platku	za	užívání	veřejného	prostranství	ze	dne	9.9.2024.	Nová	OZV	
nabývá	účinnosti	počátkem	15.	dne	po	dni	jejího	vyhlášení

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 vydává	 Obecně	 závaznou	 vyhlášku	 o	 místním	

poplatku	za	užívání	veřejného	prostranství.	Účinnost	vyhlášky	 je	od	
15.	dne	po	dni	jejího	vyhlášení.

11.	Rozpočtové	opatření	č.	5/2024:
	 Starosta	 obce	 seznámil	 zastupitele	 s	 rozpočtovým	 opatřením	

č.5/2024,	které	bylo	schváleno	dne	2.10.2024	a	zastupitelstvo	obce	
ho	bere	na	vědomí.

	 Příjmy:		 155	800,–	Kč
	 Výdaje:		 –5	652	200,–	Kč
12.	Dodatek	k	servisní	smlouvě	–	Martin	Levíček:	
	 Zastupitelé	 projednali	 Dodatek	 k	 servisní	 smlouvě,	 uzavřené	 mezi	

obcí	Otnice	a	panem	Martinem	Levíčkem,	Silůvky,	ze	dne	6.6.2023,	
kterým	se	mění	čl.	3	a	čl.	6	této	servisní	smlouvy.	Z	důvodu,	že	pan	
Martin	Levíček	se	stal	plátcem	DPH,	celková	cena	služeb	za	měsíc	
činí	3	630,–	Kč	vč.	DPH.	Servisní	 smlouva	zahrnuje	servis	 v	místě	
u	zákazníka	v	rozsahu	8	hod./měsíc.	V	případě,	že	bude	nutné	zhoto-
vitelem	poskytnout	objednateli	podporu	nad	rámec	běžného	servisu,	
bude	tak	učiněno	po	vzájemné	dohodě	a	bude	provedena	dofakturace	
servisní	činnosti.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	Dodatek	k	Servisní	smlouvě	mezi	obcí	

Otnice	a	Martinem	Levíčkem,	Silůvky.	
13.	Úplatné	nabytí	pozemků	parc.č.	5725,	5753,	5767	v	k.ú.	Otnice:
	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	kupní	smlouvy	mezi	obcí	Otnice	a	vlast-

níky	pozemků,	Lubomírem	Špačkem	Újezd	u	Brna,	Ludmilou	Špačko-
vou	Otnice,	Simonou	Švachulovou	Brno,	k	úplatnému	nabytí	pozemků	 
parc.č.	5725	v	k.ú.	Otnice,	orná	půda,	o	celkové	výměře	3	000	m²,	 
parc.	 č.	 5753	 v	 k.ú.	 Otnice,	 trvalý	 travní	 porost,	 o	 celkové	 výměře	
427	m²	a	parc.	č.	5767	v	k.ú.	Otnice,	orná	půda,	o	celkové	výměře	
1	105	m²,	vše	za	cenu	40,–	Kč/m².	

Usnesení:	
	 Zastupitelstvo	schvaluje	úplatné	nabytí	pozemků	parc.č.	5725	o	vý-

měře	3	000	m²,	parc.	č.	5753	v	k.ú.	Otnice,	trvalý	travní	porost,	o	cel-
kové	výměře	427	m²	a	parc.	č.	5767	v	k.ú.	Otnice,	orná	půda,	o	cel-
kové	výměře	1	105	m²,	vše	za	cenu	40,–	Kč/m²,	od	Lubomíra	Špačka	
Újezd	u	Brna,	Ludmily	Špačkové	Otnice,	Simony	Švachulové	Brno.	

14.	Úplatné	nabytí	pozemku	parc.č.	6714	v	k.ú.	Otnice:
	 Zastupitelé	projednali	návrh	kupní	smlouvy	mezi	obcí	Otnice	a	vlast-

níky	pozemku,	Ludmilou	Špačkovou	Otnice	a	Simonou	Švachulovou	
Brno,	k	úplatnému	nabytí	pozemku	parc.	č.	6714	v	k.ú.	Otnice,	orná	
půda,	o	celkové	výměře	5	424	m²,	za	cenu	40,–	Kč/m².	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	úplatné	nabytí	pozemku	parc.č.	6714	

o	výměře	5	424	m²,	za	cenu	40,–	Kč/m²,	od	Ludmily	Špačkové	Otnice	
a	Simony	Švachulové	Brno.

15.	Směna	pozemků	ve	vlastnictví	obce	–	Marek	Šášek:
	 Zastupitelstvo	projednalo	směnu	pozemků	mezi	obcí	Otnice	a	Mar-

kem	Šáškem	a	Zdeňkem	Šáškem,	Svinošice,	dle	rozdělovacího	geo-
metrického	plánu	č.	969-251/2024.

	 Pozemky	 ve	 vlastnictví	 obce	 parc.č.	 2110	 o	 výměře	 118	 m²,	 par-
c.č.	 2109/3	 o	 výměře	 108	 m²,	 parc.č.	 2103/10	 o	 výměře	 59	 m²,	
parc.č.	2103/11	o	výměře	38	m²,	parc.č.	21303/12	o	výměře	38	m²,	
parc.č.	 2103/13	o	 výměře	38	m²,	 parc.č.	 2103/14	o	 výměře	38	m²,	
parc.č.	2103/15	o	výměře	38	m²,	parc.č.	2103/16	o	výměře	37	m²	(cel-
kem	výměra	512	m²),	 se	 směňují	 za	pozemky	 ve	 vlastnictví	Marka	
Šáška	a	Zdeňka	Šáška,	pozemek	parc.č.	1005/11	o	výměře	395	m²	
a	pozemek	parc.č.	2104/35	o	výměře	117	m²	(celkem	výměra	512	m²).	
Záměr	směny	pozemků	byl	zveřejněn	na	úřední	desce	od	2.10.2024	
do	21.10.2024.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 schvaluje	 směnu	 pozemků	 ve	 vlastnictví	 obce	

Otnice	 parc.č.	 2110,	 2109/3,	 2103/10,	 2103/11,	 2103/12,	 2103/13,	
2103/14,	2103/15,	2103/16	o	celkové	výměře	512	m²	za	pozemky	ve	
vlastnictví	Marka	Šáška	a	Zdeňka	Šáška,	Svinošice,	parc.č.	1005/11	
a	2104/35	o	celkové	výměře	512	m²,	dle	rozdělovacího	geometrického	
plánu	č.	969-251/2024.

16.	Žádost	o	stanovisko	a	smlouva	o	smlouvě	budoucí	o	zřízení	věc-
ného	břemene	–	Mopre,	s.r.o.	Vyškov:

	 Zastupitelé	 projednali	 návrh	 „Smlouvy	 o	 smlouvě	 budoucí	 o	 zříze-
ní	 věcného	 břemene	 č.	 PR-001030088676/002-MOPR“	 mezi	 obcí	
Otnice	 a	 EG.D,	 a.s.	 Brno,	 společně	 se	 žádostí	 společnosti	 Mopre,	
s.r.o.	Vyškov,	o	stanovisko	obce	k	projektové	dokumentaci,	k	 rozší-
ření	stávající	elektrické	distribuční	sítě	a	nové	připojení	pro	pozemek	 
parc.č.	1122	v	k.ú.	Otnice.	Stavbou	bude	dotčen	pozemek	ve	vlastnic-
tví	obce	parc.č.	675/4	v	k.ú.	Otnice.	Akce	má	název	„Otnice,	kabel	NN	
Presl“.	V	návrhu	je	věcné	břemeno	zpoplatněno	částkou	5	800,–	Kč.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 Smlouvu	 o	 smlouvě	 budoucí	 o	 zřízení	 

věcného	břemene	č.	„PR-001030088676/002-MOPR“,	do	pozemku	
parc.č.	 675/4	 v	 k.ú.	 Otnice,	mezi	 obcí	 Otnice	 a	 EG.	 D,	 a.s.	 Brno	
a	k	předložené	projektové	dokumentaci	nemá	připomínek.

17.	Žádost	o	vyjádření	obce	k	projektové	dokumentaci	–	Cetin:
	 Zastupitelé	projednali	žádost	společnosti	Cetin	a.s.	Praha,	ke	staveb-

nímu	 záměru	 navrhované	 telekomunikační	 stavbě	 výměny	 stávající	
metalické	infrastruktury	za	novou	optickou,	a	to	kompletně	ve	stáva-
jících	trasách,	při	zachování	stávajícího	ochranného	pásma.	Projek-
tová	 dokumentace	 na	 realizaci	 stavby	má	 název	 „OTVYS1_FTTH_ 
Otnice_Vyškov“.	 Trasa	 vedení	 zůstane	 zachována.	 Šířka	 výkopů	
35	cm,	hloubka	v	travnatém	pásu	60	cm,	v	chodníku	40	cm.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 nemá	 námitky	 k	 projektové	 dokumentaci	 sta-

vebního	záměru	společnosti	Cetin	a.s.	Praha	s	názvem	 „OTVYS1_
FTTH_Otnice_Vyškov“,	na	výměnu	stávající	metalické	 infrastruktury	
za	novou	optickou.

18.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	 knihovnici	Mgr.	 Jitce	 Bublové	 za	 organizaci	 přednášek	

v	knihovně	dne	1.10.2024	na	téma	„Pěšky	přes	historickou	hranici	Mo-
ravy	a	Čech“	a	16.10.	v	Dělnickém	domě	na	téma	„Jakubské	náměstí	
a	kostnice	u	sv.	Jakuba“.

	 Poděkování	 členům	 fairtradového	 výboru	 obce	 za	 organizaci	 akce	
„Férové	 odpoledne“,	 která	 se	 konala	 dne	 8.10.2024	 u	 příležitosti	
20.	výročí	založení	Fairtrade.

	 Poděkování	 otnickým	maminkám	 za	 organizaci	 tradiční	 „Burzy	 dět-
ského	podzimního	a	zimního	oblečení	a	sportovních	potřeb“	v	Dělnic-
kém	domě,	dne	19.10.2024

	 Poděkování	 redakci	otnického	Zpravodaje	za	přípravu	dalšího	čísla	
zpravodaje.

11. 11. 2024
4.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	pláno-

vání	a	životního	prostředí:
a)	 EG.D,	a.s.	Brno	–	sdělení	odboru	životního	prostředí	ke	stavebnímu	

záměru	vybudování	nové	přípojky	NN	v	rámci	akce	„Otnice,	kabel	NN	
Presl“	na	pozemcích	parc.č.	1122,	675/4,	1120/3,	1120/1	v	k.ú.	Otnice.	
Předmětným	záměrem	nejsou	dotčeny	složky	životního	prostředí.

b)	 Obec	Otnice	–	oznámení	o	zahájení	kolaudačního	řízení	ke	staveb-
nímu	záměru	„Veřejný	prostor	–	ulice	Květná,	Otnice“	na	pozemcích	
parc.č.	787/1,	882/2,	932/1,	963,	986,	987,	988,	989/3,	1000/1	v	k.ú.	
Otnice.	Závěrečná	kontrolní	prohlídka	se	bude	konat	dne	19.11.2024	
v	8:30	hod.	na	místě	stavby.
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c)	 Jindřiška	Vymazalová,	Otnice	 –	 souhlas	 s	 odstraněním	 stavby	 „Ga-
ráž	u	rodinného	domu	č.p.	14	(jeho	zadní	část),	Otnice“	na	pozemku	 
parc.č.	603	v	k.ú.	Otnice.

5.	 Materiály	Základní	školy	a	Mateřské	školy	Otnice:	
	 Zastupitelé	projednali	žádost	o	schválení	přijetí	účelově	neurčeného	

finančního	daru	pro	Základní	školu	ve	výši	18	001,68	Kč.	Dar	byl	přijat	
na	účet	školy	dne	8.11.2024.	Dárcem	je	společnost	Zebra	Technolo-
gies	CZ	s.r.o.,	Kolejní	2971/1,	612	00	Brno,	Královo	Pole.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	přijetí	finančního	neúčelového	daru	pro	Zá-

kladní	 školu	a	Mateřskou	 školu	Otnice,	 p.o.,	 ve	 výši	 18	001,68	Kč,	
od	společnosti	Zebra	Technologies	CZ	s.r.o.,	Kolejní	2971/1,	612	00	
Brno,	Královo	Pole.	

6.	 Faktura	ke	schválení:
	 ROBUR	s.r.o.	Popůvky	–	faktura	č.	2024801445	ve	výši	71	440,–	Kč	

za	servisní	práce	a	opravu	 tepelných	čerpadel	na	budově	Základní	
školy	Otnice.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktury	dle	bodu	č.	6,	zápisu	
7.	 Rozpočtové	opatření	č.	6/2024:
	 Starosta	 obce	 seznámil	 zastupitele	 s	 rozpočtovým	 opatřením	

č.6/2024,	které	bylo	schváleno	dne	4.11.2024	a	zastupitelstvo	obce	
ho	bere	na	vědomí.

	 Příjmy:		 358	200,–	Kč
	 Výdaje:		 358	200,–	Kč
8.	 Plán	inventur	za	rok	2024:
	 Ve	smyslu	zákona	č.	563/1991	Sb.	o	účetnictví	a	prováděcí	vyhlášky	

č.	270/210	Sb.	o	inventarizaci	majetku	a	dle	Směrnice	o	inventarizaci	
majetku	obce	Otnice	zastupitelé	projednali	plán	inventur	k	provedení	
řádné	inventarizace	majetku	a	závazků	obce	Otnice	za	rok	2024	a	slo-
žení	dílčích	inventarizačních	komisí.	Inventarizace	bude	provedena	ke	
dni	31.12.2024.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	plán	 inventur	za	 rok	2024	a	složení	dílčích	

inventarizačních	komisí,	k	provedení	inventarizace	majetku	a	závazků	
obce	ke	dni	31.12.2024.	

9.	 Kupní	smlouva	–	hasičské	auto	LIAZ	–	Bochemie	a.s.	Nový	Bohu-
mín:

	 Zastupitelstvo	 projednalo	 návrh	 Kupní	 smlouvy	 mezi	 obcí	 Otnice	
a	 společností	 Bochemie	 a.s.	 Nový	 Bohumín,	 na	 prodej	 movitého	
majetku	obce	a	to	speciálního	hasičského	auta	LIAZ	CAS	K25	L101,	
do	 vlastnictví	 společnosti	 Bochemie	 a.s.	 Nový	 Bohumín,	 za	 cenu	
301	000,–	Kč.	Cena	hasičského	automobilu	 je	 stanovena	dle	obdr-
žené	cenové	nabídky,	na	základě	zveřejněné	výzvy	o	prodeji	movité-
ho	majetku.	Záměr	prodeje	movitého	majetku	obce	byl	zveřejněn	na	
úřední	desce	od	16.9.2024.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	Otnice	schvaluje	Kupní	smlouvu	se	společností	

Bochemie	a.s.	Nový	Bohumín,	na	prodej	speciálního	hasičského	auta	
LIAZ	CAS	K25	L101,	za	cenu	301	000,–	Kč	a	pověřuje	starostu	obce	
podpisem	smlouvy.	

10.	Společenství	obcí	Slavkovsko:
	 Zastupitelé	 projednali	 informaci	 ze	 setkání	 starostů	 DSO	 Ždánický	

les	a	Politaví	z	území	ORP	Slavkov	u	Brna.	Od	 letošního	roku	byla	
novelou	 zákona	 o	 obcích	 vymezena	 nová	 forma	 svazku	 obcí,	 tzv.	
společenství	obcí.	Společenství	obcí	může	vzniknout	pouze	v	území	
vymezeném	hranicemi	správního	obvodu	ORP.	Proto	bylo	navrženo	
založení	 společenství	 Slavkovsko	 na	 platformě	 DSO	 Ždánický	 les	
a	Politaví.	Díky	 tomu	bude	možné	čerpat	finanční	podporu	na	chod	
kanceláře	a	tím	zkvalitnit	a	rozšířit	poskytované	služby.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 Otnice	 schvaluje	 Smlouvu	 o	 vytvoření	 spole-

čenství	obcí	s	názvem	Slavkovsko,	s.o.	včetně	stanov	společenství	

a	výslovně	souhlasí	s	přistoupením	obce	do	tohoto	společenství	a	po-
věřuje	 starostu	 k	 podpisu	 smlouvy	 a	 zastupování	 obce	 v	 orgánech	
společenství.

11.	Plnění	plánu	akcí	na	rok	2024	ke	dni	31.10.2024:
	 Zastupitelstvo	vzalo	na	vědomí	přehled	plnění	plánu	akcí	na	rok	2024	

ke	dni	31.10.2024.	
12.	Plán	akcí	na	rok	2025:	
	 Zastupitelé	diskutovali	nad	návrhem	plánu	akcí	na	rok	2025.
13.	Respono	 a.s.	 Vyškov	 –	 informace	 o	 navýšení	 cen	 za	 služby	

v	roce	2025:
	 Zastupitelstvo	 vzalo	 na	 vědomí	 informaci,	 kterou	 obec	 obdržela	 od	

společnosti	 Respono	 a.s.	 Vyškov,	 dle	 které	 je	 společnost	 Respono	
a.s.	 Vyškov	 nucena	 přistoupit	 z	 důvodu	 výše	 inflace	 a	 nárůstu	 cen	
dodavatelů,	k	navýšení	cen	za	svoz	a	uložení	komunálního	odpadu	
v	roce	2025,	v	průměru	o	cca	4%.

14.	Návrhy	nového	vodního	prvku	na	náměstí:
	 Zastupitelé	vzali	na	vědomí	předložené	další	2	návrhy	řešení	nového	

vodního	prvku	na	náměstí,	od	společnosti	Atelier	Walter	s.r.o.	Brno.	
15.	Žádost	o	stanovisko	a	smlouva	o	smlouvě	budoucí	o	zřízení	věc-

ného	břemene	–	Monela,	s.r.o.	Vyškov:
	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	 „Smlouvy	o	 smlouvě	budoucí	o	 zří-

zení	věcného	břemene	č.	PR-001030089751/001-ENGB“	mezi	obcí	 
Otnice	a	EG.D,	a.s.	Brno,	společně	se	žádostí	společnosti	Monela	elek-
tro,	s.r.o.	Vyškov,	o	stanovisko	obce	k	projektové	dokumentaci,	ke	stav-
bě	nového	kabelového	vedení	NN	pro	připojení	plánovaného	domu	pro	
seniory	v	Otnicích.	Stavbou	bude	dotčen	pozemek	ve	vlastnictví	obce	 
parc.č.	 439/1	 v	 k.ú.	 Otnice.	Akce	má	 název	 „Otnice,	 kabel	 NN	BD	
MIRROR	 s.r.o.“.	 V	 návrhu	 je	 věcné	 břemeno	 zpoplatněno	 částkou	
2	800,–	Kč.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 Smlouvu	 o	 smlouvě	 budoucí	 o	 zřízení	

věcného	břemene	č.	 „PR-001030089751/001-ENGB“,	do	pozemku	 
parc.č.	 439/1	 v	 k.ú.	 Otnice,	mezi	 obcí	 Otnice	 a	 EG.	 D,	 a.s.	 Brno	
a	k	předložené	projektové	dokumentaci	nemá	připomínek.

16.	Žádost	o	vyjádření	k	projektové	dokumentaci	–	Filip	Slabotinský:
	 Zastupitelé	 projednali	 žádost	 pana	 Filipa	 Slabotinského	 Křenovice,	

který	zastupuje	paní	Martinu	Wielandovou	Klobouky	u	Brna,	o	vyjá-
dření	k	projektové	dokumentaci	pro	stavební	povolení	k	akci	„Novo-
stavba	RD	na	parcele	110/1,	Otnice“	a	žádost	o	souhlas	s	umístěním	
přípojky	splaškové	kanalizace,	chodníku	a	zpevněné	plochy	pro	par-
kování,	na	pozemku	ve	vlastnictví	obce	parc.č.	110/2	v	k.ú.	Otnice.	
Navržená	stavba	bude	sloužit	k	bydlení	(3	bytové	jednotky)	a	součas-
ně	se	v	ní	nachází	i	nebytový	prostor	pro	podnikání.	K	tomuto	bodu	se	
otevřela	diskuze.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 nesouhlasí	 s	 předloženou	 projektovou	 dokumentací	

stavebního	záměru	„Novostavba	RD	na	parcele	110/1,	Otnice“	a	ne-
schvaluje	 vybudování	 zpevněné	 plochy	 pro	 parkování	 na	 obecním	
pozemku	parc.č.	110/2	v	k.ú.	Otnice.	

17.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	členům	zájmového	spolku	Bludička	za	uspořádání	„Stra-

šidlácké	stezky“	pro	děti,	ve	dnech	29.10.	–	3.11.2024.
	 Poděkování	knihovnici	Mgr.	Jitce	Bublové	za	uspořádání	akcí	v	míst-

ní	knihovně	ve	dnech	29.10.2024	„S	knížkou	do	života“,	31.10.2024	
„Hudební	 večer	 s	Tonikou“	 a	 7.11.2024	 „Podivné	 příběhy	 ochránce	
přírody	Mojmíra	Vlašína“.

	 Poděkování	členům	SDH	Otnice	za	přípravu	a	organizaci	akce	„Žeh-
nání	nového	hasičského	auta“	dne	26.10.2024.

	 Poděkování	 místním	 ochotníkům	 za	 divadelní	 představení	 „Brouk	
v	hlavě“	ve	dnech	9.	a	10.11.2024.

	 Poděkování	členům	ZO	ČZS	Otnice	za	výsadbu	tulipánů	v	prostoru	
před	radnicí	dne	9.11.2024.	

Zpráva o činnosti zastupitelstva obce
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veřejný prostor ke spokojenosti občanů i  soused-
ních vlastníků. 

Další úplatně nabytou nemovitostí, kterou obec 
získala do svého majetku, je budova Pohostinství 
U Marků. V září tohoto roku byla podepsaná Kup-
ní smlouva s vlastníky na odkup nemovitosti v cel-
kové výši 18 000 000 korun. Současně byl zveřejněn 
záměr pronájmu budovy Pohostinství U  Marků 
k  provozování hostinské činnosti. Jedinou nabíd-
ku, kterou obec obdržela, byla nabídka od Lucie  
Lengsfeldové z Otnic, a tak mohla být v říjnu 2024 
podepsána i nájemní smlouva s nájemkyní a provo-
zovatelkou hostinské činnosti. Zastupitelstvo obce 
má záměr v dalších letech budovu rekonstruovat, 
zvláště toalety a vytápění. Věřím, že naše „obecní 
hospůdka“ bude po rekonstrukci dobře prezento-
vat obec a zvýší se také kvalita nabízených služeb 
občanům. 

V  polovině listopadu se konala kontrolní pro-
hlídka stavby „Veřejný prostor Květná“, kterou 
stavební úřad svolal po neuvěřitelných čtyřech 
měsících od podání žádosti o  kolaudaci. Úpravu 
veřejného prostoru na ulici Květná a  vybudování 
nového parkoviště a  hřiště pro děti jsme slibova-
li občanům již několik let. Konečně je tedy stavba 
dokončena a  věřím, že když budete číst tyto řád-
ky, bude stavba i zkolaudována a oficiálně předána 
k užívání občanům. Finanční náklady na realizaci 
akce „Veřejný prostor Květná“ jsou ve výši 2,9 mi-
liónů korun. 

Velkou investicí do budovy základní školy byla 
v  letošním roce instalace fotovoltaického systému 
na střechu budovy školy. V rozpočtu obce bylo na 
tuto akci vyčleněno 2,5 miliónů korun. V  rámci 
projektu byla opravena část střechy, která byla ve 
velmi špatném stavu. Na opravenou střechu bylo 
instalováno 55 kusů fotovoltaických panelů, které 
vyrábí elektřinu pro základní školu a přebytky vy-
robené elektrické energie budou sdíleny do ostat-
ních obecních budov (dělnický dům, mateřská 
škola, budova technického zázemí obce). Z důvodu 
výměny elektroměru a další spolupráce s distribu-
torem a dodavatelskou firmou je celý systém spuš-
těn prozatím ve zkušebním provozu, ale věřím, že 
i tato akce bude do konce roku ukončena. 

Jak jsem vás již informoval v  průběhu tohoto 
roku, podařilo se nám realizovat instalaci velko-
kapacitních polopodzemních kontejnerů na papír, 
plast a sklo, které jsou umístěny na sběrném místě 

Milí spoluobčané, 
vánoční doba je čas, kdy se snažíme víc myslet 
na druhé a  méně se soustředit na sebe a  na naše 
problémy. Trochu zpomalíme a  díky tomu máme 
možnost podívat se s odstupem na to, co nás v běž-
ném shonu trápí. Možná asi víte, že když nějaké-
mu problému dáte den či dva dny navíc, nebo se 
na něj podíváte z trochu jiné strany, zjistíte, že ten 
problém už není tak velký a naléhavý a malé pro-
blémy často vypadají nicotně. Zapomeňme tedy 
na naše pracovní úspěchy či neúspěchy a přestaň-
me řešit skutečné či domnělé křivdy. Vánoce jsou 
časem, kdy si nejvíc uvědomujeme, co nám schází 
a kdo již není mezi námi. A když v myšlenkách za-
vzpomínáme na naše již prožité Vánoce, nemyslí-
me na dárky, které jsme dostali, ale na smích, pocit 
lásky a  přítomnost rodiny, díky kterým byly tyto 
momenty nejkrásnější. Pojďme tedy využít letošní 
Vánoce nejen k zaslouženému odpočinku, ale také 
k přemýšlení o tom, co je v životě důležité a co má 
opravdu smysl. Přeji vám všem, abyste vánoční čas 
prožili v klidu a pohodě se svými rodinami. 

Na konci každého roku dochází k  bilancová-
ní, co vše se podařilo uskutečnit. Dovolte mi tedy, 
abych zmínil některé významné akce, které se nám 
podařilo v  letošním roce dokončit. Z  velkých in-
vestičních akcí bych chtěl jmenovat alespoň tyto 
následující. Na jaře letošního roku obec vykoupila 
nemovitost č. p. 485 (starý rohový dům na návsi) 
ve výši 2 050 000,– korun. Následně bylo zadáno 
u  projektantky Jany Třeštíkové zpracování pro-
jektové dokumentace k podání žádosti o demolici 
tohoto domu. Dům je ve špatném stavu a  brání 
v  bezpečném rozhledu při vjezdu do křižovatky, 
na což nás také upozornila Policie ČR. V roce 2025  
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u hřbitova. Věřím, že tyto kontejnery budou dosta-
čující pro uložení tříděného odpadu, kterého v po-
slední době stále jen přibývá. 

Poslední letošní velkou investicí obce bylo po-
řízení nového hasičského auta pro jednotku Sboru 
dobrovolných hasičů Otnice (SDH Otnice), kterou 
obec pořídila ve spolupráci s GŘ HZS a Jihomorav-
ským krajem. Celková výše pořízení nové „CAS-ky“  
dle Kupní smlouvy je 11  383  088,31 Kč. Z  toho 
4 000 000,– Kč obdržela obec od GŘ HZS z dotač-
ního programu „Pořízení nové cisternové automo-
bilové stříkačky z rámcové dohody“ a 1 700 000,–Kč  
od Jihomoravského kraje z dotačního titulu „MV-GŘ  
HZS ČR  – pořízení cisternové automobilové stří-
kačky pro jednotku SDH Otnice“. Věřím, že nové 
auto bude vyjíždět k  zásahům co nejméně a  po-
kud to bude potřeba, tak jen k případům s dobrým  
koncem. 

Nezaháleli jsme ovšem ani s  realizací ostatních 
naplánovaných akcí. V letošním roce se nám poda-
řilo ve spolupráci s Jiřím Chladilem provést výmě-
nu světel veřejného osvětlení na hřbitově a kame-
rového systému v obci. Byl opraven kříž u silnice 
při výjezdu z Otnic směrem na Újezd u Brna a byla 
zakoupena nová sekačka na trávu. Ve spolupráci 
s  Mysliveckým spolkem Hubert Otnice byla zre-
konstruována budova staré vodárny „Na Měkéšu“, 
kdy obec financovala nákup materiálu, a  stavební 

Starostovy starosti a radosti

práce provedli v rámci brigád členové Myslivecké-
ho sdružení Hubert Otnice. 

Chtěl bych na tomto místě poděkovat všem, kte-
ří se jakýmkoliv způsobem během letošního roku 
zapojili do organizace kulturních a společenských 
akcí. Poděkování patří především zaměstnancům 
obecního úřadu, zastupitelům obce, členům SDH 
Otnice, TJ Sokol Otnice, ZO Českého zahrádkář-
ského svazu, MS Hubert, MO Českého svazu cho-
vatelů, Rybářskému spolku Otnice, ZŠ a MŠ Otnice, 
stárkům, zájmovému spolku Bludička, otnickým 
maminkám, ale i všem jednotlivcům, kteří pomoh-
li připravit veškeré společenské či sportovní akce. 
Děkuji vám všem za obětavost, ochotu a váš volný 
čas, který jste vložili do zdárného průběhu akcí.

Milí spoluobčané, dovolte mi, abych vám jmé-
nem svým, ale také jménem celého zastupitelstva 
obce poděkoval, že jste se jakýmkoli způsobem po-
díleli na tom, aby se nám v naší vesnici žilo krás-
ně, za vše, co tady máme hezkého. A že se vždycky 
ne všechno úplně podaří? I to je lidské. Přeji vám 
všem klidné a požehnané prožití svátků vánočních, 
hlavně klid a  pokoj ve vašich rodinách. Zároveň 
vám do nového roku přeji všechno nejlepší, hodně 
štěstí, zdraví, lásky, osobních i pracovních úspěchů.

Pavel Mezuláník, starosta obce

Milí spoluobčané,
přejeme vám všem klidné a  požehnané prožití 
svátků vánočních, vašim dětem spoustu splněných 
přání pod stromečkem. Ať tyto sváteční dny 
prožijete společně ve svých rodinách, s  přáteli 
a příbuznými. A až se vaše domovy provoní vůní 
purpury a  jehličím a  až si rozsvítíte vánoční 
stromeček, prožijte ty krásné chvíle ve štěstí, lásce 
a pokoji. 

Do  nového roku 2025 přejeme hlavně pevné 
zdraví, lásku, klid a pokoj ve vašich rodinách. 

Zastupitelstvo obce  
a zaměstnanci obecního úřadu Ilustrace: Zuzana Čechová-Kadlecová 
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„Modrý křížek“
Proč „Modrý křížek“ není zase modrý? Tak zní dotaz některých 
občanů na známý „Modrý křížek“ za naší obcí vedle cyklostezky 
směrem na Újezd u Brna.

Zastupitelstvo obce si dalo za úkol postarat se o  renovace starých 
křížů, které jsou majetkem obce. Byl osloven kameník Petr Banďouch, 
který nám vyhověl a dal se postupně do těchto oprav. Při renovaci to-
hoto „Modrého křížku“ zjistil, že podstavec kříže je postaven z pískov-
ce a několik nátěrů modré barvy ho utěsnilo tak, že pískovec nevětral 
a začal se pod ochranou nátěrů rozpadat. Proto byla doporučena va- 
rianta přetažení podstavce kříže rozemletým pískovcem bez jakéhoko-
liv nátěru. Proto je kříž barevně odlišný od toho původního modrého. 
Vrch kříže je odlitý z betonu, který po delším čase popraskal a umělec-
ký kovář Oldřich Bartošek se postaral o jeho stažení obručemi, opravu 
a pozlacení Krista.

Snad nám bude po renovaci i nadále již bývalý „Modrý křížek“ dále 
sloužit při procházkách, či jízdě na kole, anebo autem.

Pavel Muric, místostarosta

Krajské volby se konaly v pátek 20. září a v sobotu 
21. září. V Otnicích přišlo k volbám do zastupitel-
stva Jihomoravského kraje 387 voličů. Bylo ode-
vzdáno 384 platných volebních lístků. 

Nejvíce hlasů, a  sice 160 (41,66  %), získala v  naší 
obci koalice SPOLU (ODS, KDU-ČSL, TOP 09). Ná-
sledovalo hnutí ANO 2011 se 111 hlasy (28,9 %) a na 
třetím místě skončilo STAČILO! s 35 hlasy (9,11 %). 

Ostatní strany v naší obci obdržely v těchto volbách 
méně než 5 %. 

Děkujeme všem členům volební komise i  zkušené 
zapisovatelce Petře Jedličkové za čas a  energii, které 
věnují hladkému průběhu voleb v naší obci. Zvláštní 
poděkování si zaslouží starosta obce Pavel Mezuláník. 
I přes jeho nabitý program zastoupil ve volební komisi 
Janu Štěpánkovou, která těsně před volbami onemoc-
něla.  -red-
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Cykloakce Ždánického lesa a Politaví

Cykloturistická akce Ždánického lesa a Politaví nazvaná „Za poznáním svého regionu“ je již po mnoho let 
součástí našeho sportovního života. S rozvojem elektrokol se rozšířil i počet cyklistů a jejich účast v této 
akci. Od jara do 31. srpna jsme měli možnost objet všech 27 obcí dobrovolného svazku obcí, orazítkovat 
si obec nebo město v průkazce a tu odevzdat na obecním úřadu. Jako každý rok, tak i letos, proběhlo na 
svátek sv. Václava, tj. 28. září vyhodnocení. Naši obec v letošním ročníku cykloakce reprezentovalo rovných 
40 cyklistů z celkového počtu 626 cyklistů. 

Letošním hostitelem vyhodno-
cení cykloakce byla obec Šaratice, 
kde zároveň proběhlo i  mistrov-
ství regionu ve vaření gulášů. Při-
hlášeno bylo 15 týmů, dostavilo 
se nakonec týmů 14 a náš otnický 
samozřejmě nesměl chybět. Úko-
lu uvařit guláš se pod vedením 
Evžena Rafaje zhostili zastupi-
telé Dušan Matoušek a  Marian 
Špunar. O občerstvení našich gu-
lášmistrů a nalévání vzorků man-
dlovice se postarala naše účetní 
Petra Jedličková. Sraz gulášových 
týmů v Šaraticích byl od 7 hodin, 
v 8 hodin se zapalovaly ohně pod 
kotli. V  dopoledním čase probí-
halo vše v klidu a pohodě. Kolem 
poledne se začali sjíždět první 
cyklisté a  u  prezence i  u  gulášů 

rali skleničky s  hodnotícími ku-
ličkami a  dalším bodem progra-
mu bylo odměnění všech týmů, 
které chutné guláše uvařily, lahví 
šampaňského. V  letošním roční-
ku se náš tým umístil na krásném 
6. místě. Po osmnácté hodině byl 
program u konce, pořadatelé po-
děkovali všem za účast a  rozlou-
čili se pozváním na ročník příští. 

Tímto bych i já chtěl poděkovat 
za reprezentaci naší obce všem 
aktivním cyklistům i členům na-
šeho gulášového týmu. Můj velký 
obdiv patří Ivě Vokálové, která 
se svou dcerou Monikou, objela 
všechny obce na speciálním kole 
pro postižené. 

Pavel Mezuláník, starosta

Obecní úřad inform
uje

bylo brzy plno. Cyklisté obdrželi 
diplom, poukázku na řízek a pití, 
los do tomboly, a na poděkování 
za reprezentaci obce každý účast-
ník obdržel pozornost od obce. 
Po slavnostním zahájení začal od-
polední kulturní program. Kolem 
půl čtvrté proběhlo vyhlašová-
ní účastníků z  jednotlivých obcí 
spojené s jejich odměňováním od 
vedení každé obce. Hladoví ná-
vštěvníci likvidovali a  hodnotili 
uvařené guláše. Pořadatelé posbí-
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Děkujeme autorkám i autorům fotografií otnických zákoutí. Díky vám má naše obec 
krásný kalendář na rok 2025. Kalendář, ve kterém jsou vyznačeny svozy odpadů,  
je k zakoupení během otevírací doby v kanceláři OÚ a v knihovně. Cena 80 Kč.

Dobrovolný svazek obcí Ždánický les a  Politaví 
uspořádal ve čtvrtek 3. října jednodenní poznáva-
cí zájezd do regionu Buchlovsko. Zájezd byl určen 
pro seniorky a seniory od 60 let. Výletu se zúčastni-
lo i několik otnických seniorek. 

Autobus odjížděl ráno od Pohostinství U  Marků. 
Další zastávka byla ve Slavkově u  Brna a  v  Bučovi-
cích. Senioři navštívili barokní klenot, zámek v Buch-
lovicích, prohlédli si krásnou zámeckou zahradu 

a v příjemném hotelu měli připravený oběd. Otnické 
seniorky byly nadšené z Baziliky Nanebevzetí Panny 
Marie a sv. Cyrila a Metoděje ve Velehradě. 

Poslední zastávkou byl  Archeoskanzen v  Modré, 
který představuje opevněné sídliště z doby Velké Mo-
ravy. Domů se naše seniorky vrátily velmi spokojené. 
Líbil se jim program, přálo počasí, dokonce svítilo 
sluníčko a od pořadatelů zájezdu dostaly i malý dá-
rek. Těší se na další zájezd.

- red -

Informace pro občany:
Poslední	úřední	den	v	roce	2024	 

je	pátek	20.	prosince	2024.

Obecní	úřad	bude	pro	veřejnost	 
uzavřen	od	21.	prosince	2024	 

do	5.	ledna	2025.

První	úřední	den	v	roce	2025	 
je	pondělí	6.	ledna	2025.
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Zákaz parkování před hasičkou

Žádáme všechny řidiče, především rodiče a  prarodiče dětí z  mateřské školky a  ze základní školy,  
aby svá vozidla neparkovali před hasičkou. Při záchraně života rozhoduje každá minuta.

Nedávno jsme díky obci dostali 
novou výjezdovou Tatru, a  pro-
to potřebujeme k  výjezdu mno-
hem větší prostor než doposud. 
Nikdy nevíte, kdy nás budete 
potřebovat, a  proto potřebuje-
me okamžitě vyjet a ne čekat, až 
přeparkujete svoje auta. Prosíme 

vás o  dodržování zákazu vjezdu 
a parkování v dostatečné vzdále-
nosti od hasičky a mateřské ško-
ly. Přidávám několik fotografií, 
jak by se nemělo parkovat, a  to 
ani tehdy, když vezete, anebo vy-
zvedáváte dítě ze školky, či školy, 
nebo jdete k  lékaři. Pokud by se 

to mělo trvale opakovat, bude-
me to muset řešit ve spolupráci 
s  obcí. Děkujeme za pochopení, 
dodržování dopravních předpisů 
a ohleduplnost. 

Rostislav Ingr, 
velitel zásahové jednotky Otnice

Obecní úřad inform
uje

Oslavme příchod nového roku  
bez ohňostrojů a petard

 Blíží se závěr roku a  většina občanů se už 
možná chystá na silvestrovské oslavy. Co kdy-
bychom to letos zkusili bez petard a rachejtlí? 

 Pyrotechnika škodí. Pár minut zábavy ruší 
a  může i  traumatizovat  – nemocné osoby, 
seniory, malé děti, domácí mazlíčky i zvěř ve 
volné přírodě. Může způsobit poranění a ne-
vratná poškození. 

 Škodlivé látky z  pyrotechniky se vdechnu-
tím dostávají až do plic, kde mohou rozleptat 
tkáň. Některé chemické sloučeniny se v  těle 
ukládají nebo v něm cirkulují.

 Světelná zábava obsahuje množství chemiká-
lií, které velmi intenzivně znečišťují ovzduší 
a po dopadu znečišťují vodu či půdu.

 Většina požárů o silvestrovské noci je spojena 
s používáním zábavní pyrotechniky.

Prosíme, buďme k sobě ohleduplní.

Z důvodů náklonu zídky u kostela provedli zaměstnanci 
obce odstranění pilířů a zábradlí z boční strany koste-
la, aby zabránili případnému poškození zaparkovaných 
aut a zranění procházejících občanů.
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Naše obec je jedinečná v tom, že jako jediná v České republice je již čtyři roky držitelem titulu Fairtradová 
obec. Ostatní jsou totiž Fairtradová města. A tak jsme si toto malé výročí připomenuli v úterý 8. října, kdy 
jsme v knihovně uspořádali Férové odpoledne. 

Odpolední program zahájily 
děti ze školní družiny, které přišly 
na čtení a tvoření s Jitkou Nesní-
dalovou (https://jitkabavideti.cz/).  
Tématem byl oblíbený Harry Pot- 
ter. Poté pokračoval program, na 
který mohly přijít všechny děti. 
Během chvilky byla knihovna plná 
holčiček a  kluků. To bylo veselo! 
Dětí bylo tolik, že se Jitka Nesní-
dalová s balónkovou show rychle 
přemístila ven před knihovnu. 
Naštěstí byly maminky vstřícné 
a vzaly si nabízený fairtradový čaj, 
nebo kávu na venkovní posezení 
u knihovny. Díky pěknému počasí 
děti využily i prolézačky na návsi. 
V knihovně si drobotina vyzkou-

šela fairtradové hrátky, které pro 
ně nachystala Dáša Sloupová. Po-
tom jsme v  knihovně přeskládali 
nábytek, namazali pomazánky na 
jednohubky, nakrájeli výbornou 
cuketovou buchtu a  stáhli pro-
mítací plátno. V 18 hodin Férové 
odpoledne pokračovalo besedou 
se Stanislavem Komínkem, jed-
ním z  autorů dokumentárního 
filmu Kávová budoucnost, který 
jsme v  knihovně promítali. Stan-
da nám vyprávěl veselé (někdy 
však i smutné) historky z natáčení 
a občas film zastavil, aby nás upo-
zornil na zajímavé detaily, kterých 
bychom si sami nevšimli. Během 
celého odpoledne si mohli zájem-

Cuketová buchta od Dany
2 hrnky hladké mouky, 2 hrnky 
nastrouhané cukety (vylepšení 
+ hrnek nastrouhaných jablek), 
3 celá vejce, 2–3 lžičky skořice, 
2  lžičky kakaa (nejlépe fairtra-
dového), 1 hrnek oleje, 1 prášek 
do pečiva, dle chuti sekané oře-
chy, rozinky, sušené ovoce.

Vše zamíchat, dát na vyma-
zaný plech, nebo pečicí papír 
a  péct ve vyhřáté troubě cca 
30 min. Po vychladnutí možno 
polít čokoládovou polevou, po-
sypat kokosem a podobně.

Dobrou chuť!

ci koupit fairtradové produkty, 
které prodávala Yvonna Kosíková 
z místního obchůdku K+M Salvia. 
Bylo to příjemné odpoledne i ve-
čer. Děkujeme všem, kteří se po-
díleli na organizování akce i těm, 
kteří přišli podpořit myšlenku fair 
trade. 

Jelikož všem moc chutnala cu-
ketová buchta, kterou přinesla 
Dana Sekaninová, požádali jsme 
ji o recept.

Více informací o filmu Kávová 
budoucnost – https://fairtrade.cz/
kavova-budoucnost/

Jitka Bublová, za místní skupinu  
na podporu fair trade

https://fairtrade.cz/kavova-budoucnost/
https://fairtrade.cz/kavova-budoucnost/
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Fairtradová obec

Výstava na stromech
Tradičně s  příchodem podzi-
mu se vrací i Výstava na stro-
mech. Ta letošní byla věnována 
dvacetiletému výročí Fairtrade 
v Česku a na Slovensku. Vám, 
co jste se procházeli v  parku 
před základní školou, jistě neuniklo čtrnáct plakátů, 
na kterých se dalo vyčíst mnoho informací a zjistit, co 
to vlastně ten fairtrade je. Fakt, že se naše obec pyšní 
titulem Fairtradová obec, jako jediná obec v  repub-
lice, dává každému, kdo o  to stojí, pocit hrdosti, že 
nám a našim sousedům není téma klimatu a lidských 
práv lhostejné. Ač každý jistě máme starostí a trápe-
ní více než dost, tak i krátké zastavení a zamyšlení se 
nad texty výstavy je kapkou naděje, že život na Zemi 
nebereme jako něco samozřejmého.

Vlastimil Baník

Exkurze ve fairtradovém městě na Vysočině

Starosta obce, místostarosta a zaměstnanci naší obce se v říjnu zúčastnili exkurze ve Žďáru nad Sázavou, 
který získal certifikát Fairtradové město v roce 2022.

V zasedací místnosti městského úřadu nás srdeč-
ně přivítali zástupci řídící skupiny na podporu fair 
trade. Milým překvapením pro nás byla i  účast zá-
stupkyně Střední školy obchodu a  služeb SČSMD, 
která má titul Fairtradová škola. Město se střední 
školou velmi dobře spolupracuje. Společně se podí-
lí na organizování Férové snídaně, Výstavy na stro-
mech i  dalších akcí. Fairtrade se ve škole osvědču-
je ve výuce cizích jazyků, v  ekonomice se vyučuje 
kalkulace mezd s ohledem na sociální spravedlnost, 
stejně jako v provozu studentských firem, a v oboru 
počítačové grafiky se tvoří obaly a reklamní předmě-
ty. Cukráři připravují fairtradové zákusky, které jsme 
měli možnost ochutnat a byly výborné i pěkné na po-
hled. Pozdravit a diskutovat s námi nejen o fair trade, 
ale i  o  dalších tématech přišel místostarosta města 
Rostislav Dvořák. Na rozloučenou jsme od zástupců 
města dostali malé dárečky, které nám udělaly velkou 
radost. Ve Žďáru nad Sázavou jsme navštívili i další 
zajímavá místa. Moderní interaktivní Muzeum nové 
generace, Poutní kostel sv. Jana Nepomuckého na 
Zelené hoře a letošní Výstavu na stromech na téma 
Fairtrade funguje v parku Farská humna. Domů jsme 
si přivezli spoustu pěkných zážitků a  kupu dalších 
nápadů.

Jitka Bublová
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V letošním roce slaví Fairtrade Česko a Slovensko dvacet let a oslavy 
byly velkolepé. Zástupci obce i  základní školy reprezentovali naše  
fairtradové Otnice v Praze na konferenci začátkem listopadu. 

V krásném prostředí Muzea lite-
ratury v Bubenči mělo setkání nad-
šenců fairtrade opravdu slavnostní 
nádech. Jakožto jediná obec v České 
republice s označením fairtrade mů-
žeme být náležitě hrdi na to, že jsme 

svou trochou přispěli k  úspěchu, 
které tato značka za dvacet let pů-
sobení získala. V Česku se v posled-
ním dvacetiletí vypilo tolik fairové 
kávy, že by naplnila 22 olympijských 
bazénů. Může nás těšit, že mnozí 
Otničtí přispěli používáním fairtra-
dových výrobků k takovým číslům. 
Kakao s označením fairtrade, které 
se zkonzumovalo od roku 2004 by 
naplnilo 200 nákladních letounů, 
z množství cukru by se napeklo pět 
milionů bábovek a  přes čtyři tisíce 
tun banánů by zaplnilo farní za-
hradu vrchovatě. Vzpomeňte, až se 
v  květnu opět sejdeme na tradiční 
férové snídani, na to, že i malá obec 
na jižní Moravě dovede velké věci 
pro klima a  svou trochou přispěje 
k lepším podmínkám pěstitelů, a to 
tím nejpříjemnějším způsobem, 
jaký může být. Kdo by totiž odolal 
poctivé čokoládě, douškům lahod-
né kávy, anebo hrnku čaje, který 
zahřeje hned dvakrát, na těle i  na 
srdci.

Vlastimil Baník

Přijali jsme návrh paní učitelky 
Dagmar Kovaříkové zapojit se 
do celorepublikového programu 
o  klimatické změně. Kája, Viki, 
Tina z 9. A, Štěpán a já z 9. B spo-
lečně tvoříme školní tým CO2 ligy 
a čeká nás náročná mise.

Jako každý tým soutěžíme s  ča-
sem, aby se nám včas podařilo 
omezit produkci skleníkových ply-
nů a  zabránit tak nebezpečnému 
oteplování planety. Jednotlivá té-
mata CO2 ligy se budou týkat místa, 
kde žijeme. Zjistíme, jak ovlivníme 
klimatický rozvrat života v  České 
republice a v naší obci, jak můžeme 
snížit jeho dopady a  jak se na něj 
můžeme připravit. Máme za sebou 
první část mise. Zhlédli jsme videa, 
přečetli články a  nové informace 

jsme zpracovali do stromu příčin 
a důsledků klimatické změny. Uvě-
domujeme si, že je na každém z nás, 
jak k tomuto tématu přistoupí. Ale 
shodli jsme se na tom, že chceme 
žít ve zdravé a  zelené zemi. Svo-
jí činností týmu CO2 ligy bychom 
chtěli předávat všechny nové a dů-
ležité informace i ostatním žákům. 
Barevnou prezentací jsme krátce 
a  jednoduše seznámili mladší spo-
lužáky z 6. a 7. třídy se základními 
pojmy klimatické změny. Doufáme, 
že pro žáky byla velice přínosná 
a  inspirativní. Věříme, že se naše-
mu týmu ligy CO2 podaří vtáhnout 
do dění celou školu, podpořit spo-
lupráci mezi žáky navzájem i mezi 
školou a obcí. Držte nám palce!

Anežka Dvořáková 

Chceme zdravou planetu

Pozn.: Garantem a organizátorem soutěže je Ekologický institut Veronica. Odbornými garanty jsou Jan Hollan z Ústavu výzkumu globální změny AV ČR  
a Yvonna Gaillyová, která převzala 28. října 2024 z rukou prezidenta medaili Za zásluhy I. stupně, a to za zásluhy o stát v oblasti vědy.
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Udržujme pořádek
Žádáme občany, aby byli ohledu-
plní k sobě navzájem i k prostředí, 
ve kterém společně žijeme. V pří-
padě, že jsou kontejnery na tříděný 
odpad plné, nikdy neodkládejme 
odpad vedle kontejnerů, ale využij-
me jiné kontejnery v  obci (máme 
11 míst, kde se dá tříděný odpad 
uložit), anebo sběrný dvůr, který 
je otevřený ve středu od 13:00 do 
18:00 a v sobotu od 8:00 do 12:00. 

https://www.otnice.cz/sluzby-
-spolky-a-organizace/sberny-dvur

Otnický rybník Na Zumru  
postoupil mezi 12 finalistů v soutěži Cena za krajinu

Obec Otnice se snaží přispívat k tomu, aby se lépe 
dařilo zadržovat vodu v  krajině. Podporuje pro-
jekty, které mají pozitivní dopad na biodiverzitu 
a adaptaci na změnu klimatu. I sebemenší projekt 
může stát na počátku velké změny. 

Vedení obce přihlásilo projekt vodní nádrže Na 
Zumru do 3. ročníku soutěže Cena za krajinu. Od-
borná komise vybrala otnický projekt mezi 12 fina-
listů. Hlasování o Ceně veřejnosti proběhlo na webu 
v srpnu 2024. Děkujeme všem, kteří poslali hlas. 

Adaptace na klimatickou  
změnu se týkají nás všech
 V  přízemí radnice a  v  místní 
knihovně byla během celého října 
instalována výstava různých pro-
jektů z celé České republiky, které 
se zaměřují na adaptaci krajiny, 
obcí a měst na klimatickou změ-
nu a svým příkladem tak inspirují 
ostatní.
Přehled všech projektů: 
https://www.adapterraawards.cz/

Malá vodní nádrž Na Zumru
 Výstavba malé vodní nádrže 
Na Zumru přinesla na Vyškovsko 
nový přírodní prvek. Ten nejen 
zvyšuje biodiverzitu, ale chrání 
i  před erozními splachy z  přileh-
lých polí v okolí obce Otnice.

Projekt slouží nejen k podpoře 
zadržování vody v krajině, ale také 
podporuje udržitelný turismus 

a rekreační aktivity. Díky výstavbě 
zpevněné polní cesty, která spojila 
obce Otnice a  Šaratice a  zároveň 
zpřístupnila zemědělské pozem-
ky, se místo stalo oblíbeným cílem 
pro procházky a  vzájemné setká-
vání místních.
https://www.adapterraawards.cz/
cs/cena-za-krajinu/mala-vodni-
-nadrz-na-zumru

https://www.otnice.cz/sluzby-spolky-a-organizace/sberny-dvur
https://www.otnice.cz/sluzby-spolky-a-organizace/sberny-dvur
https://www.adapterraawards.cz/
https://www.adapterraawards.cz/cs/cena-za-krajinu/mala-vodni-nadrz-na-zumru
https://www.adapterraawards.cz/cs/cena-za-krajinu/mala-vodni-nadrz-na-zumru
https://www.adapterraawards.cz/cs/cena-za-krajinu/mala-vodni-nadrz-na-zumru
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držitelem ceny Otto Wichterleho

Milý Stando, jménem redakce  
Otnického zpravodaje ti blahopřeji 
k Ceně Otto Wichterleho, kterou jsi 
obdržel v roce 2023. Prosím o krát-
ké představení.

Je mi 36 let, jsem narozen na den 
výročí vylodění v  Normandii. Jsem 
ženatý, mám dvě děti a  nejraději 
trávím čas venku na zahradě.

Jak dlouho bydlíš se svojí rodi-
nou v Otnicích? 

Je to již něco přes pět let. Stěhovali 
jsme se s manželkou z bytu v Líšni, 
nicméně původně jsem ze Šlapanic.

Proč jste si vybrali Otnice? 
To je spíše náhoda. Hledali jsme 

nějaký dům s garáží a velkou zahra-
dou, což byl docela oříšek. Když se 
něco našlo, tak na něj bylo tolik zá-
jemců, že to nikdy nevyšlo. Nicmé-
ně v případě Otnic jsme byli druzí, 
kteří odpověděli na inzerát a tak vše 
klaplo.

Jak se vám v Otnicích žije? 
Moc dobře. Je zde plno akcí, klid-

né okolí a  díky vlakovému spojení 
poměrně efektivní a rychlá doprava 
do Brna. 

To nás těší, že se vám tu dobře  
žije. Můžeš přiblížit čtenářům  
našeho zpravodaje, za co jsi svoje 
ocenění získal? 

Akademie Věd svůj výběr, kdo 
dostane cenu, nijak nekomentuje, 
což je trošku zvláštní. Cena se tak 
uděluje za celkovou vědeckou čin-

nost a je pro mladé vědce do 35 let. 
Předpokládám, že posuzují „exce-
lenci“, kterou nejspíše vidí jako po-
čet vědeckých článků a  tzv. h-index 
(index shrnující počet vědeckých 
článků a jejich citací). Navíc k tomu 
očekávají i  jiný přesah, než pouze 
výše uvedené. K získání ceny je tře-
ba významná zahraniční pracovní 
zkušenost. Já jsem pracoval půl roku 
v Římě v Itálii a půl roku v Innsbruc-
ku v Tyrolsku.

Na jakých školách jsi studoval? 
Gymnázium ve Šlapanicích, poté 

molekulární biologii a  genetiku na 
Masarykově univerzitě (Bc.) a  Bio-
technologie rostlin na Mendelově 
univerzitě (Ing.) a  Fytotechniku 
(Ph.D.). V rámci doktorátu jsem se 
zabýval chemií atmosféry a  jejím 
vztahem k  rostlinnému pokryvu. 
Název oboru zde již není tak důle-
žitý, člověk se v  celé jeho šíři může 
soustředit pouze na určitou část. Bě-
hem doktorátu jsem na škole už ne-
působil, ale začal jsem již pracovat 
na CzechGlobe.

Proč sis vybral právě takové 
obory? 

Rostliny byly vždy mým koníčkem 
a na konci gymnázia mě začala za-
jímat genetika, a tak jsem se rozhodl 
jít nakonec na genetiku. S  každým 
titulem jsem poté své zaměření leh-
ce změnil. Biotechnologie rostlin je 
jinak řečeno molekulární fyziolo-
gie rostlin a  na doktorátu jsem vše 
propojil a zajímá mě, jak atmosféra 
ovlivňuje vnitřní pochody v  rostli-
nách a jak ty zpětně zase atmosféru. 
Vrátil jsem se tak zpět k  rostlinám, 
které mě vždy fascinovaly.

Jaká byla tvoje cesta do Ústavu 
výzkumu globální změny  AV ČR 
(CZECHGLOBE)?

Jednou měl náš ředitel přednášku 
na univerzitě a  mně se moc líbila. 

Fascinovalo mě, kolik toho lze měřit 
na úrovni celých ekosystémů. Dopo-
sud jsem o tomto přístupu neměl tu-
šení. Tak jsem se za ním stavil, zda 
by nešlo do CzechGlobe jít na povin-
nou praxi. Během praxe mě nabídli 
možnost doktorátu a práci v Czech-
Globe. Hned jsem odjel na půl roku 
do Říma do výzkumné instituce. To 
mně hodně ze začátku pomohlo.

Co je náplní tvojí práce? 
Mám nainstalované nepřetržité 

měření přízemního ozónu a  oxidů 
dusíku na několika lokalitách, kam 
jezdím kalibrovat přístroje a kontro- 
lovat jejich funkčnost. Občas mu-
sím vylézt i na vysoký atmosférický 
stožár. Na ty nejvyšší (až 250 m) se 
jezdí výtahem. Dalším úkolem je 
shromáždění dat a  jejich vzájemné 
propojení, které poukáže na něco 
doposud nepoznaného. Programu-
ji skripty na jejich analýzu, proto-
že část dat je vysokofrekvenčních. 
K tomu provádím nárazová měření 
speciálních látek v  ovzduší trvající 
několik měsíců. Jedná se o tzv. těka-
vé organické látky. Finálním výstu-
pem je napsání vědeckého článku 
v  angličtině do vědeckého časopisu. 
Nedílnou součástí jsou prezentace 
na vědeckých konferencích formou 
přednášek nebo posterů (komento-
vané plakáty ukazující vědecké vý-
stupy).

Máš nějaké informace o  život-
ním prostředí v Otnicích? 

Ne příliš detailní. Ale pro zají-
mavost. Letos jsem 13. února letěl 
naším firemním letadlem se svým 
přístrojem. Účelem bylo otestovat 
nově certifikovanou sestavu. Měřil 
jsem těkavé organické látky. Mimo 
jiné jsme letěli i  nad Otnicemi 
a  Ždánickým lesem. Nad vrcholem 
Slepice a  na západě Otnic ve výšce 
od 150 do 300 metrů nad povrchem 
byly koncentrace rakovinotvorného 
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benzenu a  toluenu vyšší než jinde. 
Nad Slepicí to mohlo být těžbou ropy 
a nad západem Otnic průmyslovým 
areálem. Pro zajímavost, nad zásob-
níky ropy v Kloboukách u Brna jsem 
nezměřil žádné zvýšení koncentrace.

To jsou zajímavé informace. 
Byl bys ochotný udělat přednášku 
v naší knihovně? 

Ano. Můžeme se domluvit a  rád 
přijdu. 

Je něco, co bys chtěl v naší obci 
změnit? 

Líbí se mně přístup vedení obce 
k  zadržení vody v  krajině budová-
ním nových rybníků. Nové koridory 
zeleně v polích s rozličnou skladbou 
dřevin odolných suchu jsou super. 
Uvítal bych ale otevření školky i bě-
hem celých letních prázdnin (nebo 
ve spolupráci s okolními mateřskými 
školkami) a ranní družinu ve škole. 
Jednalo by se o  vstřícný krok vůči 
všem rodičům.

Co na tebe v dětství mělo největ-
ší vliv? 

Nejspíše rodiče a prarodiče. Hod-
ně jsme jezdili na dovolené na turis-
tiku do hor (české a moravské hory, 
Tatry, Alpy). S prarodiči jsem trávil 
všechen čas po škole na zahradě.

Jaké máš koníčky? Jak nejraději 
trávíš svůj volný čas? 

Dříve byl můj největší koníček 
sběr rostlin do herbáře. Začal jsem 
v  páté třídě a  skončil s  přibližně 
750  rostlinami v  prváku na vyso-
ké. Během toho mě bavila turistika 
v  horách a  práce na zahradě. Od 
20 let jsem jeskyňářem ve Speleohis-
torickém klubu Brno a  nejvíce mě 
baví objevování podzemí pod měs-
ty a historické rudné doly. Navštívil 
jsem několikrát katakomby Paří-
že, Oděsy, Říma a  Paphosu (Kypr). 
Nicméně na většinu výše uvedeného 
nemám tolik času z důvodu opravy 
domu. A tak nejčastěji stojím u mí-
chačky nebo se věnuji dětem. Také 
rád cestuji a  už se těším, až budou 

děti větší a  budeme spolu jezdit na 
delší dovolené. Výhodou je, že bě-
hem pracovních cest se podívám na 
zajímavé lokality po celém světě.

Co bys chtěl předat svým dětem? 
Rozhled, aby se dokázaly v  ne- 

ustále se měnícím světě dobře orien-
tovat. Také dobré vzdělání pro práci 
v  příznivém pracovním prostředí. 
Snad jsem jim i  předal schopnost 
dobře se učit cizí jazyky, protože bez 
toho se v  zahraničí špatně plánuje. 

Teprve budoucnost ukáže, jestli to 
klaplo.

Co bys chtěl vzkázat čtenářům 
Otnického zpravodaje? 

Příjemné prožití svátků vánoč-
ních a pěkný nový rok.

Děkuji za rozhovor, přeji ti hodně 
osobních i pracovních úspěchů a tě-
ším se na setkání s tebou na přednáš-
ce v naší knihovně. 

Jitka Bublová
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Přejeme všem oslavencům  
hodně zdraví, štěstí a spokojenosti.

Blahopřejeme paní Ludmile Kaloudové k  jejímu 
krásnému životnímu jubileu, které oslavila v listo-
padu letošního roku. 

Ludmila Kaloudová se i ve svých 95 letech těší dob-
rému zdraví. Chodí pěšky nakupovat, odmítá nabíd-
ky ke svezení autem, neboť si uvědomuje, jak je pohyb 
důležitý v každém věku. Navštěvuje místní knihovnu, 
účastní se akcí pořádaných obcí. Patnáct let zapiso-
vala události do obecní kroniky, za což byla oceněna 
bývalým starostou Pavlem Prokopem. Podílela se na 
vydání knih o Otnicích. Žila pro Otnice, i když něja-
ký čas pobývala jinde. Je iniciátorkou znovuobnovení 
otnických krojů, které byly ušity podle historických 
záznamů. 

V mládí hrála divadlo s otnickými ochotníky. Do-
konce letos navštívila premiéru komedie Brouk v hla-
vě. Toto představení členové divadelního souboru 
OchOtnice věnovali právě Ludmile Kaloudové. Kdo 
se zúčastnil premiéry, osobně si vyslechl rozhovor 
Radka Mezuláníka s paní Kaloudovou. Zavzpomína-
la nejen na ochotnické začátky, ale na kulturní život 
v obci. 

- red -

Blahopřejeme manželům Jiřince a  Petrovi Havel-
kovým k  jejich významnému životnímu jubileu. 
Oba dva v letošním roce oslavili krásných 80 let.

Petr Havelka byl dlouholetým předsedou Místní 
organizace Českého svazu zahrádkářů Otnice a man-
želka Jiřinka jeho pravou rukou. Spolu skvěle vedli 
otnické zahrádkáře, rozšiřovali členskou základnu 
a organizovali spoustu akcí, které měly ohlas v širo-
kém okolí. Od květnové zahrádkářské výstavy, přes 
velikonoční posezení s cimbálem až po podzimní ře-
meslný jarmark. Manželé Havelkovi jsou stále aktiv-
ními členy otnických zahrádkářů a svoje zkušenosti 
ochotně předávají mladším. Víc, než půl století kráčí 
bok po boku životem a stále mají krásný vztah, což je 
obdivuhodné. Společně zvládli i těžké chvíle v životě, 
jeden druhého si váží a mají radost z každé společné 
chvilky. 

- red -
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Jazzy Talking na farní zahradě

V neděli 22. září jsme si na prosluněné farní zahradě užili koncert znojemské kapely Jazzy Talking.  
Kdo přišel, nelitoval a odcházel spokojen. Ale byla nás jen hrstka, jen několik málo hudebních nadšenců. 

Čím to? Kdo ví? Moc akcí? Vo-
lební víkend, výstava zahrádkářů 
ve Slavkově u Brna, nebo že by ten 
jazz? Ale není jazz jako jazz. Po-
slechnout si skladby naživo v pří-

jemném prostředí farní zahrady, 
s přáteli a známými, s výborným 
domácím občerstvením, vše jen 
za dobrovolné vstupné. To je sku-
tečně něco úplně jiného! 

Každé akci věnují organizátoři  
čas, energii a  často i  peníze. Je 
pak smutné, když přijde málo 
lidía  veškerá námaha padne vni-
več. Na poslední chvíli se podaři-
lo oslovit sourozence Stejskalovy, 
ti se postarali o  obsluhu. Hanka 
Skleničková, která kapelu po- 
zvala, připravila výborné občerst- 
vení. 

Koncert končil nádhernou 
skladbou Hallelujah, již kape-
la zahrála na přání našeho pana 
faráře. Děkujeme všem, kteří se 
podíleli na zorganizování akce 
i všem, kteří přišli. 

Závěrečný potlesk právem pa-
třil hudebníkům kapely Jazzy 
Talking, jež tentokrát přijela se 
zpěvačkou Gizelou Burskou. Bylo 
to krásné, i  přes krátký výpadek 
elektřiny. Ten tichý moment snad 
byl i úmyslně zakomponován do 
komorního setkání…

-red-
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Konec horkých dnů i  léta jsme chtěli letos zakončit nějak stylově. Domluvili jsme se s  kapelou  
SWEET HAZZARD ze Šaratic, že 28. září uspořádáme akustický poslechový večer rockových balad  
na zahrádce hospůdky.

skou radost. Kapela začala hrát 
rockové balady a  už jsme si jen 
společně užívali krásný roman-
tický večer. Sálem se nesly zná-
mé písně od Pearl Jam, Bon Jovi, 
nebo Alice in Chains. Kluci za-
hráli také jednu vlastní skladbu 
v  češtině, která rovněž sklidila 
pozitivní ohlas. Večer nám uply-

Kuba, Pavel a  Míra jsou sice 
členy nového hudebního usku-
pení z  našeho okolí, ale přesto 
jsou velmi šikovní. Měli jasnou 
představu, jak by měl večer pro-
bíhat, a  tak jsem nechala velkou 
část aranžmá na nich. Několik 
týdnů před naším sobotním vy-
stoupením totiž hráli v  jedné ze 
sousedních vesnic.

Jakmile se blížil termín kon-
certu, museli jsme kvůli počasí 
pozměnit plány. Rozhodli jsme 
se koncert uspořádat místo na 
zahrádce uvnitř hospůdky. Ráno 
kluci navozili podium i  hudeb-
ní vybavení a  poté jsme se pus-
tili všichni do práce. Stavělo se, 
přesouvalo, zdobilo, nakonec 
i zkoušelo, ale i tak jsme si v prů-
běhu celého dopoledne i odpole-
dne užili spoustu legrace a  těšili 
se na připravovaný večer.

První hosté začali chodit brzy, 
tak jsme na sále zapálili množ-
ství svící, které měly podtrhnout 
atmosféru večera. Sál se pomalu 
plnil a  my všichni měli obrov-

nul velmi rychle. Věřím, že vět-
šina z  nás odcházela pozitivně 
naladěná a plná energie. Byla to 
opravdu kouzelná noc a věříme, 
že takových kulturních setkání 
uspořádáme v  budoucnu více. 
I na další dny podzimu plánuje-
me další akce. Pomalu rozjíždí-
me rotující pivovar, kdy se vám 
snažíme nabídnout během ví-
kendu k  současné nabídce i  ně-
jaké to čepované pivečko navíc 
(speciály, IPA aj.). S chladnějším 
počasím se objevily v  nabídce 
i teplé limonády, které nás krásně 
zahřejí.

V neděli 26. ledna uspořá-
dáme opět Vepřové hody, které 
tentokrát doplníme o  obědové 
menu, abyste mohli posedět déle. 
Budou napečeny i  koláče jak ke 
konzumaci na místě, tak i k od-
nášce domů.

Pěkné svátky vánoční, moc 
děkujeme všem za přízeň a  těší-
me na vaše návštěvy i  v  příštím 
roce.

Lucie Lengsfeldová

Večer rockových balad a podzim v hospůdce
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Výstava betlémů

S myšlenkou uspořádat v Otnicích výstavu betlémů jsem si pohrávala asi tři roky. Avšak letos mě napadlo, 
že bych mohla i někomu pomoci a  tím pádem výstavu udělat jako charitativní akci pro Míšu Kubíkovou 
z Křenovic, kterou znám osobně. 

Míša je neuvěřitelná bojovni-
ce. Od narození se potýká s  těž-
kou mozkovou obrnou a věřte, že 
začlenit ji do normálního života 
stojí neuvěřitelné úsilí a  hlavně 
finance. 

Plán uspořádání výstavy jsem 
měla jasný a zbývalo tedy jen vše 
uskutečnit. Musím říct, že mě to 
trvalo celkem dlouho. 

Moje rodina se mnou muse-
la mít trpělivost a  přehlížet, že 
všechny sesbírané betlémy se 
u  nás doma vyskytovaly snad  
úplně všude. 

Reakce lidí na samotné výsta-
vě byla naprosto úžasná. Vánoční  
atmosféru nasával snad každý, 
kdo přišel. A to byl můj záměr – 
naladit lidi na vánoční pohodu. 
Měla jsem z toho opravdu dobrý 
pocit a velice jsem si to užívala.

Tímto bych chtěla poděkovat 
všem, kteří zapůjčili své betlémy, 
protože bez nich bych výstavu ne-
mohla uskutečnit. 

Také děkuji všem sponzorům, 
kteří se finančně, nebo materiálně 
na této akci podíleli:
 Římskokatolická farnost 

Otnice
 SDH Otnice
 FK Ořechov
 Jana Wunschová – Otnice 
 Leona Leváková – Otnice 
 Zdena Kolesnáčová – Otnice 
 Lenka Hladůvková –  

Ořechov
 Rodina Haraštova – Ořechov
 Rodina Buchníčkova –  

Ořechov
 Petr Krečmer – Ořechov
 Jiřina Hladůvková – Ořechov
 Tereza Pešková – Ořechov
 Míša Skalníková – Ořechov
 Pan Urban – Ořechov

Dále bych chtěla poděkovat své-
mu manželovi, sestře a mamince 
za pomoc. Děkuji také těm, kteří 
pomáhali s  chystáním a  průbě-
hem celé výstavy, ale hlavně bych 
chtěla poděkovat vám všem, že 
jste přišli a pomohli udělat tu ne-

zapomenutelnou vánoční atmo- 
sféru a přispěli na malou Míšu.

Na Míšu se vybralo neuvěřitel-
ných 53 233 Kč.

Doufám, že jste si to užili tak 
jako já.

Martina Muricová
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A to vše za pouhých pět měsíců!

Zabralo by hodně místa v článku, kdybych měl podrobně popsat všech čtyřicet hodových zábav, i když by 
si to bezpochyby zasloužily. Postačí tedy snad, když vám je protentokrát pouze nějak objektivně shrnu.

S naší přespolní chasou jsme se nikdy zdaleka ne-
omezovali jen na cestování po našem okrese, nýbrž 
jsme procestovali i další části Moravy. Navštívili jsme 
nám nejbližší Hanácko-Slovácko, i Slovácko a Hanou 
zvlášť, dále třeba i Podluží či Drahansko, a dokonce 
jsme se nachomýtli i v nejbližší rakouské vsi za hra-

nicemi, kde jsme se promenádovali po ulicích v na-
šich obecních krojích a rozveselovali tamní obyvatele. 
A kdyby jen v rakouské! Zabrousili jsme i na Sloven-
sko, kde jsme si popovídali s  místními babičkami 
a zjistili zajímavé věci o historii jejich vesnice.

A tohle všechno je pouze velmi malá část naše-
ho celého folklorního dobrodružství. Kdekoliv jsme 
byli, tam jsme vždy něco pochytili, co nás folklórně 

obohatilo. Poznali jsme tradice jiných folklórních ob-
lastí, nespočet nových tváří, protančili jsme střevíce 
s mnohými tanečními partnerkami a nasbírali mno-
ho ozdobných artefaktů na památku. Především však 
jsme se s úctou a pokorou snažili ctít a reprezentovat 
naši obec, naše Otnice v širokém okruhu folklórního 
území. Snažili jsme se o zviditelnění její krojové tra-
dice. Alespoň Jinde, když už ne u Nás. Snažili jsme 
se o její zviditelnění a vrytí do podvědomí ostatních, 
což se, troufám si tvrdit, náramně povedlo. A aj kdyby 
náhodou občas ne, tak co? My jsme si všechny naše 
folklorní výpravy užili i s jistými nedostatky, které nás 
však bezpochyby pro další reprezentace lépe vybavili 
a zocelili.

A co jiného koneckonců pokládat za nejsrdceryv-
nější zkušenost a zážitek nežli právě ten samotný za-
čátek a postupný náběr této rozmanité a pestré směsi 
zkušeností a zážitků, které se ucelily ve folklórní po-
znání, kterému nikdo nezamezí a  bude jen a  pouze 
vzkvétat, dokud muzikanti budou hrát, chasa zpívat, 
tancovat, a víno v kole putovat.

Adam Sekanina 

Sobůlky

Hrušky

Osvětimany
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Po skončení Aloiských hodů začaly být dny naší  
otnické chasy trochu prázdné, bez zpěvu, tance a spo-
lečného setkávání. Proto jsme se rozhodli, že zkusíme 
vyrazit za hranice naší obce a  podívat se, jak hody 
vypadají jinde. V  otnických krojích jsme se přidali 
k dalším přespolním krojovaným a za několik měsíců 
jsme stihli navštívit 40 přespolních hodů, nejvzdále-
nější z nich v Moravské Nové Vsi (61 km). Naše sesta-
va se několikrát obměňovala, ale většinou byla tvoře-
na pánským osazenstvem, i když občas jsme s sebou 
vzali i nějaká děvčata.

Naše začátky byly nejisté, museli jsme se přizpů-
sobovat tradicím jiných chas, protože každá obec má 
zvyklosti jiné. Například jsme se učili další styly tan-
ců, objevovali nové písničky, či šperkovali vrtěnou. 
V  neposlední řadě jsme se začali učit slovácký ver-
buňk, abychom si mohli s ostatními domácími i přes-
polními stárky společně zaverbovat. Jak si jistě doká-
žete představit, tak všechno to učení bylo perné, ale 
myslím si, že jsme to po nejistých začátcích zvládli.

Pro mě osobně byla jednou z nejlepších zábav ho-
dová zábava v Divákách, kde jsme byli v sobotu i v ne-
děli. Potkali jsme tam spoustu nových a skvělých lidí, 
které dosud potkáváme na dalších přespolních ho-
dech, které navštěvujeme. Nejvíce mě zaujaly kroje 
a také sobotní hodová sóla, která byla velice promyš-
lená. Bylo jich hned několik, např. sýrové, hubičkové, 
fotkové, trenkové a  alkoholové. Trenkové sólo bylo 
asi to nejhumornější. Spočívalo v tom, že každý, koho 
divácká stárka zavedla k  tanci, se musel vysvléct do 
trenek a celý tanec absolvovat jen ve spodním prádle. 
Bylo to vtipné a  na lidech šlo poznat, kdo se doká-
že odvázat a kdo se spíše stydí. Na diváckých hodech 
jsme také poprvé viděli a slyšeli zahrát Trnavu. Trna-
va spočívá v  tom, že kapela zahraje tempo, na které 
kluci dělají kliky a holky se točí dokola. Jakmile klu-
kům dojdou síly, anebo na hudbu již nejde klikovat, 
tak vyskočí na nohy a dále jen verbují. Kapela hraje 

Letošním rokem se mi díky hrstce přátel 
otevřela nová zákoutí našeho malebného 
kraje. Stalo se tak na přelomu letních 
prázdnin. Oslovili mě Adam Sekanina 
a  Pavel Stejskal s  otázkou, zda s  nimi 
chci jezdit jako přespolní stárek na 
hody. A já souhlasil. A takto zapo-
čaly naše výpravy na hody skoro 
po celém kraji. Časem se našich 
cest začalo zúčastňovat více 
a více lidí a každá zábava před-
stavovala nový kraj, nové tradice, 
víno a nové lidi k poznání. 

Někdy mě i překvapilo, jak často se na nás lidé 
s úsměvy obraceli a ptali se, odkud jsme. Divili 

se, že jsme přijeli z takové dáli a navíc, že to 
není naše první zábava večera, protože my 

Otničáci jsme za jednu noc projeli lec-
kdy i dvě až tři hodové zábavy. Zkrátka 

jednalo se o večery nezapomenu-
telných okamžiků, které budu 
uchovávat ve své paměti jako 
klenoty. Těším se na příští rok 

plný dalších takových folklor-
ních zážitků.

Viktor Kurdík

čím dál rychleji a oni se snaží trefit do rytmu a před-
vést ty nejlepší verbířské kreace. Občas bylo k smíchu 
to, co se dá pod vlivem alkoholu a  rychlého tempa 
hudby vymyslet za kroky. 

Kobeřice

Samozřejmě se nedá určit, jaké hody byly ty nejlep-
ší, protože na každých bylo něco, nového a pěkného. 
Já si vždy každé užil plnými doušky, poznal nové lidi 
a vlastně objevil úplně nový rozměr hodů. A jsem za 
to rád.

Pavel Stejskal
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Při jednom setkání zaznělo, jak nastávající svátky Vánoc nás dokáží stmelovat. A také, jak se chceme obda-
rovat a být obdarováni. Betlémská stáj, to je přitom už dva tisíce let ta první inspirace. Bůh se chce rozdělit 
s námi skrze Marii, Josefa a dítě v jeslích. Myslím, že můžeme uvažovat, jak nás vždy může těšit, kolik hez-
kých setkání se uskuteční a často „jakoby jen tak,“ aby byla společná radost a milá chvíle. Díky za to.
Hledal jsem posilu do tohoto svátečního čísla Zpravodaje a snad našel. Jeden příběh je z knížky Rosa pro duši 
s názvem Úplně sám!, druhý – Nový koberec z Požehnání pro duši od Bruna Ferrero z nakladatelství Portál.

Úplně sám!

Na jedné chodbě rehabilitačního ústavu pro tělesně 
postižené děti sedělo na zemi dítě s nepohyblivýma no-
hama uvězněnýma v nepohodlných kovových podpěrách 
a hekalo a kňouralo. „Tiziano, zvedni mě!“ fňukalo po-
drážděně směrem k  mladé dobrovolnici, která na něj 
s úsměvem čekala s rozpřaženou náručí na konci chodby. 
„Pomoz mi!“ plakalo dítě. Ale dívka se usmívala a nepo-
hnula se z místa. Dítě se naštvalo a se slzami v očích ze 
všech sil a s obrovskou námahou rukama pokrčilo nohy, 
takže se nakonec dokázalo postavit a vrávoravou chůzí 
se drobnými krůčky vydalo přes chodbu. Po nekonečné 
době došlo až k dívce, která na něj pořád čekala s úsmě-
vem a otevřenou náručí. Dítě se vrhlo do náruče a zvola-
lo: „Úplně sám! Vidělas? Šel jsem úplně sám!“ Dívka ho 
k sobě s pláčem přitiskla a chvíli tak zůstali. Všichni, kdo 
šli kolem, s úžasem hleděli na ten okamžik čistého štěstí 
dívky a dítěte, kteří plakali v objetí.

Nový koberec 

Každoročně se všechna vnoučata scházela na Vánoce  
u babičky. Tentokrát zrovna měsíc předtím pořídila ba-
bička krásný světlý koberec, protože ten starý už měla 
přes pětadvacet let. Měla velkou radost z  toho, jak tím 
novým kobercem dům krásně prokoukl. Strýček Teo 
zrovna rozdal všem sedmi dětem sklenici výborného 
domácího medu od svých včel. Děti byly nadšené. Jen-
že šestiletá Adélka svoji sklenici rozlila na babiččin nový 
koberec a med rozšlapala po celém domě. Adélka běžela 
do kuchyně za babičkou a vrhla se jí s pláčem do náruče. 
„Babičko, rozlila jsem svoji sklenici medu na tvůj nový 
koberec.“ Babička se k  ní sklonila. Něžně se podívala 
Adélce do očí plných slziček a řekla: „Nic se neboj, zla-
tíčko, dostaneš nový med.“ Když Bůh stvořil Evu, první 
ženu, spokojeně si ji prohlížel, protože se mu opravdu po-
vedla. Ale pak si řekl: „Umím to lépe!“ A stvořil babičku.

 P. Pavel Buchta

Když je něco poprvé, má to 
vždy nádech něčeho tajemného. 
O  prvním svatém přijímání to 
lze říci zcela určitě. 

Poněvadž se letos chystaly 
k prvnímu svatému přijímání jen 
dvě děti, dohodli jsme se s  pa-
nem farářem Pavlem Buchtou 
a sestrou Gregorií, kteří se věnují 
výuce náboženství, a  trochu ne-
tradičně jim tuto slávu připravili 

až na podzim. V  neděli 29. září 
tak s  úsměvem na rtech a  v  bí-
lých šatech přišly do kostela Lea  
Žofie a Marika Anežka plné oče-
kávání.

Moc děkujeme všem, kteří vě-
novali čas výzdobě kostela i všem, 
kteří se této mše svaté zúčastnili 
a  děvčata tak podpořili milým 
slovem, nebo úsměvem. 

Manželé Zlatníčkovi 

BOHOSLUŽBY: 
Štědrý den 24. 12. ve 22:00 hod.
Narození Páně 25. 12. v 9:30 hod.
Sv. Štěpán 26. 12. v 9:30 hod.

Svatá rodina 29. 12. v 9:30 hod.
Silvestr 31. 12. v 16:00 hod.
Nový rok 1. 1. 2025 v 9:30 hod.
Zjevení Páně – Tří králů 5. 1. v 9:30 hod.

První svaté přijímání bylo letos netradičně na podzim
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Opravené varhany

16. listopadu v  15 hodin začala mše svatá zpěvem mešní písně bez doprovodu varhan. Pan opat Kosík 
na začátku světil varhany a  ty se pomalu rozeznívaly, jakoby se probudily z dlouhého snu. Bohoslužbu 
doprovázel varhaník ze Zábřehu Josef Hroch. Byl to nejen duchovní, ale i umělecký zážitek. 

Místní pneumatické varhany po-
stavil v roce 1910 Vojtěch Káš. Od 
té doby sloužily více než století jen 
s  drobnými opravami. Posledních 
několik let náš varhaník Jiří Mar-
tinásek musel používat svůj um 
a fantazii, protože hra na tento ná-
stroj byla docela napínavá. Některé 
zvuky do hry nepatřily, nebo tam 
vůbec nebyly. Proto musel něco od-
pojit, něco přitáhnou a čekat, jestli 
to pomůže. A  tak se naplánovala 
a  realizovala velká oprava. Rekon-
strukce se povedla, to dokázal kon-
cert, který následoval po mši svaté. 

Blíží se čas Tříkrálové sbírky 
a  v  roce 2025 s  velkou radostí 
slavíme 25 let této krásné tradi-
ce, která spojuje lidi v  dobrých 
skutcích a laskavosti.

Děkujeme všem, kteří se za ta 
léta stali součástí této výjimečné 
cesty pomoci – bez vás by to ne-
bylo možné. Pojďme opět u  nás 

v  Otnicích dne 11. ledna 2025 
otevřít svá srdce, podpořit ty, kte-
ří to nejvíce potřebují, a  společ-
ně pokračovat ve vytváření světa 
plného naděje a  lásky. Těšíme se 
na vás a na všechny krásné chvíle, 
které nás čekají!

Za organizátory  
Magdalena Mezuláníková

Tříkrálová sbírka 2025,  
společně slavíme 25 let pomoci

První vystupující byly varhanice 
Hana Bohdálková a zpěvačka Kris-
týna Vladíková z  Bošovic. Z  var-
hanních skladeb jsme slyšeli Air 
od Johanna Sebastiana Bacha, Te 
Deum od Charpantiera. A  sklad-
by se zpěvem byly Ave Maria od 
Cacciniho a  Franckovo Panis An-
gelicus. Dalším vystupujícím byl 
mladý, nadějný a  velmi talentova-
ný varhaník ze Šaratic Dominik 
Brázdil. Pro Otnice si vybral var-
hanního mága Johanna Sebastiana. 
Bacha. Jeho Toccata et fuga d moll 
rozechvěla každého. Své vystoupe-

ní zakončil Bachovou Trojhlasou 
fugou. Josef Hroch zahrál Pochod 
dánského prince Jeremiache Clar-
ka od Antonína Dvořáka, zahrál 
a zazpíval Biblické písně číslo 4 a 6. 
Vlastní improvizace na hymnus 
Kristus vítězí byl důstojným kon-
cem sobotního odpoledne.

Nelze vyjmenovat všechny, kdo 
se podíleli na zdárném dokončení 
této velké opravy varhan. Všem za 
to děkujeme. A  doufáme, že litur-
gická hudba bude nadále zvelebo-
vat Boží chválu. 

Marta Jedličková

Ilustrace: Zuzana Čechová-Kadlecová 
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a Podzim v knihovně 

Podzim patří mezi jedno z  nejkrásnějších ročních období. V  přírodě to hraje všemi 
barvami. Pestrobarevný program jsme měli v podzimním čase i v naší otnické knihovně. 

Od září do prosince probíhá sou-
těž na podporu dětského čtenář-
ství Jižní Morava čte, kterou již po 
deváté vyhlašuje Moravská zem-
ská knihovna v  Brně. Letošním 
tématem je Hudba mého srdce. 
Téma je možné pojmout několi-
ka způsoby. Rok 2024 je vyhlášen 
Rokem české hudby. Kdo má rád 
hudbu, anebo zpěv, může o  tom 
psát či výtvarně ztvárnit. Zároveň 
hudbou mého srdce může být čin-
nost, která nás naplňuje, co nám 
dělá radost, při čem zapomínáme 
na čas. Může to být sport, čtení, 
tvoření, procházky lesem, nebo 
kamarádi, domácí mazlíčci, či 
cokoli dalšího. Dětské fantazii se 
meze nekladou. 

V říjnu přijela v rámci projektu 
Jižní Morava čte do naší knihov-

ny autorka dětských knih Magda 
Garguláková, která připravila pro 
žákyně a  žáky otnické školy pro-
gram, tematicky zaměřený k  její 
pěkné a zajímavé knize Ruka. Bě-
hem dopoledne se děti dozvědě-
ly spoustu informací nejen o  své 
ruce. O  části těla, kterou bereme 
jako samozřejmou a nepozastavu-
jeme se nad její jedinečností. Naše 

ruce jsou úžasným nástrojem. 
Součástí programu bylo i předsta-
vení procesu, jak vzniká kniha. Od 
nápadu autora až po čtenáře. Dě-
kuji Lídě Fišerové za doporučení 
pozvat do naší knihovny Magdu 
Gargulákovou. Bylo to velmi za-
jímavé a  inspirující setkání. Bylo 
vidět, že hudbou srdce Magdy  
Gargulákové jsou knihy pro děti. 

Přestože jsme přesunuli setkání 
rodičů s dětmi v knihovně o tý-
den dřív, sešlo se nás v knihov-
ně víc než obvykle. Díky tomu, 
že byly podzimní prázdniny, přišly 
i větší děti, které už chodí do školky, či do školy. Bylo 
to opět velmi příjemné dopoledne. 

Naše setkání navštívila Silvie Menoušková-Makov-
ská, ředitelka Mateřské školy v Lovčičkách, která se 
s  nadšením věnuje dětskému čtenářství. Silvie nám 
představila opičáka Pepu. 

Velký plyšový opičák Pepa je pro děti kamarád, 
díky kterému si mohou přehrávat jak situace zaměře-
né na etiketu a správné chování z knížek, tak i procvi-
čovat jemnou a hrubou motoriku i mluvidla s karta-
mi, které má Pepa v kapse na bříšku. Na závěr si děti 
s maminkami vymalovaly obrázky a mohly si vytvořit 
jednoduché loutky. 

Děti se v knihovně seznámily s opičákem Pepou

Srdečně jste zváni na další setkání rodičů a  dětí do tří let 
v úterý 7. ledna 2025 od 10 hodin do otnické knihovny. 

Hudba mého srdce
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Otnická knihovna

Pestrý život cyklotrempa není jen název knihy

Jan Vlasák je aktivním účast-
níkem extrémního závodu napříč 
Česko-Slovenskem 1 000 Miles Ad-
venture, který je určen pro všechny, 
kteří se pohybují vlastní silou. Bike-
ři, běžci, koloběžkáři, anebo chodci. 
Na svém kole Jan Vlasák procesto-
val 50 zemí světa. V knihovně nám 
na besedě poutavě vyprávěl o  své 
cestě po Islandu. Svoje povídání 
doprovázel fotografiemi a  humor-
nými historkami ze setkání s míst-
ními obyvateli a s turisty. Z vyprá-
vění Jana Vlasáka bylo cítit, jak umí 
být nad věcí, čišelo z něho nadšení 
a přesvědčil nás, že k cestování mu 
stačí opravdu jen to nejnutnější. 
Na závěr proběhla autogramiá-
da a  prodej jeho knih, do kterých  
si autor sám nakreslil obrázky. 

Přivítal je starosta obce Pavel 
Mezuláník, který je pak provedl 
budovou radnice. Byli nadšení 
z  naší krásné knihovny i  z  ob-
řadní síně. 

Po krátké prezentaci o  čin-
nosti otnické knihovny ochut-
nali fairtradovou kávu, jež jim 
připravovala Dáša Stejskalová, 
a  domácí koláče. Líbila se jim 
knížka Básně, kterou napsala 
místní autorka Drahomíra Ti-
šerová. Po skončení programu 
v  knihovně přešli na farní za-
hradu, kde pro ně místostarosta 
obce Pavel Muric nachystal a vy-
zdobil prostor pod pergolou. Ně-
kdo se nechal slyšet, že je to jak 
na svatbě. Hanka Skleničková 
jim na oběd uvařila farní guláš. 
Věřím, že se jim u nás v Otnicích 
líbilo. 

V  pondělí 23. září dopoledne 
navštívili naši knihovnu knihov-
nice a knihovníci ze Znojemska, 

které k nám pozvala Hanka Skle-
ničková, bývalá knihovnice ze 
znojemské knihovny. 

Knihovnice a knihovníci se kochali naší knihovnou

Do naší knihovny přijel svérázný cyklotremp Jan Vlasák. Jak jinak než na kole. Neodradil ho ani déšť.  
Jan Vlasák, který příští rok oslaví neuvěřitelných 80  let, nejen jezdí na kole, cestuje, je bývalým 
horolezcem, ale zároveň píše knihy. 
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Pěšky přes historickou hranici Čech a Moravy 

V úterý 1. října měl v knihovně besedu Marek Šalanda, kterého někteří znáte z vysílání Českého rozhlasu, 
anebo z České televize. Tentokrát jsme ho mohli vidět a slyšet naživo. 

Marek Šalanda nám barvitě vyprávěl o svojí cestě 
kolem hranečníků, které se dosud nacházejí na histo-
rické hranici mezi Moravou a Čechami. Během poví-
dání nám promítal fotky a pouštěl videa ze své cesty, 
kterou absolvoval v dubnu v roce 2017. 

Téměř celou dobu mu na jeho cestě pršelo, bylo 
zataženo a  pošmourno. Marek spal většinu času ve 
stanu, takže se ani neměl kde usušit a ohřát. Chvíle-
mi nám ho bylo až líto, když jsme slyšeli, jaké útrapy 
během své cesty zažíval. Ale nevzdal to a dorazil až 
do cíle. 

Svoji cestu komentoval v  živém vysílání České-
ho rozhlasu, kde měl pravidelné vstupy. Na závěr si 
mohli zájemci koupit a nechat podepsat jeho knihy, 
ve kterých popisuje nejen svoje cesty, ale hlavně vese-
lé a vážné historky ze setkání s lidmi, které na svých 
cestách potkal. 
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To Aleš Svoboda hned na za-
čátku vtipně komentoval slovy, že 
je v Otnicích už potřetí a pokaž-
dé někde jinde, že mu asi chceme 
ukázat, co všechno v  Otnicích 
máme. Sál dělnického domu byl 
téměř plný. Děkuji Leonce Levá-
kové a Martince Muricové za ob-
čerstvení, které udělalo návštěv-
níkům přednášky radost. 

Tématem další velmi zajímavé 
i  humorné přednášky o  brněn-
ském podzemí bylo především 
Jakubské náměstí, kostel sv. Ja-
kuba a jen lehce se Aleš Svoboda 
dotkl kostnice u sv. Jakuba – více 
o ní bude vyprávět na další před-
nášce, která se uskuteční ve čtvr-
tek 10.  dubna 2025 v  dělnickém 
domě. Na další zajímavou před-
nášku o brněnském podzemí jste 
všichni srdečně zváni. 

Tajemné brněnské podzemí potřetí v Otnicích
Do třetice všeho dobrého přijel do naší obce ve středu 16. října největší znalec brněnského podzemí  
Aleš Svoboda. Jelikož zájem o jeho přednášky je velký, vybrali jsme pro říjnovou přednášku největší sál 
v naší obci. V dělnickém domě. 
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Vzpomínkový podvečer s mladou kapelou Tónika

Autorské čtení povídek Mojmíra Vlašína

Poslední říjnový čtvrtek knihovnou zněly nádherné 
tóny hudebních nástrojů a  zvučné hlasy zpěvaček 
a zpěváků kapely Tónika.

Zažili jsme nesmírně krásný poetický čas, na kte-
rý budeme dlouho vzpomínat. Program byl věnován 
vzpomínce na rousínovského básníka a člena ochot-
nického divadla Anakreon, Josefa Řičánka, který ze-

mřel před 35 lety. V podání Ludmily Zipfelové jsme 
si vyslechli procítěný přednes básní z  Řičánkových 
básnických sbírek a autentické povídání o jeho živo-
tě. Členové hudebního uskupení Tónika zahráli nejen 
krásné skladby ze svojí autorské tvorby, ale zároveň 
i zhudebněné básně Josefa Řičánka. Domů jsme od-
cházeli všichni svátečně naladění, s  klidem v  duši 
a s úsměvem ve tváři. 

Otnická knihovna

Kdo je Mojmír Vlašín? Doktor 
přírodních věd, zoolog, ekolog, 
aktivista. Byl dlouholetým brněn-
ským politikem. Vyučuje ochranu 
biodiverzity a základy ekologie na 
FSS MU. Zároveň je neúnavným 
ochráncem přírody a všech jejich 
obyvatel. 

Má velmi dobré povědo-
mí o  fungování planety Země 
i o tom, co je potřeba dělat, či ne-
dělat, aby zůstala dobrým místem 
pro život. Píše a režíruje divadelní 
hry. Ve spolupráci s  brněnskou 
Lipkou vydal knihy povídek Po-
divné příhody ochránce přírody 

a Další příhody ochránce přírody. 
Několik povídek nám přečetl při 
listopadovém setkání v knihovně. 
Povídky jsou humorně laděné. 
Zasmáli jsme se, ale zároveň nás 
to vedlo k zamyšlení, jak je ochra-
na přírody složitá a důležitá. 

Poté jsme s  Mojmírem Vlaší-
nem besedovali nejen o  ochraně 
přírody, ale také o přírodních za-
hradách, jelikož on sám je majite-
lem Ukázkové přírodní zahrady 
v Ořešíně. 

Na závěr nechyběla malá auto-
gramiáda. Také jeho knihy si mů-
žete vypůjčit v naší knihovně.
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Co dělat, když hoří? Hlavně nepropadnout panice!

Plakátová výstava 1989: Rok zázraků
Během listopadu bylo možné pro-
hlédnout si výstavu 1989: Rok zá-
zraků v knihovně i za jejími okny. 

Výstava  1989: Rok zázraků  po-
jednávala o  pádu komunistického 
režimu  v  Československu a  za po-
moci ikonických fotografií a  pla-

kátů ilustrovala kontext tehdejších 
událostí a postojů. Dobové plakáty 
byly doplněny faktografií, tehdej-
ším tiskem a vzpomínkami aktérů. 
Rok 1989 nazval britský novinář 
Timothy Garton Ash jako Rok 
zázraků. V  průběhu tohoto udá-
lostmi nabitého roku se zhroutila 

většina komunistických režimů so-
větského bloku. Pokud jste si výsta-
vu v knihovně nestihli prohlédnout, 
můžete tak učinit na webových 
stránkách Jeden svět na školách: 
https://www.jsns.cz/nove/projekty/
pribehybezpravi/pdf/clk_pb_vysta-
va_1989_a2_15_72dpi.pdf
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To byla závěrečná slova na před-
nášce na téma kybernetická bez-
pečnost, která proběhla ve čtvrtek 
14.  listopadu v  knihovně. Kyber-
bezpečnost znamená též digitální 
zabezpečení a  zabývá se způso-
bem, jakým chráníme své digitál-
ní informace, svoje chytré telefo-
ny, internetové bankovnictví. To 
zahrnuje osobní údaje, účty, sou-
bory, fotky i peníze. 

Tomáš Zábranský a Barbora Fu-
kárková srozumitelně představili 
hrozby, se kterými se může setkat 
každý z  nás a  které nejsou vůbec 
ojedinělé. Počty registrovaných 
trestných činů páchaných v kyber- 
prostoru se totiž rok od roku zvy-
šují. V polovině roku 2022 jich bylo 
téměř 10 000. A to jen těch nahlá-
šených. Útočníci využívají mani-
pulaci, naši zvědavost, strach, či 
nepozornost. Cílem útočníka je do-
nutit člověka provést nějakou akci. 
Nejslabším článkem však je vždy 
člověk. Důležité je být pozorný, ne-
nechat se zlákat a hlavně zastrašit.

Milé čtenářky, milí čtenáři otnické knihovny, velmi mě těší vaše návštěvy v  naší 
krásné knihovně, kterou nově příchozí obdivují. Mám radost, když si do knihovny 
přijdete vypůjčit knihy, vymalovat obrázky, zahrát stolní hru, ochutnat fairtradovou 
kávu nebo jen tak pobýt. V  letošním roce oslavila otnická knihovna 100  let, a  to 

je krásný věk. Kolik se toho za tu dobu změnilo? Nespočítaně. Co ale zůstává stejné, je radost ze čtení. Děkuji vám  
za přízeň a přeji vám pohodové Vánoce a těším se na setkání s vámi v novém roce.  Vaše knihovnice Jitka

https://www.jsns.cz/nove/projekty/pribehybezpravi/pdf/clk_pb_vystava_1989_a2_15_72dpi.pdf
https://www.jsns.cz/nove/projekty/pribehybezpravi/pdf/clk_pb_vystava_1989_a2_15_72dpi.pdf
https://www.jsns.cz/nove/projekty/pribehybezpravi/pdf/clk_pb_vystava_1989_a2_15_72dpi.pdf
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Mateřská škola

Podzim v mateřské škole

Podzim je obdobím plným barev, dobrodružství a nových zážitků. V naší mateřské škole jsme si ho užili 
naplno. Společně jsme poznávali kouzlo přírody, tvořili z  podzimních plodů a  objevovali, co tento čas 
nabízí. Pojďte k nám nahlédnout, co všechno jsme na podzim prožili.

Sportujeme nejen ve třídách a  na zahradě, náš  
atletický týden jsme dokonce završili účastí na tradiční 
Zátopkově štafetě. Počasí nám přálo a zájem dětí o bě-
hání byl nekonečný. Některé by běhaly bez přestání.

Ale pojďme za kulturou, či ještě lépe, kultura za 
námi. V září nás potěšilo divadlo Rolnička s pohád-
kou Krtek a princezna. V říjnu jsme přivítali divadlo 
Šikulka s pohádkou Duhové království a v listopadu 
divadlo Netratrdlo zahrálo pohádku O hloupých čer-
tech. Divadlo je pro malé diváky vždy velkým zážit-
kem. Děti jsou nadšené z poutavého příběhu, barev-
ných kulis i postav. Divadelní představení pro ně není 
jen zábavou, ale také důležitou součástí rozvoje jejich 
fantazie, tvořivosti a schopnosti soustředit se.

A naše podzimní jízda zdaleka nekončí! V listopa-
du se u nás uskutečnily dva workshopy pro předško-
láky z  projektu MAP Slavkov. Jitka Bublová, místní 
knihovnice, přišla představit knihu Tady jsme doma. 
Máme velkou radost, že máme v  obci tak kvalitní 
knihovnu, se kterou naše školka spolupracuje. Díky 
tomu mají děti možnost poznávat pestrý svět knih, 
účastnit se zajímavých programů a budovat si kladný 
vztah ke čtení už od útlého věku. Druhý workshop 
s názvem Do pohádky s Blue-Botem byl zaměřen na 
práci s  robotky. Práce s  Blue-Boty pomáhá rozvíjet 
prostorovou orientaci.

Že práce může být i zábava? To nám přišli ukázat 
rodiče na tradiční zahradní akci Zamykání zahra-
dy. Hrabání listí je v tomto období naší každodenní 
aktivitou při pobytu na zahradě a  v  tento den jsme 
konečně mohli vtáhnout do hry i naše maminky, ta-

tínky, sourozence, zkrátka, hrabala celá školka. A kdo 
nehrabal, pomáhal s ukládáním zahradního nábytku 
a hraček do nové chatky, kterou nám sestavili pracov-
níci obecního úřadu. Za což jim moc děkujeme. Ná-
sledovalo krátké vystoupení dětí, symbolické zamy-
kání zahrady a volná zábava. Někdo u táboráku, jiný 
u čaje a občerstvení, další v pohybu na průlezkách po 
zahradě, všichni ale v dobré náladě a užívající si pří-
jemnou atmosféru.

Ani jsme se nenadáli, krátce po svatém Martinu, 
začaly se snášet na zahradu první sněhové vločky. 
Vlády se ujímá zima a ani v  zimě o  zážitky nebude 
nouze. Čeká nás vystoupení kouzelníka, adventní 
tvoření, vánoční vystoupení a v příštím roce? Nechte 
se překvapit. Děti se s nadšením připravují na Vánoce 
a společně s námi vám posílají přání krásných svátků 
plných lásky, úsměvů a  kouzelných okamžiků. Těší-
me se na další společné zážitky v novém roce. Šťastné 
a veselé Vánoce!

Marta Dítětová,  
za Mateřskou školu Otnice
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Naši ptáci – malé ohlédnutí za celoročním projektem

V loňském školním roce žáci současné 6. A nahlédli podrobněji do života ptačí říše. Plynule tak navázali na 
učivo třetí a čtvrté třídy, kdy s paní učitelkou Lenkou Vojáčkovou poznávali nejrozšířenější a nejznámější 
české ptactvo, ptáčky na krmítku malovali, dokonce také sledovali čapí mláďata v přímém přenosu přes 
webkamery. 

V  páté třídě se naučili pozná-
vat nové rozmanité druhy drob-
ných pěvců i  některých dravců. 
Vše pomocí výukového progra-
mu z  webových stránek České 
společnosti ornitologické. Spo-
lečně jsme obdivovali fotografie 

profesionálních i  amatérských 
fotografů. Ti zachytili několik 
desítek druhů ptáků: na krmítku, 
na louce, v  letu, v  křovinách, či 
v blízkosti lidských obydlí. A tak 
všichni již správně určí vrabce 
domácího a  vrabce polního, sý-
koru koňadru, sýkoru modřin-
ku, dokonce i sýkoru babku, čer-
venku obecnou a další. Rozeznat 
zvonka zeleného od čížka lesního, 
nebo sojku od pěnkavy nebylo 
vždy snadné. V  hodinách sloho-
vé a výtvarné výchovy s  iPady se 
každý svým tempem postupně 
radoval z úspěšně splněného pta-
čího kvízu. Dle stupně náročnosti 
si poté volili poznávací kvíz s ob-

Školní projekt Naši ptáci byl 
podpořen ze šablon OP JAK MŠMT

 https://www.birdlife.cz/

  https://ptacihodinka.birdlife.cz/
ptaci-kvizy

  https://www.birdlife.cz/capi/
webkamery/
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tížnějšími momentkami ptáků. 
Děti byly velmi učenlivé. Celý rok 
jsme opeřence pozorovali z oken 
třídy, v zimě jsme doplňovali po-
travu do krmítek, zúčastnili jsme 
se Ptačí hodinky a  ptáky sčítali. 
S  radostí a  zájmem si pak žáci 
vybrali nejoblíbenějšího ptáčka, 
kterého namalovali. Výsledná vý-
stava barevného ptactva byla nád-
herná. Znalosti z  ptačího oboru 
pak někteří využili v přírodověd-
né soutěži Zlatý list. Na všechny 
malé velké ornitology jsem pyšná 
a  těším se s nimi na letošní pro-
jekt Náš les. 

Dagmar Kovaříková

https://www.birdlife.cz/
https://ptacihodinka.birdlife.cz/ptaci-kvizy
https://ptacihodinka.birdlife.cz/ptaci-kvizy
https://www.birdlife.cz/capi/webkamery/
https://www.birdlife.cz/capi/webkamery/
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Souboj čtenářů 2024 – Otnice v elitní desítce

Svět knihy vyhlásil v  rámci kampaně Rosteme s knihou 15. ročník soutěže Souboj čtenářů 2024. Soutěž 
je pouze pro žáky 6. tříd a úkolem každého je přečíst alespoň jednu ze zadaných knih. Skupina žáků čte 
stejnou knihu, průběžně si zapisuje údaje o postavách, reálie, situace, zkrátka informace, na které následně 
budou muset v on-line kole odpovídat. Musí prokázat čtenářský um a porozumění. 

První krok, včas se do této soutě-
že přihlásit, se nám podařil. Soutěžit 
totiž mohlo jen prvních 130 přihlá-
šených škol z celé České republiky. 
Měsíc poté jsme napjatě čekali na 
balík s 25 knihami. Druhý úkol byl 
mnohem těžší: rozdělit knihy tak, 
aby byl každý s volbou knihy spo-
kojen a v  rámci svých čtenářských 
schopností knihu přečetl. Balík 
obsahoval vždy pět kusů od kaž-
dého titulu: Meteorit z  Mušlovky, 
Zločin na Starém Městě pražském, 
Ztracený v povětří, Supro: hrdinové 
na dluh a Májky a  totemy. Většina 
chtěla barevný komiks, anebo útlou 
knihu. S nelehkým úkolem mi po-
mohli stateční čtenáři, kteří si obě-
tavě vzali ty knihy zdánlivě nároč-
nější – Ztracený v povětří a Májky 
a totemy. Třetí úkol byl číst a zapi-
sovat dle svého uvážení průběžně 
tak, aby byli připraveni na záludné 
otázky k přečtené knize. Vyměřený 
čas na četbu? Dva měsíce. V polo-
vině času jsem zjistila, že většina 
nestíhá… Někteří se zdržují pocti-
vým a  podrobným zapisováním, 
někteří četbu podcenili na úkor 
svých zájmů, či četby své oblíbené 
knihy. Museli jsme „zesvižnit“. Čas 
byl neúprosný. „Už nic nepiš, ale 
čti, hlavně tu knihu prosím dočti.“ 
Četli všude: o přestávkách, před vy-
učováním, po vyučování, v literární 
i  ve výtvarné výchově. Ale hlavně 
doma. Několik dnů před dnem D, 
kdy nás čekal on-line kvíz, šesťáci 
utvořili čtenářské skupiny, společ-
ně si o  přečteném povídali, dopl-
ňovali do deníčků informace. Jen 
zápisy mohly mít děti při koneč-
ném celorepublikovém on-line tes-
tu u  sebe. Žádné listování knihou, 
žádná nápověda od učitelky. Napětí 
stoupalo. V  onen soutěžní den se 

všem zapojeným školám otevřel 
v 10 hodin kvíz s 25 otázkami. Pou-
ze na 30 minut. Technickou oporu 
nám zajišťovala kolegyně Markéta 
Doušková. Každá čtenářská skupi-
na u monitorů se správným soutěž-
ním zápalem četla otázky ke svému 
přečtenému titulu. Diskutovala, lis-
tovala v paměti, v zápiscích tak, aby 
odpověděla co nejlépe, co nejpřes-
něji, ale také co nejrychleji. Čas byl 
opět neúprosný. Adrenalin stoupal. 
Otázky nebyly vždy snadné. Prově-
řovaly porozumění, chytrost, žáci 
museli třeba vyvozovat i ne přímo 
zmíněné souvislosti a znalosti. Ně-
které zachvátila panika: „To tam 
bylo? “ Museli dát hlavy dohroma-
dy a  odpovědět. Jeden ze skupiny 
pak napsal odpověď na papír a pře-
dal zapisovatelce. Nebyl to pro ni 
snadný úkol. Přepsat na klávesnici 
všech 25 odpovědí v časovém limi-
tu. Časomíra odpočítávala poslední 
minuty. 10.28-enter! Stihli jsme to! 
Jo! Spontánní potlesk všech a vzá-
jemné objímání, jak z  filmu při 
záchraně planety před zkázou. Ta 
obrovská úleva se popsat nedá…
zpětně mi běhá mráz po zádech 
a vhání slzy do očí. Měsíc děti čeka-

ly na výsledky. Já na ně čekat nemu-
sela. Pro mě byli vítězové všichni. 
Všichni, kteří poctivě četli. Všich-
ni, kteří se snažili zapisovat to, co 
jim přišlo důležité. Všichni, kteří 
zpětně upřímně uznali, že se jim 
nakonec kniha líbila, i  když ji číst 
nechtěli. Všichni, kteří knihu do-
čítali i po soutěži. I ti, kteří si pak 
půjčili tu knihu, která na ně před 
soutěží nezbyla. A konečné oficiál-
ní výsledky? Třešnička na dortu pro 
mlsné literární jazýčky  – neuvěři-
telné osmé místo. Moji malí velcí 
čtenářští hrdinové, děkuji. Dokázali 
jste, že to, co se mi občas zdálo ne-
možné, se podařilo. Dokázali jste to 
také především sobě. Děkuji. Čtěte. 
Čtěte i nadále, i když už se jako sed-
máci do Souboje čtenářů 2025 ne-
můžete zapojit.

Dagmar Kovaříková

 Jen pro zajímavost: správnými a přesnými 
odpověďmi získali žáci otnické školy společně 
59 bodů. Prvních pět škol postoupilo do vel-
kého finále do Prahy, škola na 5. místě získala 
64,5 bodu. 

https://www.rostemesknihou.cz/ 
souboj-ctenaru-2024-vysledky-online-kola/

https://www.rostemesknihou.cz/souboj-ctenaru-2024-vysledky-online-kola/
https://www.rostemesknihou.cz/souboj-ctenaru-2024-vysledky-online-kola/
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Halloween je svátek, který spojuje historii, tradice a zábavu. Pro děti i dospělé je to čas, kdy se můžeme 
nechat unést do světa fantazie a strašidelných příběhů.

Ve čtvrtek 31. října učitelé cizích jazyků zorganizo-
vali kulturní akci k tomuto svátku, který se slaví pře-
vážně v anglosaských zemí. Hana Vaculínová v hodi-
nách španělského jazyka seznámila žáky s  mexickou 
podobou oslavy Dne mrtvých „Dia de los Muertos“. 
Náš sál uprostřed školy se změnil v taneční parket, kde 
proběhl rej kostýmů. Masky byly opravdu velmi hezké 
a vkusné, za což bych chtěl rodičům i učitelům velmi 

poděkovat, poněvadž je to převážně jejich zásluha. 
Děti na sále utvořily krásný špalír a za zvuku moderní 
hudby si i  zatancovaly. Chtěl bych pochválit všechny 
kolegyně i  kolegy, kteří pomohli dětem se zábavou 
a myslím, že si tuto pěknou akci všechny děti i učitelé 
moc užili. Nejen žáci z nižších tříd, ale i z některých 
ročníků na druhém stupni. 

Hynek Zavřel
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Plavecký výcvik v Aquaparku Vyškov

Od září 2. a 3. třída zahájila výuku 
plavání ve Vyškově. Děti se vždy 
moc těšily. Nikdo se nebál vody, 
někteří zdolali alespoň pár metrů 
a  ti zdatnější zvládli i  více pla-
veckých stylů. Z poslední lekce si 
každý zaslouženě odnesl „Mokré 
vysvědčení“ i  jedničku z  tělocvi-
ku. Velice nás potěšilo a  zahřálo 
u  srdce, když paní ředitelka pla-
vecké školy naše děti pochválila 
za ukázněnost a poslušnost. 

Lenka Vojáčková

Turnaj ve futsalu

13. listopadu se uskutečnilo okrskové kolo mladších 
žáků ve futsalu na Základní škole Novolíšeňská v Brně 
za účasti Antonie Sekaninové, Karolíny Markové, Ti-
bora Salajky, Daniela Kováře, Vladimíra Kypra, Voj-
těcha Struhy, Jakuba Jochmana a  Patrika Gottwalda. 
Naše družstvo po velmi dobrém výkonu postoupilo 
do další fáze soutěže, které se konalo 27. listopadu ve 
Znojmě. Po strastiplné cestě do Znojma se žákům po-
vedlo získat 2. místo a postup do dalšího kola turna-
je. Nemocného Patrika Gottwalda tentokrát zastoupil 
brankář Jakub Jozífek. Za výbornou reprezentaci naší 
školy všem žákům děkuji a přeji hodně úspěchů v dal-
ším kole. Nemalou zásluhu na úspěchu má zajisté i uči-
tel tělesné výchovy Dominik Gryč, který žáky na turnaj 
připravoval.

Hynek Zavřel

Zábavné odpoledne
V pátek odpoledne všichni již spěchají ze školy domů, 
ale naše třída 5. B vyráží na společnou vycházku. 
I když je tato odpolední akce dobrovolná, účastní se 
jí téměř celá třída. Počasí se umoudřilo a  my jsme 
vyrazili k místnímu rybníku, kde jsem pro děti při-
pravila branný závod s plněním jednotlivých úkolů. 
Po správném vyluštění děti získaly indicie, které je 
dovedly k pokladu. Závodily ve skupinách a ke splně-
ní jednotlivých úkolů byla potřebná vzájemná pomoc 
a  spolupráce, což určitě vedlo ke zlepšení třídních 
vztahů nového kolektivu žáků z  Bošovic a  Milešo-
vic. Následovalo opékaní buřtíků. Odpoledne rychle 
uběhlo a při návratu domů nás zastihl nejen déšť, ale 
dokonce se objevila i duha. 

Ivana Čermáková

Sportovní kukátko
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V  sobotu 9. listopadu se konalo setkání spolužáků ze Základní školy Otnice ročník 1957–1958. Je to  
neuvěřitelné, že je to již 50 let, co jsme vyšli ze školy.

Sešli jsme se v  Pohostinství 
U  Marků až v  překvapivě hoj-
ném počtu. Někteří z daleka, jiní 
z blízka. Po vzájemném přivítání 
jsme zašli také na místní hřbitov 

zavzpomínat na ty spolužáky, kte-
ří již nejsou mezi námi.

V pěkném prostředí pohostin-
ství nás čekal přípitek a následné 
srdečné vzpomínání na školní léta 

a vyprávění, jak a kde se nám teď 
daří. Myslím, že jsme si to všichni 
společně pěkně užili. Už se těšíme 
na další setkání.

Zdenka Mazalová

Před 36 lety jsme 
společně naposledy 

usedli do lavic 
v Základní škole 

v Otnicích. Všichni 
jsme již oslavili 

půlstoletí, ale tento 
čas jakoby nebyl 

znát. Jakoby to bylo 
včera! Procházka 

školou rozvířila naše 
vzpomínky. Smích, 
veselí a radost nás 

provázely celým 
setkáním spolužáků. 
Děkujeme za milou 

přítomnost paní 
učitelce Ludmile 

Vojáčkové, pro 
kterou byla tehdy 5.A 

její první třídou.

Dana Sekaninová
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Setkání po 45 letech

Setkání po letech je vždy výjimečnou událostí, které přináší směsici emocí, vzpomínek a  radosti. Asi si 
každý dokáže představit, jaké to je, když se po tak dlouhé době opět setkají lidé, kteří spolu sdíleli své mládí, 
sny a plány do budoucna. Letošní setkání po 45 letech od ukončení základní školy bylo o to výjimečnější,  
že v letošním roce většina z nás oslavila šedesátileté životní jubileum. 

Přípravy na takové setkání začínají často měsíce 
dopředu. Naše třídní organizátorka obeslala pozvá-
ní na dostupné adresy všech spolužáků a úzký orga-

nizační výbor domluvil termín a  formu pohoštění 
v naší hospůdce U Marků.

Domluvit termín, aby vyhovoval všem, je takřka 
neřešitelný úkol, ale podle účasti jsme to snad doce-
la trefili. Přestože se my někteří spolužáci potkáváme 
docela často, tak očekávání na onoho 26. října bylo 
velké. Hlavně jsme se těšili na ty spolužáky, které tak 
často nevídáme a kteří přislíbili svoji účast. V  jejich 
případě to bylo až z opačné strany republiky.

Sraz jsme měli v  16 hodin před budovou školy. 
K  našemu  překvapení nám pan školník Pepa, taky 
náš spolužák, připravil milé přivítání hned ve vstupní 
hale. Po přivítacím drinku jsme za jeho doprovodu 
prošli celou školu a  porovnali, co všechno se za tu 
dobu v  naší škole změnilo. Těch změn bylo oprav-
du hodně. Samozřejmě nechybělo zastavení v našich 
kmenových třídách, kde jsme zasedli do lavic tak, jak 
jsme kdysi sedávali. V tu chvíli jsme se vrátili o těch 
pár desítek let zpět a už chyběl jen pan učitel, který 

nečekaně dorazil do hodiny o pět minut dříve a my 
nestihli opsat domácí úkoly. Během odpolední pro-
hlídky školy jsme zkrátka zavzpomínali na školní léta, 

učitele, školní akce a zážitky. Každý měl nějaký svůj 
příběh, který rád sdílel s  ostatními. Ještě než jsme 
opustili školu, tak nám školník vytvořil nostalgickou 
atmosféru a naposledy zazvonil zvonkem, který nám 
po celou školní docházku zahajoval a ukončoval vy-
učovací hodiny.

Když do hospůdky dorazili další opozdilci, třídní 
organizátorka nás oficiálně přivítala a  připomněla 
význam našeho setkání. Taky jsme si minutou ticha 
připomněli spolužáky, kteří už nejsou mezi námi: 
Břetislav Auda, Radek Truksa, Antonín Hoffmann, 
Zdeněk Jelínek (Ježek), Hana Španělová, Hana Hou-
serová (uvedeny dívčími jmény). V duchu dobré ná-
lady jsme se všichni při dobrém pití, jídle a muzice 
bavili až do pozdních nočních hodin. Silní jedinci to 
natáhli ještě déle, kdy se v doprovodu písně „Sraz čes-
kých bohémů“ odebrali ke svým domovům.

 účastník setkání
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Drakiáda

V sobotu 12. října se na louce vedle hřbitova konala 
tradiční drakiáda. Počasí nám letos přálo, bylo sluneč-
no i větrno a dráčci hezky létali. Na konci drakiády byl 
připravený táborák, opékaly se špekáčky a  děti se ještě 

mohly vyřádit na nedalekém hřišti. Věřím, že si příjemné 
podzimní odpoledne užili děti i dospělí. Do svých domo-
vů jsme se rozcházeli až se západem slunce. 

Markéta Jirků

Po stopách strašidel s Bludičkou

Děti pomáhaly třídit hmyz do 
lektvarů čarodějnice, počítaly du-
chy, hrály vybíjenou s  Neplechy, 
bloudily v  pavučinovém bludišti, 
anebo skládaly kostlivce. Na závěr 
mohly také „rozsvítit“ svíčku na 
hřbitovní zdi a tím uctít památku 
zemřelým. 

Stezka se těšila opravdu velké-
mu zájmu a celkem si pro odmě-
nu přišlo 311 účastníků. 

Moc děkujeme obci Otnice za 
možnost se zde realizovat a  tím 
dělat radost dětem. 

Lucie Voráčová,  
za zájmový spolek Bludička

Poslední týden v  říjnu se po Otnicích potulovala stra-
šidla a  děti se mohly vydat po jejich stopách. Zájmový 
spolek Bludička vytvořil zábavnou stezku plnou úkolů 
a propracovaných dekorací. 
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Akce pro děti

Sametové svícení

Podzimní lampionový průvod byl letos trošku jiný, než na jaký jsme poslední dobou zvyklí. Děti čekaly 
vodníky a vílu. Jenže pramen před radnicí se nepodařilo opravit, a tak kouzelné bytosti odjely po sázení 
tulipánů na zaslouženou dovolenou k teplým pramenům. Na jaře vám určitě povypráví, jak se měly.

Setkání s  lampiony jsme si  
ovšem s  dětmi nemohli nechat 
ujít. Neděle 17. listopadu byla 
zvolena záměrně, neboť jsme si 
připomínali 35.  výročí od Sa-
metové revoluce. U  školy dosta-
li účastníci s  lampiony reflex-
ní prvek a  pro sebe i  své blízké 
klíče, které vytvořili pro tuto 
příležitost žáci v  naší základní 
škole. Tradiční okruh ulicemi 
Školní a  Boženy Němcové bez-
pečně zajišťovali dobrovolní ha-

siči. Průvod téměř 150 účastníků 
rozzářil střed obce. U radnice kaž- 
dý pověsil na šňůru mezi lampy 
klíč jako jeden ze symbolů listo-
padové revoluce. Některé děti po-
znaly svůj klíč, který vyráběly ve 
školní družině. Na závěr byl při-
praven táborák s  opékáním špe-
káčků. Okna knihovny byla ten 
večer rozsvícena, a  tak si mohli 
zájemci prohlédnout plakátovou 
výstavu, jež připomínala podzim-
ní události roku 1989. Sváteční 

Děti, pojďte si hrát!
Přišla zima, brzy se stmívá a už se nedá být celý den 
s  dětmi venku. Naštěstí u  nás v  Otnicích mají děti 
možnost se vyřádit i uvnitř. Každé úterý se od 15 do 
17 hodin maminky s dětmi scházejí v tělocvičně zá-
kladní školy. Mohou zde běhat, pohoupat se na kru-
zích, zaskákat na trampolínách, nebo se vyřádit s pa-
dákem. Ve středu dopoledne a nepravidelně i některá 
odpoledne si maminky s dětmi chodí hrát do klubíku 
nad poštu. Takže pokud nechcete trávit celou zimu 
v teple domova, přijďte se zabavit s námi! Velké díky 
patří obci Otnice za poskytnutí veškerých prostor. 

Lucie Voráčová, za otnické maminky

podvečer jsme si společně užili 
v záři lampionů, reflexních přívěš-
ků a táboráku.

Dana Sekaninová,  
výbor pro mládež,  

tělovýchovu a rodinu
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LA 70 let založení domova v Otnicích

Za krásného slunečného odpo-
ledne jsme 19. září na zahradě 
LILA Domova oslavili 70. výročí 
od založení Dětského domova 
v Otnicích.

Po úvodním přivítání staros-
ty obce Pavla Mezuláníka a  mé 
předchůdkyně Ludmily Pšenákové 
mohla oslava začít.

Příprava byla veliká. Chtěli 
jsme, aby připomínka výročí byla 
důstojná a  zároveň pestrá pro 
všechny návštěvníky. Kvůli povod-
ním, které nastaly na celém území 
naší země, jsme velmi intenzivně 
zvažovali, zda oslavu zrušit, anebo 
odložit. Nakonec jsme se rozhodli 
tuto akci uspořádat, ale ve skrom-
nějším duchu a pojali jsme ji jako 
Den otevřených dveří. Jsem pře-
svědčena, že se vydařila. 

Domov v  Otnicích má oprav-
du dlouhou historii. Byl založen 
v  roce 1954 pod názvem Krajský 
dětský domov Otnice. Tehdejší bu-
dova domova stála za kostelem na 
současné zahradě LILA Domova.

V roce 1964 se na příkaz kraj-
ských orgánů soustředily do otnic- 
kého domova postižené děti z dět-
ských domovů z  celé jižní Mora-
vy. V  té době byla vedoucí Marie 
Grumlová a  domov byl součástí 
Okresního ústavu národního zdra-
ví (OÚNZ) Vyškov. Od roku 1971 
do roku 1990 vedla domov Zdenka 
Hořavová. V nepřetržitém provozu 

pečovalo o třicet pět kombinovaně 
postižených dětí 12 sester a ošetřo- 
vatelek a  jedna zdravotní sestra 
zabezpečující výchovnou a  reha-
bilitační péči. Od roku 1972 dle 
doporučení vedoucí rehabilitační 
sestry nemocnice ve Vyškově při-
jížděla ve 14denních intervalech 
jedna z  rehabilitačních pracovnic 
instruovat sestru, jak má cvičení 
s  vybranými dětmi provádět. Lé-
kařskou péči zajišťoval obvodní 
dětský lékař, který byl v  domově 
zaměstnán na částečný úvazek.

Po roce 1989 se přístup spo-
lečnosti k  postiženým postupně 
měnil. Byl kladen důraz na jejich 
speciální potřeby, na péči posky-
tovanou odborníky, na integraci. 
Dětský domov v  Otnicích byl od 
počátku těmto změnám nakloněn. 
V  roce 1990 převzala vedení do-
mova Ludmila Pšenáková. Nastou-

pila také první výchovná sestra, 
rehabilitační pracovnice, speciální 
pedagog a v domově byla otevřena 
také mateřská škola. Děti byly roz-
děleny do tří skupin podle schop-
ností. 

V roce 1992 delimitací OÚNZ 
získal domov právní subjektivitu 
a  byl přejmenován na „LILA Do-
mov pro postižené děti Otnice“. 
Starou budovu již nebylo možné 
rekonstruovat, byla v  dezolátním 
stavu. Roku 1999 byl položen zá-
kladní stavební kámen a  na farní 
zahradě byl otevřen v roce 2000 no- 
vý moderní Domov pro děti s po-
stižením, který slouží 30 dětem se 
zdravotním postižením dodnes. 

Je na místě poděkovat všem, 
kteří se zasloužili o  vznik LILA 
Domova a všem, kteří ho po celou 
dobu podporovali. Velké díky patří 
bývalé ředitelce Ludmile Pšenáko-
vé, která stála u zrodu nejen nové 
budovy, ale které se podařilo zís-
kat LILE opravdu významné místo 
i v oblasti péče o děti a jejíž rukopis 
je a zůstane v Domově LILA vždy 
zřetelný. 

A jelikož zařízení dělají lidé, tak 
velké poděkování patří zaměstnan-
cům, a to jak dřívějším, tak i sou-
časným, kteří s  lidskostí a  laska-
vostí pečovali a pečují o naše děti. 
Děkuji obci Otnice a  zřizovateli 
Jihomoravskému kraji za trvalou 
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Dětský dom

ov LILA

Vzpomínka na můj první domov

Do Dětského domova v Otnicích jsem se dostala z ro-
dinných důvodů kolem roku 1954. Do domova tehdy 
umisťovali i  zdravé děti z  kojeneckého ústavu. Moje 
vzpomínky jsou mlhavé, byl mi sotva rok. Vše znám 
spíš z vyprávění. Moje nová maminka Antonie praco-
vala v domově v prádelně. Byla moc milá a já jako dítě 
jsem si ji velmi oblíbila. S úsměvem říkám, že jsem si ji 
„vyhlídla“. Asi po roce, v mých dvou letech, mě přijali 
do rodiny. Najednou měli dceru a  já rodiče. Na ma-
minku i  tatínka Ivana ráda vzpomínám. Na oslavu 

70 let jsem přišla s nostalgií zavzpomínat, neboť jsem 
byla jedno z prvních dětí. 

Milada Leváková

podporu, také děkuji našim spon-
zorům, kteří nás podporují nejen 
finančně, ale i věcnými dary. 

Celou akcí nás provázelo slu-
nečné počasí a  všichni jsme si 
užívali zábavný program. Ten při-
pravila firma Eventarium,  s. r. o. 

Nechyběl skákací hrad, soutěže 
pro děti, balónkový klaun aj. Na 
harmoniku nám zahrála a zapívala 
Tereza Kniežová (roz. Škrháková). 
Děkujeme. Za chutné občerstvení 
děkujeme studentům Střední školy 
Slavkov – Austerlitz.

Všem, kteří nás přišli podpo-
řit a prohlédnout si naše zařízení, 
moc děkujeme. Věříme, že se vám 
u  nás líbilo a  že rádi zase někdy 
přijdete.

Martina Filipová,
ředitelka LILA Domova 
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ce Legendární hra Brouk v hlavě na otnickém jevišti 

Nejslavnější hra francouzského autora Georgese Feydeau plná nedorozumění a  chaosu zavítala 
v sobotu 9. listopadu do Otnic. Diváci zhlédli v dělnickém domě premiéru Brouka v hlavě v podání 
místních ochotníků.

Publikum se tak mohlo poba-
vit nad tím, jak se Petra Partyková 
v roli paní Marcely Champsboisy 
snaží přistihnout Radka Mezulá-
níka, Victora-Emmanuela, svého 
manžela, při nevěře. Rozuzlení 

komplikovala výrazná podoba 
dvou osob, které se neznají. 

Režie se tentokrát ujala Zdeňka 
Křivánková, kterou jsme dosud 
vídali v  ochotnických představe-

ních jako herečku. „Bylo zajímavé 
si vyzkoušet, jaké režírování je, 
ale vyhovuje mi více stát na jevi-
šti než pod jevištěm,“ sdělila re-
žisérka po představení a  dodala, 
že se chce dále na divadle podílet 

opět spíše v  nějaké z  hereckých   
rolí.

Po závěrečném potlesku hlavní 
představitel Radek Mezuláník po-
zval na podium Ludmilu Kalou-

dovou, jednu z nejstarších obyva-
tel Otnic. Předal jí čestné uznání 
za rozvoj ochotnického divadla, 
kterému se kdysi v Otnicích dlou-
há léta věnovala.

O své dojmy z příprav divadla 
se podělil také ochotník Vlastimil 
Baník, učitel češtiny a  dějepisu: 
„Oproti předešlým hrám jsme 
Brouka v hlavě nacvičovali velmi 
dlouho, snad rok. Bylo fajn teď 
konečně slyšet reakci lidí, jak se 
smějí, dokonce i tam, kde jsme to 
nečekali. “ V představení ztvárnil 
roli Kamila, který bavil diváky 
svou poruchou řeči a  neschop-
ností vyslovovat souhlásky.

„Byla to komedie, bavilo mne 
to více než předešlá vážnější hra 
Teror,“ konstatovala divačka. Její 
manžel byl opačného názoru. 

Ochotníci z Otnic dokazují, že 
o divadelní kulturu i na vesnici je 
stále velký zájem. 

Zuzana Hofrová
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Divadelní spolek OchOtnice

Rok v divadle jako za starých časů

Kdysi tomu tak bývalo, že ochotnické divadlo v Otnicích uvedlo za rok dvě, někdy i tři nové inscenace. 
V době bez technologií, mobilních telefonů a internetu se lidé bavili jinak. Trávili čas spolu. Ve spolcích, 
uskupeních, skupinách. A ochotnické divadlo na dědinách nebylo žádnou výjimkou.

V době všech těch technologií 
se nám podařilo odehrát v  jed-
nom roce dvě inscenace.

V březnu interaktnivní drama 
Teror a druhý víkend v listopadu 
jsme představili komedii fran-
couzského dramatika Georgese 
Feydeau Brouk v  hlavě v  režii 
Zdeňky Čechové. Hra plná ab-
surdních situací, vtipných záměn 
a nepochopení přinesla divákům 
mnoho smíchu, ale také příle-
žitost zamyslet se nad tím, jak 
naše nejistoty a  obavy ovlivňují 
vztahy. Hru doprovázela hudba 

ani popsat. Děkujeme vám za to 
na stotisíckrát.

A na stotisíckrát děkujeme 
také našemu obecnímu úřadu, že 
máme a můžeme využívat tak pěk-
né místo, jako je jeviště dělnického 
domu. Zaměstnancům obecního 
úřadu za nachystaný sál, předpro-
dej vstupenek, tisk plakátů. 

Děkujeme také všem, kteří do 
posledního puntíku vyplnili ně-
kdy až možná nemožné přání na 
výrobu kulis dle našich představ. 
Musíme jmenovat Davida Pagá-
če, který kromě samotné výroby 
náročné části scény s  námi strá-
vil také nesčetně hodin instala-
cí scény, dodělávkami, pomohl 
při rychlých přestavbách během 
představení. Jak jste četli v  pro-

gramu a  stačili si jistě povšim-
nout krásných kostýmů  – za ty 
děkujeme mistru v  tomto oboru 
Petru Kaloudovi. Jak už tomu 
bývá, a díky za to, ochotně pomá-
hají ochotníkům i  další ochotní, 
kteří leccos ušijí, nakreslí, půjčí, 
vyrobí. Děkujeme Vojtovi Pek-
sovi za focení naší generálky. Bez 
takových pomocí by těžko bylo 
vždy tak blízko k dokonalosti.

Strávili jsme touto hrou bezmá-
la rok. Zažili jsme časy radostné, 
i ty méně radostné. V září a říjnu 
se mnozí z nás potýkali s nemoce-
mi, nachlazeními. A koho to ne-
postilo, ten se potýkal s tím, že na 
jevišti spoluhráč chybí, a  to není 
nikdy jednoduché.

Bez diváků není divadlo žádné. 
Dovolte nám tedy touto cestou 
poslat „standing ovation“ vám  – 
našim divákům, příznivcům, po-
mocníkům, všem, kdo nás sledu-
jete na sociálních sítích, kdo nám 
řeknete spoustu milých slov v ob-
chodě, v  autobuse, nebo jen tak, 
když se potkáme na dědině. 

Zdeňka Čechová  
a Kateřina Pernesová

skladatelky a akordeonistky Kláry  
Veselé.

Měsíce usilovné dřiny, zkoušky 
několikrát týdně – velmi náročné 
pro všechny. A snad každý to chtěl 
někdy vzdát. Nakonec jsme vše 
překonali, zatli zuby a společnými 
silami to dotáhli do konce. Trou-
fáme si říct, že zdárného konce. 
V sobotu 9. i v neděli 10. listopa-
du bylo zaplněno snad každé mís-
to, které zaměstnanci obecního 
úřadu v dělnickém domě přichys-
tali. Těšila nás návštěvnost otnic-
kých, ale i  přespolních diváků. 
Z publika se během celé hry ozý-
val smích, potlesk, a to do zákulisí 
vnášelo klid, spokojenost a úsměv 
i na tváře herců. Nezapomenutel-
ný „standing ovation“ neumíme 
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Tak jsme se konečně dočkali

V sobotu 26. října proběhlo slavnostní žehnání nové hasičské cisterny, kterou pro naši výjezdovou 
jednotku zhotovila firma THT Polička. Je to poprvé v historii našeho sboru, kdy nám do užívání byla 
předána zcela nová a technicky moderní velkokapacitní cisterna. 

Když v roce 1883 naši předko- 
vé zakládali dobrovolné hasiče  
v  Otnicích, dostali od obce ne-
funkční stříkačku. Dnes po 
141 letech jsme na tom o poznání 
lépe než naši předkové a přebírá-
me od obce zbrusu novou hasič-
skou cisternu.

Naše současné výjezdové vozi-
dlo LIAZ k  nám bylo převedeno 
od HZS JMK v roce 2007 a slou-
žilo nám dlouhých 17 let. Bylo 
vyrobeno v roce 1988 a jeho stáří 
36 let a zastaralé technické vyba-
vení neodpovídalo standardům 
dnešní doby. Technický stav hlav-
ně na podvozkové části již nebyl 
v  nejlepší kondici a  obec musela 
každoročně investovat nemalé 
finanční prostředky, aby udržela 
toto vozidlo v akceschopném sta-
vu. Dalším problémem bylo shá-
nění náhradních dílů na tak staré 
vozidlo.

Cesta k  pořízení nového vozi-
dla trvala dlouhých pět let a při-
nášela nám nemalé úskalí. Výjez-
dová jednotka od začátku chtěla 
jít cestou velkokapacitní cisterny 

zabralo několik měsíců, aby to 
vyhovovalo jak nám, tak technic-
kému provedení a  rovnoměrné-
mu zatížení vozidla. Tato pětiletá 
cesta poznamenala i razantní na-
vyšování pořizovací ceny a vyšpl-
hala se na 11 383 088 Kč. Z toho 
4  000  000 Kč obdržela obec od 
GŘ HZS z  dotačního programu 
a 1 700 000 Kč od JMK z dotační-
ho titulu. Navíc obec uhradila vy-
bavení CAS-ky speciálním příslu-
šenstvím mimo kupní smlouvu ve 
výši 105 584,– Kč.

Možná se vám zdá tato inves-
tice příliš velká a řeknete si, že by 
nám stačilo něco menšího nebo 
staršího a levnějšího. Někdo mož-
ná namítne, že obec koupila hasi-
čům předraženou hračku.

Na toto mám jednoduchou 
odpověď. Tato investice je dlou-
hodobá na několik let, možná 
desítek let. Naše jednotka dostala 
nové auto pouze do užívání a  je 
stále majetkem obce. A nekoupi-
la ji nám, ale všem občanům naší 
obce, kteří potřebují naší pomoc, 
a k zajištění lepší akceschopnosti 
výjezdové jednotky. 
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na podvozku SCANIA pro zajiš-
tění dodávky velkého množství 
vody. Ovšem osud tomu chtěl 
a  stojí nám v  garáži velkokapa-
citní cisterna TATRA. Není to 
ovšem nic špatného, TATRY jsou 
známé svým vynikajícím podvoz-
kem a nesmrtelným motorem.

Dalším úskalím bylo vměstnat 
veškerou předepsanou techniku 
a  věci, které jsme si dodali, do 
skříní na vozidle. Jen toto nám 
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Otničtí hasiči

Děti jsou rozděleny podle věku 
do dvou skupin. Od minulého roku 
nám několik dětí odpadlo, ale pár 
zase přibylo. Snažíme se učení pro-
vázat hrou, poznáváním a týmovou 
prací. Mladí hasiči si zkouší práci 
s vodou, zdravovědu, pohyb v „za-
kouřeném“ prostoru nebo se učí 
o  různých mimořádných událos-
tech. Budujeme znalosti i  fyzickou 
přípravu, které bychom rádi dále 
využili v hasičském sportu. Věříme, 
že společnou prací a  zápalem se 
nám podaří dosáhnout společného 
cíle. Děti jsou velice šikovné a mají 
velké nasazení. 

Kroužek mladých hasičů
Každý pátek se v klubovně na hasičce scházejí děti z Hasíku – kroužku mladých hasičů. Již druhým rokem 
společně poznáváme a učíme se nejen práci hasičů, ale také témata běžného života. 

Chtěl bych poděkovat za to, že 
za námi stojí obec, která si je vědo-
ma toho, že dobrovolní hasiči jsou 
v obci potřeba a snaží se nám vyjít 
se vším maximálně vstříc a pomá-
há nám jak po finanční, tak i tech-
nické stránce. Děkuji za to, že se 
obec nemalou částkou podílela na 
pořízení tohoto vozidla, které od-
povídá technickým standardům 
dnešní doby a je na stejné úrovni, 
možná i  lepší než technika pro-
fesionálních hasičů. Děkuji také 
GŘ HZS a JMK za finanční dotaci 
a v neposlední řadě našemu panu 
faráři za krásná slova a požehnání 
našemu novému vozu.

Přál bych si, aby se naše nová 
CAS-ka vracela z výjezdů s celou 
svou posádkou vždy v  pořádku 
a bez nehod.

A co se stalo se starou caskou? 
Ta odjela sloužit na hasičskou sta-
nici do podniku BOCHEMIE a. s. 
do Bohumína k  dobrovolné jed-
notce podniku. Ať jim slouží stej-
ně dobře jako 17 let nám.

Josef Muric ml., 
starosta SDH Otnice

TECHNICKÁ	DATA	NOVéHO	VOZIDLA:
	 Velkokapacitní	cisterna	o	objemu	

8500	litrů	vody	v	nerezové	nádrži	
a	500	litrů	pěnidla.

	 Podvozek	TATRA	6x6	s	nástavbou	THT	
Polička	s	celkovou	hmotností	26	tun.

	 Obsaditelnost	–	strojník,	velitel	a	čtyři	
členové	posádky

	 Vestavěné	čerpadlo	může	pracovat	jak	
v	nízkotlakém	režimu	do	10	barů,	tak	ve	
vysokotlakém	režimu,	kde	dosahuje	tlaku	
až	40	barů.

	 V	nízkotlakém	režimu	může	provádět	
hasební	zásah	jak	hadicemi	B,	C,D	
připojené	na	výtlaky	v	zadní	části,	tak	
i	nárazníkový	monitor,	který	při	tlaku	
6	barů	a	průtoku	1	200	lt/min	dostříkne	
do	vzdálenosti	cca	50	m,	který	se	
ovládá	dálkově	z	kabiny,	dále	asanační	
lištu	v	přední	podvozkové	části	a	na	
střeše	hasicí	lafetu,	která	při	tlaku	
10	bar,	průtoku	2	000	l/min.	dostříkne	
do	vzdálenosti	nejméně	50	m.	Ve	
vysokotlakém	režimu	máme	možnost	
použít	vysokotlakou	proudnici	s	délkou	
hadice	60	m.

	 V	přední	části	je	naviják	s	tažnou	
silou	5	tun.

	 Osvětlení	místa	zásahu	zajišťuje	
pneumatický	stožár	se	světly	na	střeše	
vozidla,	nebo	přenosné	aku	LED	
halogeny.

	 Pro	dodávku	el.	proudu	na	větší	
vzdálenosti	je	vozidlo	vybaveno	
prodlužovacími	kabely	na	230	a	400	V.

	 Energii	pro	technické	práce	
zajišťují	akumulátory	vozidla	nebo	
elektrocentrála.

	 Ve	výbavě	vozidla	jsou	elektrická	
a	motorová	kalová	čerpadla,	plovoucí	
čerpadlo,	motorové	pily,	motorový	
přetlakový	ventilátor,	motorová	
rozbrušovací	pila.

	 V	aku	nářadí	vrtačka,	úhlová	bruska	
a	šavlová	pila.

	 Nově	budeme	provádět	odchyt	
nebezpečného	hmyzu	za	pomocí	
motorového	vysavače	a	obleku	proti	
bodavému	hmyzu,	kterým	je	vozidlo	
taktéž	vybaveno.

	 Ze	zkušeností	z	výjezdů	na	záchranu	
osob,	kdy	jsme	museli	nejednou	řešit,	
jak	se	k	postiženému	dostat,	bude	
naše	jednotka	po	zaškolení	disponovat	
prostředky	na	otevírání	uzavřených	
prostor.
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Bývalý vodárenský objekt „Na Měkkéšu“ dříve sloužil jako zásobárna vody ze zdejších čtyř studní pro 
základní školu. Po zbudování vodovodního řádu po obci v 80. letech minulého století byla tato vodárna 
odpojena a nevyužívána. 

Následně byla zapůjčena Mysliveckému sdruže-
ní Hubert Otnice jako sklad s  vnitřním umístěním 
chladicího boxu na zvěř. Prostor začal být ale malý, 
a tak po dohodě mysliveckého spolku s vedením obce  
Otnice bylo domluveno, že v rámci výborné spolu-
práce obec zafinancuje materiál a členové myslivec-
kého spolku v rámci brigád provedou přístavbu no-
vého skladu. První brigáda proběhla letos 11. února 
a  na podzim 8. října byla provedena řádná kolau- 
dace.

Náklady na materiál přístavby činil 576 000,– Kč 
a  při víkendových a  dalších brigádách zde bylo  
odpracováno více než 1 700  brigádnických hodin.  
Myslivecký spolek Hubert Otnice tímto děkuje obci 
Otnice za úhradu materiálu přístavby skladu, který 

bude v  majetku obce a  myslivecký spolek ho bude 
nadále využívat. Dále děkujeme všem našim kama-
rádům, partnerům a příznivcům, kteří nám jakkoli 
pomohli při této výstavbě.

Pavel Muric,  
předseda MS Hubert Otnice
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Rybářské závody pro dospělé

Září bývá pro rybáře obvykle 
úspěšným měsícem. Ryby be-
rou, jelikož se zima pomalu blí-
ží. A proto i  letos uspořádal náš 
spolek v  polovině měsíce rybář-
ské závody pro dospělé.

Kvůli vydatným dešťům nebylo 
možné závody uskutečnit v  pů-
vodně plánovaný den. Naštěstí 
jsme včas informovali o  změně 
termínu.

V sobotu 28. září už bylo počasí 
příjemnější. Vysvitlo slunce a přes 
mírné ochlazení se den vydařil, 
dokonce i  po stránce úlovků. Le-
tos se závodů zúčastnilo 24 sou-
těžících a  samotný lov probíhal  

od 8 do 15 hodin. Poté následo-
valo vyhlášení výsledků a předání 
cen. Vítězům gratulujeme a ostat- 
ním soutěžícím děkujeme za účast.

1. místo Jiří Dobeš  893 cm
2. místo Jaroslav Hankocy  673 cm
3. místo Michal Hankocy  622 cm

Na rybářské závody je vždy  
srdečně zvána široká veřejnost. 
Rádi vždy vidíme nejen rybáře 
a jejich rodiny, ale i místní a přes-
polní, kteří nejsou členy spolku. 
Cílem akce je strávit společné 
chvíle v příjemném prostředí ryb-

níka. Posedět s  přáteli, pochutnat 
si na dobrém pokrmu, či nápoji 
a zhlédnout probíhající lov. Ochut-
nat jste mohli topinku s masovou 
směsí, uzená žebra, klobásu a cigá-
ru. To vše se mohlo zapít točeným 
pivem, limonádou, devíti druhy 
míchaných nápojů, ledovou kávou  
apod.

Doufali jsme, že se sejdeme 
v  hojném počtu. Žel naše očeká-
vání se nenaplnila, jelikož účast 
byla tentokrát velmi malá. Veli-
ce nás mrzí, že kromě rodinných 
příslušníků rybářů a  několika 
málo věrných příznivců, nepřišel 

z  místních občanů posedět téměř 
nikdo. Přípravě závodů jsme věno-
vali spoustu času. Snažíme se pro 
vás vytvořit příjemnou atmosféru 
a chutné občerstvení, kterého nám 
tentokrát po skončení akce oprav-
du hodně zbylo. I přes tuto skuteč-
nost jsme si čas strávený s blízkými 
užili a velice děkujeme všem, kteří 
přišli, vážíme si toho. Věříme, že 
příští rok bude účast na rybář-
ských závodech hojnější a  těšíme 
se na blížící se akci  – na tradiční 
setkání na Štěpána.

Petrův zdar!
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V září se otniční zahrádkáři, jako každý rok, zúčastnili oblastní výstavy ovoce a zeleniny. Jedná se  
o několikadenní akci, kterou hostí úžasné prostory zámeckých koníren na Zámku Slavkov u Brna. 
V letošním roce jsme měli expozici u zdi a aranžovali jsme také jeden kamenný žlab. 

Výstava výpěstků v  září je 
mnoholetá tradice. Ale příroda si 
letos s námi zahrála a  chvilku to 
vypadalo, že nebude co vystavo-
vat. Vše se sklízelo téměř o  mě-
síc dříve. Již na srpnovém výletu 
jsem podle rozhovorů rozmýšlela, 
zda nějaké výpěstky v  termínu 
výstavy budou. Příroda svou sílu 
ještě ukázala několik dní před vý-
stavou silnými dešti. Voda u  nás 
nebyla tak ničivá, ale některé po-
slední výpěstky čekající na sklizeň 
znehodnotila. 

Naši zahrádkáři však nene-
chali nikoho na pochybách. Se-
šly se krásné výpěstky, které jsme 
prezentovali a  měli jsme úspěch. 
Jak to celé probíhá? Celý příprav-
ný týden popíšu od začátku do 
konce. Expozice pro veřejnost 
je otevřena v  sobotu a  v  neděli. 
V sobotu navíc probíhá program 
v  zámeckém parku, který orga-
nizuje město Slavkov u  Brna. 
V  pátek je výstava otevřená pro 
slavkovské školy a školky. Některé 
školky se podílejí na výzdobě ko-
níren, tak se jdou podívat na ob-
rázky, výpěstky a  celou expozici. 
Ve čtvrtek se do prostoru koníren 
navážejí výpěstky a aranžmá. Při-

pravují se expozice a ladí poslední 
detaily. 

U nás v  Otnicích probíhá 
v týdnu před výstavou od pondě-
lí do středy sběr výpěstků. Každý 
může přinést a vystavit, co se mu 
danou sezónu urodilo. Vidíte, že 
takový vystavovaný výpěstek má 
týden náročné období na převoz, 
překládání a okukování. Expozici 
za Otnice jsem letos připravovala 
druhým rokem. Aranžování do 

žlabu bylo mé první. Po vynošení 
plných bedýnek, chvilce bezna-
děje, přidání dalšího stolu, jsem 
expozici vyskládala za tři hodi-
ny. Snažila jsem se ukázat krásu 
a  barvu výpěstků. Vytvořit pro-
stor, kde budete plynulým pohle-
dem přecházet z  jednoho plodu 
na druhý bez rušivých přechodů.

V  sobotu má výstava největší 
návštěvnost. Tento den jsem vy-
pomáhala v  kreativní dílničce na 
nádvoří. Byla jsem mile překvape-
na, kolik návštěvníků z  Otnic se 
přijelo podívat. A ti, kteří se mnou 
mluvili, byli spokojení a naše expo- 
zice se všem líbila. 

Velice děkuji všem, kteří se 
na výstavě podíleli výpěstkem, 
návštěvou či jiným pomocným 
skutkem. Aranžování expozice je 
každý rok velkou výzvou a věřím, 
že i v příštím roce se nám společ-
ně podaří. 

Dagmar Sloupová,  
místopředsedkyně  

ZO ČZS Otnice
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Zahrádkáři v divadle v Boleradicích 

Jestlipak víte, která místnost v di-
vadle je ta nejdůležitější? Tím 
tajemným, mystickým a  vzru-
šujícím místem je právě dámská 
šatna. V dámské šatně se totiž řeší 
vše podstatné i  nepodstatné: od 
poměrů v divadle přes zákony he-
reckého řemesla až po soukromý 
život. 

Ve hře Arnošta Goldflama jsme 
s  otnickými zahrádkáři zavíta-
li do jedné takové dámské šatny 
a  prožili jsme se čtyřmi 
regionálními 

umělkyněmi nervózní období če-
kání na obsazení, vzrušující pre-
miéry i každodenní rutinu repríz, 
ale především jejich životní staros-
ti a radosti. Byl to příjemně prožitý 
večer. 

Před představením jsme měli 
čas na sklenku vína a  chlebíček 
i  na povídání ve foyer divadla. 
Objednaný autobus nás bezpečně 
přivezl do Boleradic a odvezl zpět 
domů.

Prezentace z kurzu pro zahrádkáře v Rajhradě
Jak bylo o  prázdninách v  Raj-
hradě?

Dobře. O tom nás přesvěd-
čila Dáša Sloupová, která pro 
zahrádkáře i  další milovníky za-
hrádkaření připravila zajímavou 
přednášku z  třídenního odbor-
ného semináře v Rajhradě, který 

se uskutečnil v  srpnu. Účastníci 
do Rajhradu na seminář přijeli 
z celé ČR a byli ubytovaní v inter-
nátu Střední zahradnické školy 
v  Rajhradě. Každý den měli ně-
kolik přednášek na různá témata. 
O  pěstování růží, chryzantém, 
přírodních zahradách, semena-
ření, pěstování a šlechtění okurek 
i další zeleniny a ovoce. 

Také měli účastníci semináře 
možnost jet na několik exkurzí. 
Například do  Zahradnictví Bra-
bec v Modřicích nebo do Zkušeb-
ní stanice v Chrlicích. 

Ale nechyběl ani kulturní pro-
gram. Celý seminář byl završen 
návštěvou Památníku písem-
nictví v  Rajhradě. Během před-
nášky jsme ochutnali Mandlov-
ku z  Mandlárny v  Hustopečích, 
o níž byla taky jedna z přednášek 
na semináři. 

Místopředsedkyně otnických 
zahrádkářů moc hezky vyprávě-
la, vyslechli jsme si i  veselé his-
torky ze semináře. Její povídání 
bylo zajímavé a  doprovázela ho 
fotografiemi i  spoustou nových 
informací. 

Jitka Bublová,  
za otnické zahrádkáře
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V sobotu 16. listopadu se v prostorách dělnického domu konal již tradiční řemeslný jarmark, který  
už spoustu let organizují otničtí zahrádkáři. 

Letos poprvé byly přípravy jar-
marku v  rukou nové místopřed-
sedkyně otnických zahrádkářů 
Dáši Sloupové. Pomyslnou štafetu 
jí předala Jiřinka Havelková, kte-
rá řemeslné jarmarky připravova-
la dosud. Společně vytvořily plán, 
do kterého zaevidovaly všechny 
prodejce, komunikovaly s  nimi 
a řešily případné změny. V pátek 
odpoledne před sobotním jar-
markem se v  dělnickém domě 
sešli členky a  členové otnických 
zahrádkářů a  připravili stoly, 
lavice a  židle pro prodejce. Na-
chystali „retrokoutek“, ve kterém 
se za symbolické ceny prodávaly 
skleničky, hrníčky, talířky a  dal-
ší drobnosti pro radost i  užitek. 
V sobotu už v sedm hodin přijíž-
děli první prodejci a  dolaďovaly 
se přípravy, aby se v devět hodin 
mohly otevřít dveře pro veřej- 
nost. 

Na řemeslném jarmarku si 
mohli návštěvníci koupit ori-
ginální dárky, ale zároveň měli 
možnost si dárky sami vyrobit. 
Rukodělných míst bylo několik. 
Korálky, kamínky, dřevěné de-
korace. Největší radost ze svých 
výrobků měly děti. Prodávaly se 

také různé dobroty a pochutiny – 
uzeniny, škvarky, víno, likéry, si-
rupy, hořčice, trubičky, perníčky, 
bramborové placky… Množství 
všeho, co si mohli návštěvníci 
koupit a  podpořit tak regionál-
ní prodejce, bylo nepřeberné: od 
vánočních dekorací přes krémy,  
mýdla, formičky až po oblečení.

Pro návštěvníky i prodejce bylo 
připraveno výborné občerstve- 

ní. Svařák, káva, pivo, čaj, trubič-
ky i párek v  rohlíku. Zpestřením 
pro všechny bylo „kolo štěstí“, od 
kterého si každý odnesl něco pro 
radost. Třeba jednoho z roztomi-
lých sněhuláků, které vyráběla 
a věnovala Iva Vokálová. 

Do organizování řemeslného 
jarmarku se zapojilo hodně členů 
místní organizace. Každý podle 
svých možností. Díky za to.
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U radnice jsme s vodníky a vílami sázeli tulipány

V  sobotu 9. listopadu bylo slu-
nečno, ale foukal studený vítr. 
Ten ale neodradil otnické vod-
níky, podzimně oděné víly, ani 
děti a  jejich rodiče, či prarodi- 
če, kteří přišli před radnici sázet 
tulipány. 

Vodníci s vílami přinesli cibul-
ky různobarevných tulipánů, tři 
druhy likérů na ochutnání pro 
dospělé účastníky akce a sladkos-
ti pro děti. Společně jsme zasadili 
tulipány do záhonu, který v pátek 
připravil předseda otnických za-
hrádkářů Petr Kalouda s  místo-
předsedkyní Dášou Sloupovou. 
Kromě tulipánů jsme zasadili 
i modřence. 

Po dobře vykonané práci jsme 
si opekli nad ohněm špekáček 
a  zahřáli jsme se fairtradovým 
čajem. Zároveň probíhala i burza 
cibulek a trvalek. 

Děkujeme všem, kteří se o svo-
je přebytky ze zahrádky podělili. 
Také děkujeme zaměstnancům 
obce za připravení ohniště, dřeva 
i vidlic na opékání špekáčků.

Děkujeme za podporu  
všem návštěvníkům akcí,  

které organizují  
místní zahrádkáři. 

Přejeme vám  
příjemně prožitý vánoční čas  
s vašimi blízkými a rodinou. 

V novém roce 2025  
hodně štěstí, zdraví, pohodu  

a radost i z maličkostí. 
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Letošní soutěžní sezónu jsme 
zahájili v  podobném složení 
jako v minulém roce s poměrně 
jasným cílem udržení stávají-
cích soutěží. 

Naše A mužstvo, Jaroslav 
Bubla, Jaroslav Salajka, Jaromír 
Vojáček a  Marek Šebeček, hra-
je již několikátou sezonu úspěš-
ně krajskou soutěž a  B mužstvo,  
Oldřich Kuchyňa, Jan Šebeček, 
Josef a Martin Heřmanští, okres-
ní soutěž I. I v letošním roce jsme 

přihlásili do soutěže mužstvo 
žáků, které do ní nastoupilo do-
slova silou medvědí a po několika 
zápasech okresní soutěž vede, což 
považujeme ve velké konkuren-
ci za skvělý úspěch. V  soutěžích 
dospělých se po podzimní části 
obě mužstva pohybují uprostřed 
tabulky a  plníme vytyčené cíle 
z počátku sezóny.

Sezóna stolního tenisu probíhá 
hlavně v zimních měsících, kdy se 
soutěžní utkání hrají v  podzim-
ní části v  období říjen–prosinec 

a  odvety jednotlivých utkání le-
den–březen, vždy mužstva o čty-
řech hráčích systémem každý 
s každým a dvě čtyřhry. Tréninky 
probíhají u nás v  tělocvičně dva-
krát týdně – středa a pátek, sou-
těžní utkání o víkendech dle roz-
pisu soutěže. 

Stolní tenis je sport pro všech-
ny generace, což dokazují i  sou-
pisky jednotlivých družstev, kdy 
se můžeme setkat v jednom muž-
stvu s  hráči, kteří právě opustili 
žákovskou ligu, i s hráči o genera-
ci starší, kteří stále patří ke špičce 
mezi hráči v dané soutěži. Stolní 
tenis Je skvělou průpravou pro 
pohyb, postřeh i pro taktické my-
šlení, protože někdy nestačí být 
jen technicky lepším hráčem, ale 
je třeba kombinovat hru i  s  tak-
tikou na hru protihráče. Proto 
zveme zájemce, kteří by si stolní 
tenis rádi zahráli a  případně re-
prezentovali naši obec v  organi-
zovaných soutěžích na pravidelný  
trénink. 

Martin Heřmanský
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Odddíl kopané

Do soutěžního ročníku 2024–25 oddíl kopané přihlašuje celkem tři mužstva. Jako tradičně je to mužstvo 
dospělých a  dvě družstva přípravek. Avšak pro nezájem hráčů se nám nepodařilo poskládat mužstvo 
dorostu, které hrálo minulou sezonu společně s hráči Šaratic.

Hráči z kategorie mladší a star-
ší žáci hrají pod hlavičkou společ-
ného družstva Šaratice-Kobeřice-
-Otnice krajskou soutěž.

Po vzájemné dohodě s oddílem 
kopané v Lovčičkách jsme s nimi 
společně sloučili mužstva mladší 
a starší přípravky. Přihlášení této 
kategorie do soutěže hlavně záleží 
na tom, kdo z rodičů se ujme role 
trenéra a  organizátora v  jedné 
osobě. Děti v tomto věku projevu-
jí zájem chodit na hřiště trénovat, 
ale zásadní otázkou zůstává, kdo 
se jim bude věnovat a kdo je po-
stupně naučí fotbalovým zákla-
dům? 

V  Otnicích se naštěstí vždy 
několik málo takových obětavců 
našlo a díky nim můžeme přihla-
šovat do soutěží i tyhle nejmladší 
kategorie.

Ještě bych se rád zmínil o  zá-
jmu našich fotbalových veteránů, 
kteří si v  docela hojném počtu 
chodí každý čtvrtek večer dělat 
na hřiště radost z  fotbalu a  poté 
hasí žízeň. Nehrávají sice žádnou 
soutěž, ale když si je někdo pozve 
na zápas, tak se vždy velmi solid-

ně prezentují. Domnívám se, že 
naše Tělovýchovná jednota Sokol  
Otnice poskytuje velmi dobré 
podmínky a zázemí pro všechny, 
kteří mají fotbal rádi a  chtějí ho 
hrát.

Dušan Matoušek,  
za oddíl kopané 
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Sobota 21. prosince 2024
KONCERT KAPELY TÓNIKA

Dělnický dům

Úterý 24. prosince 2024
ŠTĚDROVEČERNÍ TROUBENÍ TRUBAČŮ

Čtvrtek 26. prosince 2024
SETKÁNÍ NA ŠTĚPÁNA

Rybník v Poltni

Sobota 11. ledna 2025
TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

Sobota 11. ledna 2025
SANTIAGO DE COMPOSTELA

Obecní knihovna

Sobota 18. ledna 2025
MYSLIVECKÝ PLES

Dělnický dům

Středa 22. ledna 2025
DESKOHERNÍ ODPOLEDNE

Obecní knihovna

Neděle 26. ledna 2025
VEPŘOVÉ HODY

Restaurace U Marků

Neděle 26. ledna 2025
KONCERT KOMORNÍHO ORCHESTRU 

Kostel sv. Aloise

Úterý 4. února 2025
INDIE – ZEMĚ PROTIKLADŮ

Obecní knihovna

Sobota 22. února 2025
OSTATKY

Dělnický dům

Sobota 1. března 2025
DĚTSKÝ MAŠKARNÍ PLES

Dělnický dům

Úterý 11. března 2025
PUTOVÁNÍ KRAJINOU VYŠKOVSKA

Obecní knihovna

Sobota 29. března 2025
BROUK V HLAVĚ

Dělnický dům

Vaše	příspěvky	do	dalšího	čísla	zpravodaje	zasílejte	na	e-mail:	
otnicky.zpravodaj@seznam.cz	 |	 Uzávěrka	příštího	čísla:	1.	března	2025
Redakční	rada:	Jitka	Bublová,	Dagmar	Kovaříková	a	Dana	Sekaninová 
Nezodpovídáme	za	obsah	zaslaných	článků	a	dle	potřeby	si	vyhrazujeme	

právo	texty	upravit.

Registrováno Ministerstvem kultury ČR pod registračním  
číslem MK ČR E 13052 | Vydává obec Otnice čtvrtletně.
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KINOKAVÁRNA

Pátek 10. ledna ve 20 hodin
POKLAD

Komedie / Dobrodružný 
Česko, 2024, 100 min.

Neděle 12. ledna v 17 hodin
ROZZUM V DIVOČINĚ

Animovaný / Dobrodružný / Sci-fi / Rodinný
USA, 2024, 101 min.

Pátek 31. ledna ve 20 hodin
RADOST NA DOSAH

Komedie / Romantický
Česko, 2024, 89 min.

Neděle 2. února v 17 hodin
ČARODĚJ KAJTEK

Rodinný / Dobrodružný / Fantasy / Mysteriózní
Polsko / Česko / Slovensko, 2023, 102 min.

Pátek 7. března ve 20 hodin
V DOBRÉM I ZLÉM

Komedie 
Česko, 2024, 93 min.

Neděle 9. března v 17 hodin
MOJE KOUZELNÁ RODINKA

Animovaný / Dobrodružný / Rodinný
Austrálie, Irsko, 2024, 86 min.
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